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Z nożem w ręku groził najbliższym i innym mieszkańcom. Swoim autem umyślnie spowodował 
zderzenie z innym samochodem, w którym była jego rodzina (!)... | s t r . 3 _____________
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Tragedia 
i co dalej*?...
Ta śmierć wstrząsnęła 
Oleśnicą. Co zrobić, żeby 
nie doszło do kolejnych 
tragedii w tym miejscu?
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Kloszardzi
terroryzują!
o  usunięciu kloszardów z 
Rynku nikt już nie mówi. 
Oleśniczanie chcą już 
tylko czuć się bezpieczni. 
A tak nie jest! STR. 2
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Co Z 
obwodnicą?
Dlaczego budowa obwodnicy 
wschodniej wciąż nie ruszyła?

P ra ce  p rzy  b u d o w ie  tzw . 
wschodniej obwodnicy miały ru
szyć w sierpniu. Nie rozpoczęły 
się i zapewne nie rozpoczną przez 
kilka najbliższych miesięcy. - Nie 
ma uzgodnień z Wodami Polskimi 
- wyjaśnia Jan Bronś.

Burmistrz dementuje pogłoski, 
że powyższa inwestycja Dolno
śląskiej Służby Dróg i Kolei, która 
ma kosztować 26 min zł (plus od
szkodowania za pozyskane grun
ty), opóźnia się, bo 3,5 min z niej 
inwestor dołoży do przebudowy 
Dobroszyckiej. - Gdyby nie moja 
determinacja, to te pieniądze, prze
sunięte z Zintegrowanych Inwesty
cji Terytorialnych, na Dobroszycką 
by nie trafiły - pochwalił się.

(ror)

Przebudowy 
nie będzie?
Inwestycja na ulicy Armii Krajo
wej może nie dojść do skutku. 
Dlaczego?

Nie ruszyły prace związane z 
przebudową ulicy Armii Krajowej 
na wysokości szpitala, CUS-u i 
SPl. Miały na tym odcinku zostać 
przebudowane chodniki i powstać 
nowe miejsca parkingowe.

Inwestycja, która miała być re
alizowana w strefie ochrony kon
serwatorskiej, została jednak zablo
kowana decyzją wojewódzkiego 
konserwatora zabytków. Ocenił 
on, że projektowane miejsca par
kingowe zakłócą w sposób zasad
niczy charakter i wygląd tej części 
Oleśnicy.

- Obecne parkowanie nie zakłó
ca, a przebudowa zakłóca... - zży
ma się burmistrz Bronś.

(ror)
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Nowy rok szkolny powitał 2 września oleśnickich uczniów chłodem. Po upalnej niedzieli poniedziałek 
zaskoczył radykalnym spadkiem temperatury. Gorące emocje towarzyszyły jednak spotkaniom z kolegami 
i koleżankami po wakacyjnej przerwie. Na uczniów SP6 czekała miła niespodzianka - piękne nowe boisko 
wielofunkcyjne. Uroczyście je otwarto, przecinając symboliczną wstęgę. (ror)

DWORZEC? Proces 
jest złożony...
Czy i kiedy dworzec PKP zosta
nie własnością miasta?

- Urząd M iasta w O leśn icy  
złożył w niosek o przekazania 
dworca kolejowego w Oleśnicy 
na rzecz samorządu lokalnego w 
czerwcu tego roku - mówi Panora
mie M ichał Stilger, rzecznik pra
sowy Polskich Kolei Państwowe 
S.A. - Obecnie jest on poddawany 
wnikliwym analizom w zakresie 
możliwości oraz trybu przekaza
nia oraz czynności, które należa
łoby wykonać w tym celu - dodaje.

- Wysłaliśmy pismo, prosząc o 
uwzględnienie dworca w wykazie 
placówek do remontu, a jeśli nie.

to o przekazanie go samorządo
wi - tak z kolei o treści wniosku 
mówi burmistrz Oleśnicy.

Co dalej z wnioskiem?
- Proces przekazania dworca 

kolejowego jest złożony. W tym 
konkretnym przypadku, niezależ
nie od wybranego trybu, istnieje 
konieczność wydzielenia budyn
ku z działki stacyjnej, a także po
czynienie uzgodnień dotyczących 
infrastruktury technicznej stacji, 
która jest ściśle związana z dwor
cem, oraz dopełnienia obowiąz
ków, które nakładają na nas obo
wiązujące przepisy prawa w tym 
zakresie - wyjaśnia nam rzecznik 
PKP.

- P lan pod ziału  dw orca ju ż 
zrobiono - utrzymuje Jan Bronś. 
- Przesłano go do zaopiniowania 
PLK PKP. Potem zacznie się proces 
wielu resortowych uzgodnień. To 
potrwa - dodaje.

- PKP z powodzeniem współ
pracuje z samorządami lokalnymi 
w całej Polsce. W różnych trybach 
do tej pory przekazaliśmy na rzecz 
samorządów ponad 350 dworców 
kolejowych, co potw ierdza na
szą otwartość i chęć współpracy 
z samorządami lokalnymi w tym 
zakresie. Nie inaczej jest w tym 
przypadku - dodaje z kolei rzecz
nik kolei.

(ror)

Ożywienie? Byleby był bezpieczny...
0  o żyw ien iu  Rynku ju ż  nie 
mówmy, mówmy ty iko  o bez
pieczeństwie! - napisała inter- 
nautka.

„Obraz oleśnickiego Rynku 
wygląda w skrócie tak: osobnik z 
pierwszego zdjęcia na ławce po le
wej stronie dziś zaatakował mnie
1 koleżankę w ciąży wyzw iska
mi wulgarnymi, groźbą pobicia 
i straszenia. Miałam rozkołatane 
nerwy, zwyczajnie się jego bałam. 
Wrzeszczał na cały Rynek. „Pier... 
lone ku..." - to były najłagodniejsze 
słowa skierowane do nas.

Zadzwoniłyśmy na numer alar
mowy, podałyśmy dane osobowe, 
adres, pod którym jesteśmy i moż
na go wytropić, bo porusza się w 
strefie Rynku. Z tego, co wiem, za
chowuje się tak agresywnie od od 
festiwalu piwa, na którym raczył 
się zjawić, i atakuje ludzi, w tym 
uderzył w twarz kobietę.

Niestety, nikt nie interweniował, 
nikt nie zajechał, nikt się z nami 
tez nie skontaktował. Po tym wy-

Nie o takie ożywienie chyba chodzi...

darzeniu jestem w strachu puścić 
dziecko do Rynku same. Dla mnie 
to też miejsce w tym momencie do 
unikania.

Pytanie: Jaki jest pomysł już nie 
na ożywienie Rynku, ale by można 
było do niego bezpiecznie wejść w 
środku dnia?" Taki post zamieści

ła oleśniczanka w Internecie. Zilu
strowała go zdjęciami.

Kloszardzi niezmiermie okupują 
ławki w Rynku. Ba, coraz częściej 
można ich spotkać na korytarzach 
Urzędu Miasta, czy też śpiących 
przy wejściu do ratusza... Są też 
coraz agresywniejsi... (OAI)

Kto przegrał, 
kto wygrał
Spięcie radnych KO i PiS. Po
szło o szpital. Ale nie tylko...

w  trakcie dys
kusji o sytuacji 

w P o w i a t o 
wym Zespole 
Szpitali radny 
Jerzy Ceglecki 

(Koalicja Oby
watelska) zgłosił 

wniosek o jej zam knięcie. Ale i 
dodał do niego swój komentarz. 
- Nie potraficie z honorem odejść 
i przegrać. To była wola wybor
ców. Panie Karasek - powiedział, 
zwracając się do dopiero co zabie
rającego głos w dyskusji radnego 
PiS - niech pan porozmawia poza 
sesją z Zarządem Powiatu i dyrek
cją szpitala, zamiast rzucać kłody 
pod nogi.

i^adny Praw a i 
iprawiedliwośd 
odniósł się do 
tej w ypow ie
dzi w oświad
czeniu.

- Wypowiedź 
radnego Ceglec- 

kiego była nie na temat i powinna 
być przerwana przez przewod
niczącego Rady - ocenił. - D ys
kutowaliśmy na temat sytuacji w 
szpitalu, a wycieczki personalne 
św iadczą tylko o braku kultu
ry - powiedział. I skonkludował: 
„Śmieszne jest, a' propos wyniku 
wyborczego, że oskarża mnie ktoś, 
kto uzyskał 4 razy mniej głosów 
niż ja". (ror)

Kapłan odchodzi 
Po trzech latach kapłańskiej po
sługi z parafii p.w. NMP Matki Mi
łosierdzia odszedł ksiądz Wojciech 
Jednoróg. Znany był z ciekawych, 
nacechowanych głębokim prze
słaniem, kazań. O decyzji Kurii 
związanej z przeniesieniem do 
Wrocławia powiadomił wiernych 
podczas niedzielnych nabożeństw.- 
Dziękował współpracownikom i 
życzliwym mu mieszkańcom Ole
śnicy. Podkreślił, że Oleśnica na 
zawsze pozostanie w jego sercu i 
pamięci, tym bardziej że na cmen
tarzu przy Wileńskiej ma pocho
wanych pradziadków. Od września 
będzie pełnił posługę kapłańską 
w parafii pw. Świętej Rodziny we 
Wrocławiu oraz pracował we wro
cławskim Sądzie Kościelnym.

Lady Pank i inni
6 września rozpocznie się trzy
dniowy VI Oleśnica Rock Festiwal. 
W piątek o 20.30 w Jack Pubie 
wystąpią Hubert Szczęsny i Maciej 
Knop. A na podzamczu w sobotę:
17 - Gran, 18 - Materia. 19 - Łukasz 
Łyczkowski 5 Rano, 20.15 - The 
Sixpounder, 21.30 Łydka Grubasa, 
a o 23 w Jack Pubie - The Louders; 
zaś w niedzielę: 15 - Hubert Szczę
sny i Maciej Knop, 17.30 - Hengelo, 
18,30 - The Louders, 19.30 - Hur- 
rockaine, a o 21 gwiazda imprezy 
- Lady Pank. Wstęp jest płatny.

Po se jf na rowerze
w  nocy 26 sierpnia ktoś włamał 
się do zakładu bukmacherskiego w 
Oleśnicy przy ulicy Okrężnej. Nie 
wiadomo, ile pieniędzy skradziono. 
Jak dowiedział się portal olesni- 
ca24.com, jest świadek, który 
widział, jakok. godz. 3.30 złodziej 
na rowerze (!), z sejfem w ręku, od
jeżdżał spod firmy bukmacherskiej.

T te fe O fiS IE l
(Stjflifel

Ja jeszcze o dokumencie przy
gotowanym przez pana Sowę. 
Chce zwrócić uwagę redakcji i 
czytelników na podsumowanie. 
Pan Sowa napisał, że „Oleśnica 
nie nie ma aktualnie strategii 
promocji. I nigdy nie nie miała". I 
teraz tak... Skrytykował strategię 
z roku 2004. Kto był wtedy bur
mistrzem? Skrytykował strategię 
z roku 2008. Kto był wtedy bur
mistrzem? Skrytykował działania 
z roku 2011. Kto był wtedy bur
mistrzem? I teraz znowu mamy 
robić strategię. Kto jest teraz bur
mistrzem? Ile już pieniędzy po
datników na te strategie poszło? 
Niech każdy odpowie sobie sam 
na te pytania...
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A może
Zakątek Japoński?
To jedna z 25 propozycji zgłoszo
nych do Oleśnickiego Budżetu 
Obywatelskiego. Jest też wśród 
nich zakup... namiotu cyrkowego.

31 sierpnia minął termin składa
nia wniosków do Oleśnickiego Bu
dżetu Obywatelskiego. Mieszkańcy 
Oleśnicy zgłosili 25 wniosków. 
Wykaz zadań:
1. „Kolorowy zakątek" -  plac za
baw u zbiegu Łąkowej i Wiśniowej, 
szacunkowy koszt 140.000 zł,
2. „Zazieleńmy ulice dzielnicy Sta
re Rataje" -  stworzenie koncepcji 
zagospodarowania terenów zieleni 
wzdłuż wszystkich ulic dzielnicy,

150.000 zł,
3. „Zabawa na łyżwach dla każde
go" prowadzenie nauki jazdy na ły
żwach oraz podstaw gry w hokeja 
na lodzie w soboty, 19.800 zł,
4. Modernizacja placu zabaw przy 
Przedszkolu nr 6, 117.970 zł,
5. „Łapiemy wiatr w żagle -  zajęcia 
terapeutyczne dla młodzieży i ich 
rodzin", 10.000 zł,
6. Wykonanie chodnika z puzzli i 
dojść do budynków Leśna l-2,3-4, 
5-6, 147.000 zł,
7. Zakup namiotu cyrkowego w 
kolorach miasta na potrzeby im
prez miejskich na około 400 miejsc,

150.000 zł,
8. Wykonanie chodnika z puzzli i 
dojść do budynków Leśna 11-12,13- 
14, 72.000 zł,
9. Sterylizacja zwierząt właściciel
skich oraz edukacja w tym zakresie 
- program skierowany do właścicieli 
psów, 36.000 zł,
10. Projekt polegający na rozpo
wszechnieniu wśród mieszkań
ców informacji na temat depresji,

35.000 zł,
11. „Gry podwórkowe -  Aktyw
ne dzieci uczą się lepiej i szybciej" 
urządzenie placu zabaw z kreatyw
nymi grami przy SP7, 75.000 zł,
12. Przebudowa placu zabaw przy 
podwórzu Św. Jadwigi, 150.000 zł,
13. „Oleśnica łapie deszcz" -  dotacje 
dla mieszkańców w wysokości nie 
większej niż 4.500 zł do wykonania

przydomowej instalacji magazyno
wania wody deszczowej, 140.000 zł,
14. „Aktywny senior -  sąsiedzkie 
spotkanie z seniorami" -  warsztaty, 
zajęcia, wykłady wyjazd integrują
cy dla około 50 osób w wieku 50+ 
niebędących członkami OUTW,

39.900 zł,
15. „AED na Lucieniu" -  zainstalo
wanie w SP8 AED oraz przeszkole
nie personelu w placówce, 11.300 zł,
16. Butelkomaty dla Oleśnicy -  za
kup i zainstalowanie 2 sztuk butel- 
komatów do butelek PET za kupon 
o wartości 10 gr. Kupony można 
wymienić za bilety wstępu do kina 
MOKiS lub OKR ATOL, 60.000 zł,
17. Stałe budki jarmarczne -  zakup i 
instalacja 20 budek w Rynku, które 
będą działać cały rok i służyć ole
śnickim przedsiębiorcom, 140.000 zł,
18. Zakup i montaż budek lęgowych 
dla ptaków i nietoperzy przy uli
cach Spacerowej, Brzozowej, Kosza
rowej, na wodociągach, 5.000,
19. „Mistrz języka polskiego, an
gielskiego, niemieckiego" przepro
wadzenie dyktanda dla miłośników 
języków, 8.000 zł,
20. M odernizacja boiska przy 
Słowackiego 4 (przy I LO i SP7),

150.000 zł,
21. Oświetlenie boiska przy Brzo
zowej -  instalacja 12 -16 masztów 
wraz z projektorami (około 24 - 32),

150.000 zł,
22. Zakątek Japoński -  zagospoda
rowanie terenu w stylu ogrodu ja
pońskiego -  etap I przygotowanie 
dokumentacji projektowej, 95.000 zł,
23. Wakacyjne Kino Plenerowe -  or
ganizacja weekendowych projekcji 
filmowych pod gołym niebem w 
wakacje, 40.000 zł,
24. „Zielona sala umysł wyzwala" -  
powstanie zielonej klasy zewnętrz
nej w SP3, 150.000 zł,
25. Siłownia zewnętrzna przy II LO,

150.000 zł.

Zgłoszenia będą teraz weryfiko
wane, a głosowanie odbędzie się 
od 1 do 31 października w formie 
elektronicznej. (OAI)

SIERRORYZOWU 
RODZmi IOKOUCI
Psychopata? Na pewno opinia biegłych psychiatrów będzie w tej bulwer
sującej sprawie niezbędna.

Został zatrzymany 18 sierpnia. 
Na wniosek Prokuratury Rejonowej 
w Oleśnicy sąd zastosował wobec 
niego tymczasowy areszt. Rodzina i 
okolica odetchnęli. W wakacje Woj
ciech D. sterroryzował już nie tylko 
rodzinę, nad którą znęcał się od 2 
lat, ale i inne osoby.

Bił, kopał, groził 
nożem...

12 lipca w Kijowicach (gmina 
Bierutów) zagroził swojemu bra
tu Piotrowi pozbawieniem życia 
i uszkodzeniem ciała. 18 lipca w 
Paczkowie, trzymając w ręku nóż, 
groził pozbawieniem życia Mariu
szowi U.* W tym samym miejscu z 
nożem ręku straszył śmiercią Elż
bietę, Angelikę i Bartłomieja W. 24 
lipca w Bierutowie groził Mariano
wi Z. pozbawieniem życia i uszko
dzeniem ciała. Trzy dni później 
groził tym samym mężczyźnie na 
posesji w Paczkowie.

A 18 sierpnia Wojciech D. siadł 
za kierownicą opla zafiry i... celowo 
doprowadził do zderzenia z oplem 
astrą, w którym jechali jego najbliż
si, żona i synowie oraz Jan J. Tym

E0K^u®\:z7ec33S3ai
Czesi w  ratuszu 
Do Oleśnicy przyjechali burmistrz 
Chrudimia Frantiśek Pijny, pierw
szy wiceburmistrz Petr Lichten- 
berg, rzecznik prasowa Sylva 
Draśnarova oraz Libor Stumpf.
Po rozmowach w ratuszu Jan 
Bronś zaprosił gości na spacer po 
Oleśnicy.

samym naraził te osoby na niebez
pieczeństwo utraty życia lub spo
wodowanie ciężkiego uszczerbku 
na zdrowiu.

W tym samym dniu pod komisa
riatem policji w Bierutowie groził 
Mariuszowi U., który miał zezna
wać jako świadek we wszczętym 
przeciwko niemu postępowaniu.

Wakacje były apogeum agre
sywnych zachowań Wojciecha D. 
Natomiast codzienną gehennę od 
co najmniej 2 lat przeżywała jego 
rodzina. Mężczyzna wszczynał 
awantury, wyzywał żonę słowami 
wulgarnymi i obelżywymi, groził 
jej pozbawieniem życia i zdrowia, 
nie pozwalał spać ani jej, ani dzie
ciom, szarpał ją za włosy, bił pięścią 
po plecach i ramionach, kopał, oplu
wał. Wyzywał też swoich synów, bił 
ich kablem, a ręką po głowach. Gro
ził też najbliższym z nożem w ręku.

...ale się nie przyznaje
Co na to Wojciech D.? Nie przy

znał się do winy i złożył wyjaśnie
nia.

Prokuratura w nioskow ała o 
areszt, wskazując na to, że mężczy-

To akademia dla rodziców

„Akademia Rodzica” to cykl 
bezpłatnych spotkań dla rodzi
ców, wspierający ich w procesie 
wychowawczym i zrozumieniu 
swoich dzieci, organizowany przez 
Oleśnicką Bibliotekę Publiczną. 4 
września o 18 odbędzie się kolejne 
spotkanie. Wykład „Jak skutecznie 
zarządzać swoimi talentami” popro-

zna już próbował zastraszać świad
ka i może to czynić w stosunku do 
innych, w tym zastraszać dzieci. 
Najbliżsi zeznali m.in., że boją się 
nawet wychodzić z domu.

Psychopatycznemu osobnikowi 
prokurator postawił 10 zarzutów z 
4 paragrafów Kodeksu karnego.

To grożenie innej osobie popeł
nieniem przestępstwa na jej szkodę 
(grożą za to grzywna, kara ograni
czenia wolności albo jej pozbawie
nia do lat 2); narażenie człowieka 
na bezpośrednie niebezpieczeń
stwo utraty życia albo ciężkiego 
uszczerbku na zdrowiu (do 3 lat 
więzienia); używanie przemocy lub 
groźby w celu wywarcia wpływu 
na uczestnika postępowania (po
zbawienie wolności od 3 miesięcy 
do lat 5); znęcanie się fizyczne i psy
chicznie nad osobą najbliższą (od 3 
miesięcy do lat 5 więzienia) oraz 
nad osobą nieporadną ze względu 
na jej wiek (pozbawienie wolności 
od 6 miesięcy do lat 8).

(ror)

•wszystkie inicjały nazwisk zostały zmie
nione

wadzi dr Anna Hildebrandt-Mrozek, 
doświadczony coach, konsultant, 
doradca i trener rozwoju osobiste
go w Instytucie Talentów Flashpo- 
int, stale współpracujący z Instytu
tem Rozwoju Osobistego Ganesa 
w Gdańsku, autorka książki pt. 
„Koniec z pracą?". Organizatorzy 
zapraszają do sali konferencyjnej 
Biblioteki na Reja.
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KONFLIKT (w pewnym sensie) ZAŻEGNANY
Pożar został ugaszony. Szpital pracuje bez zmian. Jego dyrektor ma wiele pretensji do części załogi

Przed tygodniem Panorama ujaw
niła, że 21 lekarzy i rezydenci oraz 
część położnych chcą odejść ze 
szpitala w Oleśnicy. Dali ogłoszenie 
o poszukiwaniu pracy na zamknię
tym medycznym profilu w Interne
cie. Groziło to paraliżem oddziałów 
chirurgicznego, wewnętrznego i 
ginekologicznego.

W dniu naszej publikacji Zarząd 
Powiatu Oleśnickiego, który na 
posiedzeniu tydzień wcześniej nie 
był informowany przez dyrektora
0 sporze, spotkał się z szefostwem
1 zespołem kierowników Powiato
wego Zespołu Szpitali. Placówkę 
reprezentowali: dyrektor Krzysztof 
Wywrot,_zastępca dyrektora ds. me
dycznych Tomasz Uher, kierownik 
oddziału chirurgii Zbigniew Kraw
czuk, jego zastępca Marek Snowy- 
da, kierownik oddziału wewnętrz
nego Grażyna Król, jej zastępczyni 
Joanna Lewczuk oraz zastępca kie

rownika oddziału ginekologiczno- 
-położniczego Gizela Jagielska.

W komunikacie Starostwa po 
spotkaniu czytamy: „Spotkanie 
zakończyło się ustną deklaracją o 
kontynuacji wzajemnej współpra
cy na rzecz dalszego rozwoju szpi
tala. Ustalono wspólny tok postę
powania, którego efektem ma być 
budowa nowego segmentu wraz z 
blokiem operacyjnym i niezbędnym 
wyposażeniem. -  Podtrzymaliśmy 
swą deklarację, ponieważ tak na
prawdę nigdy się z niej nie wycofa
liśmy -  potwierdzili członkowie Za
rządu. Dyrektorzy wraz z lekarzami 
zapewnili też Zarząd, że szpitalowi 
nie zagraża żaden paraliż, a paq'en- 
ci mogą się w nim czuć bezpiecznie, 
ponieważ nadal są pod dobrą, pro
fesjonalną opieką".

O „bunt lekarzy" zapytał dyrek
tora Krzysztofa Wywrota na sesji 
Rady Powiatu Piotr Karasek (PiS).

Dyrektor Krzysztof Wywrót krytycznie ocenił działania lekarzy

Dyrektor ocenił, że „autorem ca
łego zamieszania" jest jego zastępca 
Tomasz Uher. K. Wywrót przyznał 
na sesji, że konflikt z lekarzami miał 
miejsce i chcieli oni odejść. Powie

dział, że „wycofali się, uzyskali to, 
co chcieli uzyskać". - Konflikt został 
w pewnym sensie zażegnany - oce
nił. Powiedział również, że powin
niśmy dyskutować o tym, że „grupa

Dyrektor odchodzi. Wejdzie prokurator?
Wicedyrektor szpitala złożył wy
powiedzenie. Czy sprawą prze
targu na ubezpieczenie szpitala 
zajmie się prokurator?

Jeszcze 12 lipca w wywiadzie dla 
Panoramy Krzysztof Wywrót, nowy 
dyrektor Powiatowego Zespołu 
Szpitali, mówił o nim tak: „Obec
nej pełniącym obowiązki zastępcy 
ds. medycznych jest doktor Tomasz 
Uher, Nie mam żadnych zastrze
żeń co do jego umiejętności zawo
dowych i w kwestii zarządzania 
w części medycznej. Jesteśmy na 
etapie bardzo wielu dyskusji i oka
zuje się, że w bardzo wielu spra
wach mamy podobne spojrzenie 
na problemy, które dotyczą służby 
zdrowia. A one wynikają z „oto
czenia" naszego szpitala, na które 
nie mamy wpływu. Ale są też pro
blemy wewnętrzne szpitala, które

wspólnie zauważamy i wydaje się, 
że będziemy je rozwiązywać w ra
cjonalnie krótkim czasie".

Miesiąc później swojego zastępcę 
nazywa „autorem całego zamiesza
nia" i niedwuznacznie sugeruje ja
kieś niejasne interesy zastępcy.

28 sierpnia, jak ujawnił portal 
olesnica24.com, Tomasz Uher zło
żył rezygnację ze stanowiska za
stępcy dyrektora Powiatowego Ze
społu Szpitali w Oleśnicy. Oto treść 
jego wypowiedzenia:

„W dniu wczorajszym w cieniu 
rozmów z lekarzami została pod
pisana umowa na usługi broker
skie z brokerem, który nie dopełnił 
wymogów formalnych w ogłoszo
nym postępowaniu z pominięciem 
legalnie wybranego oferenta. (...) 
Nie godząc się na takie standardy 
pracy, postępowanie niezgodne z 
obowiązującymi regulaminami.

Tomasz Uher zrezygnował ze stanowiska

brak szacunku do pracowników, 
pomówienia i kłamstwa, składam 
powyższe wypowiedzenie pracy".

Dyrektor PZS Krzysztof Wywrót 
określił Uhera mianem „autora ca
łego zamieszania" [chodzi o bunt

lekarzy - red.] i stwierdził, że w 
kompetencji dyrektora jest wyło
nienie brokera ubezpieczeniowego.

Pytany na sesji Rady Powiatu 
przez radnego Alojzego Kuliga, co 
oznacza określenie „autor całego 
zamieszania", odpowiedział, że 
„jeśli coś się dzieje w sprawie pie
niędzy, to ktoś musi mieć w tym 
interes prawny". Stwierdził także, 
że „ktoś, złapany na czymś, hono
rowo rezygnuje". Była to dwie wy
raźne aluzje pod adresem eks-wi- 
cedyrektora. Na czym miał zostać 
„złapany" zastępca, nie wyjaśnił. 
Może powinien to wyjaśnić pro
kurator i zająć się sprawą całego 
przetargu?

W jego zaś kwestii K. Wywrót 
stwierdził, że to w kompetencji 
dyrektora jest wyłonienie brokera 
ubezpieczeniowego.

(ror)

Szpital z półmilionową stratą
To bilans za pół roku. Jak będzie 
na koniec roku?

Powiatowy Zespół Szpitali w 
Oleśnicy zakończył 2018 rok osią
gając ok. 2,5 min złotych zysku. To 
był drugi z kolei rok, kiedy placów
ka wypracowała zysk.

Teraz półrocze szpital zakończył 
na minusie. Strata' wynosi 594 ty
siące. W planie był zysk na pozio
mie 13 tysięcy. Nic dziwnego, że w 
tej sytuacji nowa dyrekcja i nowe 
władze powiatu znalazły się na 
sesji Rady Powiatu pod obstrzałem 
opozycji.

Skąd strata? Dyrektor Krzysztof 
Wywrót tłumaczył to niezapłaco
nymi przez NFZ nadwykonaniami 
i wzrostem cen (ogrzewania, ener
gii, leków). Ocenił, że na koniec 
roku bilans będzie bliski zera lub 
z „niedużą stratą". - Szpital nie ma 
zaległości wymagalnych. 6,7 min 
to zobowiązania krótkotermino

we. Wciąż spłacamy 18-milionowy 
kredyt - mówiła Aleksandra Dziki, 
główna księgowa.

- W roku 2018 planowana była 
strata, a był zysk 846 tysięcy. W 
tym roku był planowany zysk, a 
mamy stratę. To jeden z efektów 
eksperymentu przy szpitalu przez 
nową władzę - ocenił Piotr Kara
sek (PiS), w minionej kadencji wi- 
cestarosta. Uważa on, że bilans nie 
zamknie się wynikiem dodatnim 
na koniec roku. - Zobaczymy, na 
ile starczy pieniędzy, które zosta
wiliśmy - dodał.

- Nie mam wpływu na NFZ i 
Ministerstwo Zdrowia - ripostował 
dyrektor Wywrót. - Jest jeden pro
blem - bilans otwarcia [jego brak]. 
Jeśli ktoś po miesiącu twierdzi, że 
dyrektor działa na szkodę...

- Mamy dobry szpital i wszyscy 
chcemy dobrego szpitala - powie
dział starosta. - Jeśli było tak do
brze, to mam prośbę, jeśli nie jest to

tajemnica, jakie decyzje ci, co tak 
wspaniale zarządzali, podjęli, które 
na to wpłynęły? - pytał. - Na spo
tkaniu z przedstawicielami PZSz 
usłyszeliśmy z ich ust, że „już się 
nie dadzą kiwać, jak przez ostat
nie 4 łata". Odpowiedzieliśmy, że 
my jesteśmy dopiero od 7 miesię
cy. - Słyszeliśmy, że to już 5 - 6 łat 
„kiwania" - stwierdził Jan Dżugaj 
(KO). Dodał też, że ze spotkania z 
lekarzami nikt nie wyszedł zwy
cięski, ani pokonany. - To był kom
promis - ocenił. Jego słowa kilku 
radnych KO nagrodziło brawami.

- Skoro jest tak dobrze, to czemu 
została zmieniona dyrekcja? My 
na koniec zostawiliśmy pieniądze. 
A kiedy przejęliśmy władzę, to do 
drzwi szpitala pukali komornicy - 
odparował Karasek.

Dyrektor Wywrót na sesji Rady 
Powiatu pow iedział, że wciąż 
trwają prace nad koncepcją budo
wy bloku operacyjnego. Może do

końca roku uda się przygotować 
studium wykonalności. Przyznał, 
pytany przez radnego Karaska, że 
myśli o rozszerzeniu chirurgii o 
ortopedię, ale to wymaga wieloty
sięcznych nakładów i znalezienia 
lekarzy ortopedów.

Chwalił też obecną załogę i for
mułę działania szpitala.

- Bardzo wysoko oceniam kie
rowników komórek. Mamy leka
rzy o bardzo wysokich kwalifika
cjach. Pomysł na rozwój - chodzi o 
onkologię na chirurgii - był bardzo 
dobry. Radykalne wzrosła liczba 
porodów. Zgadzam się ze wszyst
kim. Nie będę robił rewolucji - de
klarował . Choć dodał też, że „ktoś 
próbuje grać bezpieczeństwem pa
cjentów, po to, żeby osiągnąć swoje 
cele".

Powiedział też, że szpital „reali
zuje misję, a nie jest nastawiony na 
zysk".

Roman Rybak

21 osób chce doprowadzić do stanu 
zagrożenia bezpieczeństwa miesz
kańców".
. Bardzo krytycznie oceniał dzia

łanie tej grupy lekarzy. „Bardzo 
zła praktyka siłowa", „nie znam 
takich technik negocjacyjnych", „ta 
zastosowana [została], żeby zaszan- 
tażować wszystkich innych", „tak 
poprowadzono ciąg zdarzeń, aby 
wywołać panikę". Padły też z jego 
ust stwierdzenia: „manipulacja", 
„tworzy się atmosferę zagrożenia 
i sensację", „farsa". - Ci, co brali 
udział w tej farsie, już nie pracują 
- powiedział dyrektor. Chodzi o To
masza Uhera?

- Pożar chwilowo został ugaszo
ny. Czekamy, zobaczymy, czy nasze 
postulaty zostaną spełnione - po
wiedział portalowi olesnica24.com 
jeden z lekarzy, którzy nosili się z 
zamiarem odejścia.

Roman Rybak

Kto jest 
nierzetelny?

No właśnie, kto?...
Na ubiegłotygodniowej sesji 

Rady Powiatu Krzysztof Wywrót, 
dyrektor Powiatowego Zespołu 
Szpitali odpowiadał na pytania 
związane z artykułem „Bunt leka
rzy", w którym Panorama ujawni
ła, że 21 lekarzy, rezydenci i część 
położnych chce odejść ze szpitala 
w Oleśnicy i dala ogłoszenie o 
poszukiwaniu pracy.

Dyrektor był uprzejmy ocenić, 
że artykuł jest nierzetelny. Czy 
jakieś zawarte w nim informacje 
były nieprawdziwe? Nie, wszyst
kie były prawdziwe. Ale - zda
niem dyrektora - był on nierzetel
ny, bo przedstawiał tylko wersję 
jednej strony.

Dyrektor Wywrót po pierwsze 
minął się z prawdą. W artykule 
zostało przedstawione stanowi
sko ż^rządu Powiatu. A organ ten 
wszak jest drugą stroną sporu. 
Notabene w tym stanowisku 
zawarte jest stwierdzenie, że 
dyrektor Wywrót we wtorek 20 
sierpiua nie informował Zarządu, 
że jest konflikt i istnieje niebez
pieczeństwo masowych odejść z 
pracy.

Po drugie zaś - jeśli dyrektoro
wi chodzi o to, że w tekście nie 
było jego stanowiska, no to musi 
sam uderzyć się we własne piersi, 
a nie bić w cudze. I to jeszcze 
publicznie.

21 sierpnia wysłałem pocztą 
elektroniczną pytania zarówno do 
Starostwa Powiatowego, jak i do 
dyrektora. Mało tego - o wysłaniu 
pytań poinformowałem dyrektora 
drogą telefoniczną (SMS-em). Peł
nomocnik starosty ds. kontaktu 
z mediami odpowiedział bardzo 
szybko - na drugi dzień. Pan 
dyrektor odpowiedzi nie raczył 
udzielić. Mimo najlepszych chęci 
jego stanowiska w żaden sposób 
nie mogliśmy więc zamieścić.

Panie dyrektorze, warto być 
przyzwoitym...

Roman Rybak

a nadchodzgcyctgl 
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Płacą za propagandę i płacić będą
Po co Sekcja Komunikacji Społecznej - dziwi się opozycja - skoro płacimy za propagandę zewnętrznym podmiotom? 
Okazuje się, że nawet stronę miasta prowadzi... były urzędnik (!)

35 tysięcy dla Andrzeja Sowy za 
stawne już „wytyczne do strategii", 
tysiące wydawane na prowadzenie 
Facebooka, dziesiątki tysięcy na 
propagandowy miesięcznik, kolej
ne zlecenia na propagandę radiową 
i internetową dla zewnętrznych 
podmiotów - to wszystko bulwer
suje dużą część opinii publicznej.

Kwestię „propagandowego outso- 
urdngu (z angielskiego to wydziele
nie ze struktury firmy niektórych jej 
funkcji i przekazanie ich do wyko
nania innym podmiotom) - jak okre
ślił to Michał Kołaciński - poddali 
pod dyskusję radni samorządowej 
opozycji.

35 tysięcy, czyli stare 
dane i pompowanie

Jeszcze przed sesją, na posiedze
niu Komisji Zdrowia radna Beata 
Krzesińska (Oleśnica Razem) kry
tycznie oceniła umowę miasta z 
firmą Andrzeja Sowy. „Wykonanie 
czynności zmierzających do opra
cowania strategii miasta Oleśnica" 
- cytowała zapis z umowy i pytała: 
„Jakie to są czyrmości?".

- To konkretne zdanie jest przepi
sane z umowy zlecenia - wyjaśniała 
skarbnik Joanna Jarosiewicz. - Prze
każę pani prośbę pracownikowi 
merytorycznemu zajmującemu się 
tą umową - dodała.

Radna bardzo krytycznie oceniła 
opracowanie Andrzeja Sowy, które 
zostało opublikowane przez Urząd 
Miasta. Wskazała na przykład, że 
autor powołuje się na dane z 2001, 
2008 roku, które jej zdaniem są bez
użyteczne. Zauważyła, że forma 
edytorska opracowania wskazuje 
na sztuczne pompowanie jego ob
jętości. Pokazała obecnym na posie
dzeniu radnym konkretne przykła
dy. - My dysponujemy pieniądzem 
publicznym. Popatrzcie, jak to wy
gląda. Tak to wygląda... - mówiła.

Joanna Jarosiewicz tłumaczyła, 
co oznacza jej podpis na umowie ze 
zleceniobiorcą. Jest to kontrasygnata 
skarbnika miasta. Oznacza to tyle, 
że skarbnik stwierdza, ze pieniądze 
są w planie wydatków i będą prze
znaczone na zadanie własne gminy.

- Podpisuję się obok pracownika 
. merytorycznego - dodała Jarosie
wicz.

Na pytanie radnego „Dlaczego 
Andrzej Sowa realizuje tę strate
gię?" odpowiedziała: „To jest pyta
nie do pracownika merytoryczne
go".

Kim jest ów mityczny „pracow
nik merytoryczny", który podejmuje 
w Urzędzie tak strategiczne decyzje, 
nie dowiedzieliśmy się...

Skrzypek, czyli 
wprowadzanie w  błąd

Z kolei Sylw ia W awrzyńska, 
radna Bronsia, w dyskusji wywo
łała wątek Michała Skrzypka, oso
by odpowiedzialnej w ratuszu za 
promocję w poprzedniej kadencji. 
Pytała, czy ten urzędnik tylko tym 
się zajmował?

Skarbnik Joanna Jarosiew icz 
przypomniała, że Sekcja Promocji 
została wówczas zlikwidowana, 
zwolniono Edytę Małys-Niczypor 
i drugą pracownicę. Trzeci członek 
Sekcji został przesunięty na inne 
stanowisko. Michał Skrzypek zo
stał początkowo zatrudniony na 
umowę-zlecenie „też do opracowa
nia strategii". Jak poinformowała 
skarbnik, „został wynagrodzony 
kwotą ok. 30.000 zł brutto". - Wtedy 
nikt nie pytał o tę umowę. Nikt mi 
nie zarzucał, że podpisałam tę umo
wę - skomentowała.

Dodała, że wraz z nią podpisy na 
umowie złożyli burmistrz Michał 
Kołaciński i sekretarz Zbigniew 
Rybak.

- W 2015 roku pan Skrzypek zo
stawił opracowanie, nigdzie nie pu
blikowane - poinformowała skarb
nik.

Z wypowiedzi skarbnik wynika
ło więc, że Skrzypek dostał 30 tysię
cy za „opracowanie strategii". Do 
tej informacji podanej przez skarb
nik Jarosiewicz, dotyczącej umowy 
zawartej z Michałem Skrzypkiem, 
odniósł się na sesji radny Michał 
Kołaciński. Jak wyjaśnił były bur
mistrz, była to umowa na kwotę 

, 29.055 zł, ale za 5 miesięcy pracy w 
pełnym wymiarze godzin na zlece

nie. Obejmowała pracę w charakte
rze asystenta burmistrza Oleśnicy i, 
dodatkowo, opracowanie strategii. 
Nie była to więc wyłącznie umowa 
na opracowanie strategii promocyj
nej!

Umowa z Sową była też wątkiem 
wystąpienia radnego Michała Koła- 
cińskiego na posiedzeniu Komisji 
Budżetu. - Nie było lepszego kan
dydata, który by tę strategię przy
gotował? - postawił pytanie.

- Wybór padł na pana Andrzej 
Sowę. Dokonał tego pracownik me
rytoryczny. Nie było ani przetargu, 
ani zapytania ofertowego - odpo
wiedziała Joanna Jarosiewicz.

Były burmistrz krytycznie ocenił 
przedmiot zlecenia - „czynności 
zmierzające do...". Jego zdaniem 
należało wykonać strategię promo
cyjną.

Za 1.200, czyli były 
urzędnik na zlecenie...

Na sesji Paweł Bielański (Ole
śnica Razem) przypomniał, że An
drzej Sowa otrzymał w styczniu 
prawie 5 tysięcy za prowadzenie 
profilu miasta, że po fali krytyki 
wykonawcę zmieniono, ale Kata
rzyna Kijakowska dostawała mie
sięcznie za to po 3 tysiące (łącznie 
prawie 7 tysięcy za dodawanie

postów), a w latach poprzednich 
zawsze robili to pracownicy.

Radny ujawnił, że teraz stronę 
miasta prowadzi - na umowę-zle
cenie Jakub Jeżyna (!) Niedawno 
odszedł on z pracy w Urzędzie 
Miasta. Ale dostaje tylko 1.200 zł (!).

Radny dopytywał, jak wybierano 
osoby do zlecanych zadań, czemu 
zlecano je podmiotom zewnętrz
nym? Do swoich pytań z komisji 
wróciła też radna Krzesińska.

- Oboje mijacie się z prawdą - za
rzucił radnym burmistrz. W jakiej 
kwestii? Wskazywał, że Michał 
Skrzypek też był zatrudniony na 
umowę-zlecenie, a nie był pracow
nikiem. I przeczytał zdanie z jego 
opracowania, że „nikt wcześniej 
nie podjął się przeprowadzenia 
profesjonalnych badań". - To najcie
kawsze z tego dokumentu - ocenił. 
- My realizujemy ten wniosek. Miał 
rację. Taka diagnoza jest potrzeb
na. I rzetelne opracowanie zostało 
przygotowane - stwierdził.

A jak wybrano wykonawców do 
prowadzenia Facebooka? Zdaniem 
Bronsia: „Po wdrożeniu procedury 
zostali wybrani legitymujący się 
odpowiednim doświadczeniem".

Przywołajmy w tym miejscu sło
wa skarbnik o wyborze osoby do 
opracowania „wytycznych do stra

tegii": „Nie było ani przetargu, ani 
zapytania ofertowego".

- Nie odpowiedział pan na pyta
nie, jakie jest uzasadnienie zlecania 
zadań, skoro w Urzędzie jest wła
ściwa do tego komórka - Sekcja Ko
munikacji Społecznej. Czy obsługa 
strony przerasta możliwości Sekcji?
- ironizował radny Bielański.

- To pana ocena - ripostował 
Bronś. - Jakub Jeżyna ma zleconą 
usługę i może w przyszłości też 
będzie miał zleconą. A zróżnico
wanie cen jest normalnym elemen
tem funkcjonowania. Jedna działka 
kosztuje 100 zł, inna ma inną cenę, 
to popyt i podaż - utrzymywał.

Dopytywany z kolei o comie
sięczne przelewy po 2 tysiące zło
tych dla Radia Rodzina, stwierdził, 
że ma ono duży zasięg, a stawki są 
bardzo atrakcyjne. - To dobre, rze
telne, uczciwe radio - zachwalał.

Dociskany przez Bielańskiego, 
kiedy będzie efekt finalny wyda
nia 35 tysięcy na coś, co bulwersuje 
wielu mieszkańców, burmistrz od
powiedział, że jeszcze w tym roku 
zostaną podjęte „inne działania", 
które powinny się zakończyć w 
roku 2020.

- Kto je wykona? Nie wiem. Będą 
normalne procedury wykonawcze
- deklarował Bronś.

I nie pozostawił opozycji żad
nych złudzeń. Szeroki strumień 
pieniędzy na propagandę dalej bę
dzie wypływał z Urzędu.

- Będziemy informowali rzetel
nie o działaniach, będziemy to re
alizowali swoimi siłami i poprzez 
posiłkowanie się zewnętrznymi 
firmami. Promocja jest konieczna, 
będzie kontynuowana - powiedział 
twardo Bronś.

- Pół Polski żyje aferą w Mini
sterstwie Sprawiedliwości, pół afe
rą w urzędzie w Inowrocławiu. Tu 
nie będzie Inowrocławia, bo tu w 
Urzędzie Miasta nie ma wydziału 
propagandy. Propaganda została 
bowiem outsourcingowana [czy
li zapłacono za nią osobom z ze
wnątrz] - podsumował dyskusję 
Kołaciński.

Roman Rybak, Krzysztof Dziedzic

___5
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Nekropolia czy staw?

Taki widok to tu normalka

- Nie najlepiej to świadczy o go
spodarzach miasta - mówi nasz 
czytelnik.

Jeden z czytelników Panoramy^ 
zauważył powracający po każdych 
większych opadach deszczu pro
blem z zalewaniem głównej alei 
Cmentarz Żołnierzy Arm ii Ra

dzieckiej w Oleśnicy. Jego zdaniem 
ta sytuacja ma tu miejsce od dawna 
i żaden z kolejnych samorządów na
wet nie próbował sprawą się zająć.

- Nie najlepiej to świadczy o go
spodarzach miasta. Chodzi o ele
mentarny szacunek dla zmarłych 
- mówi poirytowany mężczyzna.

(hag)

Archiwum przyspieszyły

Trwa przebudowa pomieszczeń garażowych na archiwum zakładowe 
Starostwa Powiatowego. Zakład Remontowo-Budowlany Bogdana 
Jaroszewskiego z Bierutowa realizuje zadanie za 213.264 zł. Termin 
zakończenia inwestycji zaplanowany jest na 16 grudnia, ale tempo 
prac wskazuje na wcześniejszy finał. (hag)

O leśn ica  '  • .com  c o d z ie n n ie  no w e in f o r m a c je

Z ao czn a szkoła śred n ia i policealna

bo/ o^/aiiuno>\ wsl^pnych. ukr>t\oli kos/lów i podpis\ w ania um<m>

Jeśli ukończyłeś szkolę podstawową, gimnazjum ZSZ lub szkolę branżową to oferujemy

Liceum Ogólnokształcące
2 lata po ZSZ lub 3 lata po gimnazjum
Jeśli ukończyłeś szkołę średnią, to oferujemy (można bez matury)

Policealne Studium Zawodowe
technik administracji w cyklu 2-letnim
technik bezpieczeństwa i higieny pracy w cyklu 1,5-rocznym

Jeśli chcesz zostać słuchaczem wybranej szkoły, musisz:
• wypełnić kwestionariusz i złożyć trzy zdjęcia,
• przedłożyć świadectwo ukończenia odpowiedniej szkoły, w przypadku 

, szkoły zawodowej zaświadczenie łekarskie

O lrz> iiias/ : /:iNui:ulc/cnio do /.I S . K R I  S  i imi\ch 
(>iw iudc/cniii), IcęilN nuicję >/ki)liią (/ni/ki)

5 6 -4 0 0  Oleśnica ul. Kochanowskiego 8 
(budynek Szkoły Podstawowej nr 3 w Oleśnicy) 

tel.: (71) 314 75 5 1 ,6 9 4  205  492

Zapraszam y już teraz

Będzie sala do aerobiku
Ale nie tylko. Jak ie  remonty 
p rzep ro w ad za ją  pow iatow e  
szkoły?

Wakacje to tradycyjnie czas re
montów w placówkach oświato
wych. Co dzieje się w tej kwestii w 
szkołach, których organem prowa
dzącym jest powiat oleśnicki?
'  W I Liceum O gólnokształcą
cym w Oleśnicy trwa adaptacja 
pom ieszczeń adm inistracyjno- 
gospodarczych na nową salę do 
aerobiku, adaptacja pomieszcze
nia na bibliotekę szkolną (będzie 
też zakup wyposażenia), remont 
korytarza na parterze szkoły i re
mont toalety przy sali gimnastycz
nej z dostosowaniem dla potrzeb 
osób niepełnosprawnych. Szkoła 
kupi też wyposażenie do nowej 
pracowni fizycznej. A na połowę 
w rześnia zaplanowano remont 
małej sali gimnastycznej oraz si
łowni.

Ze środków od partnerów szko
ły dokonano też adaptacji pomiesz
czenia szkolnego na nową pra
cownię fizyczną z zapleczem oraz 
adaptację pomieszczenia harcówki 
na salę dydaktyczną do języków 
obcych. Systemem gospodarczym 
wyremontowano pomieszczenie

Wyremontowana sala w liceum

pedagoga szkolnego oraz toalety i 
szatnie przy sali gimnastycznej.

II LO w Oleśnicy w lipcu otrzy
mało zgodę wojewódzkiego kon
serwatora zabytków we Wrocławiu 
na wykonanie nowego ogrodzenia 
szkoły. Szkoła szuka obecnie wyko
nawcy tego zadania. Do września 
planowane jest również wyremon
towanie sali gimnastycznej.

Zakończył się remont chodników 
wokół budynków Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Między
borzu, który kosztował 35.000 zł.

W ZSP w Oleśnicy trwa malo
wanie pomieszczeń i porządko
wanie terenu.

W LO w Sycowie remontowa
ny jest korytarz szkolny (wymia
na posadzki) i opracow yw ana 
jest dokumentacja projektowa na 
przebudowę kotłow ni z węglo
wej na gazową oraz dodatkowy 
projekt na przebudowę przyłącza 
gazowego.

W Zespole Placówek Specjal
nych w O leśnicy rem ontuje się 
rozdzielnię elektryczną w budyn
ku głównym, dach budynku sto
łówki, pomieszczenie archiwum 
Powiatowego Urzędu Pracy, ko
miny i dach w budynku głównym 
szkoły. Trwają też drobne remonty 
w internacie (m.in. cyklinowanie 
podłogi w nowo utworzonej sali). 
Trwa przetarg na wybór wyko
nawcy, który wykonana wentyla
cję mechaniczną na jednej kondy; 
gnacji budynku internatu.

I wreszcie w ZSP w Twardogó
rze trwają prace przygotowawcze 
dokumentacji dotyczącej moder
nizacji kotłowni i wykonania na
wierzchni terenu przyszkolnego. 
Bieżącym remontem objęte jest po
mieszczenie na parterze (wymia
na stolarki drzwiowej) i naprawa 
cieknącego dachu pomieszczenia 
gospodarczego.

(hag)

Starą likwidowali, 
chcą budować nową
Nowe władze nie chcą za bardzo 
inwestować w Katolicką Szkołę 
Podstawową. Twierdzą, że to z 
powodu planów budowy nowej 
szkoły.

Na posiedzeniu Komisji Skarg 
Rady Miasta radny Paweł Bielański 
(Oleśnica Razem) zapytał, co już 
zostało zrealizowane, a co jeszcze 
w ramach budżetu obywatelskiego 
nie?

Skarbnik Joanna Jarosiewicz wy
mieniała zrealizowane już inwe
stycje: nagłośnienie stadionu - 50 
tysięcy złotych, częściowy montaż 
progów wyspowych na osiedlowej 
ulicy wzdłuż Wojska Polskiego, 
niwelacja terenu przy Katolickiej 
Szkole Podstawowej - koszt 60 ty
sięcy złotych, remont boiska przy 
SP2 - 25 tysięcy złotych, sterylizację 
bezpańskich zwierząt - 25 tysięcy 
złotych i wreszcie odtworzenie me
dalionu na Kolumnie Złotych Go
dów -17 tysięcy złotych.

Bielański, nawiązując do realiza
cji wniosku o niwelację terenu przy 
Katolickiej SP, pytał, czy w ramach 
zaplanowanego 60-tysięcznego bu
dżetu będzie jedynie niwelowany 
teren i zasiana trawa. Jego zdaniem 
tak duży koszt tak ograniczonej in
westycji budzi spore wątpliwości i 
pozostawia niedosyt, bq^w pierwot
nych planach była m.in. budowa 
bieżni lekkoatletycznej.

Polna, ale twarda
Miasto ogłosiło przetarg na 
budowę drogi o nawierzchni 
utwardzonej wraz z kanaliza
cją deszczową, oświetleniem 
ulicznym, siecią wodociągową i 
kanalizacją sanitarną w ulicy Po
lnej. Prace potrwają do sierpnia 
2020 roku.

Czwarte unieważnienie 
Po raz czwarty unieważniono 
przetarg na przebudowę budynku 
Szkoły Podstawowej nr 6 do zgod
ności z przepisami przeciwpoża
rowymi. Nie złożono żadnej oferty 
niepodlegającej odrzuceniu.

Nagłośnienia nie będzie
Po raz kolejny unieważniono 
zapytanie ofertowe dotyczące 
zaprojektowania i wykonania na

nowej szkoły jest tu ze wszech miar 
uzasadniona. - Na wniosek szkoły 
próbujemy pomóc, ale oczekiwania 
nie mogą być zbyt wygórowane. Tu 
nie ma nic do ukrycia - przekony
wała.

Paweł Bielański poprosił o prze
słanie na jego skrzynkę mailową 
kopii wniosku szkoły o pomoc przy 
zagospodarowaniu przyszkolnej 
parceli.

I pomyśleć, że jeszcze nie tak 
dawno władze Oleśnicy z burmi
strzem Bronsiem na czele chciały 
dawną SP nr 9, czyli dzisiaj KSP, zli
kwidować. A teraz okazuje się, że 
jest potrzebna nowa szkoła...

Grzegorz Huk

głośnienia sali sportowej w Szkole 
Podstawowej nr 2. Tym razem 
wybrany już wykonawca odstąpił 
do umowy i wykonania zadania.

Oferta za droga
ZBK unieważnił zapytanie ofer
towe na remont mieszkania przy 
ulicy 11 Listopada 30/4. Oferta 
Steipi z Brzegu Dolnego opiewała 
na 53.365 zł. Zakład ma przygo
towane tylko 35.024 zł.

Teren pod boisko jest niwelowany

Joanna Jarosiewicz stwierdziła, 
że samorząd w swoich planach per
spektywicznych liczy się z budową 
nowej szkoły na rozwijającym się w 
dużym tempie osiedlu, na którym w 
ostatnich latach na cele budowlane 
scalono aż 1000 działek. - Nie ma 
sensu inwestować w przestarzałą 
placówkę, tym bardziej że prowadzi 
ją podmiot prywatny. Teren obok 
wspomnianej szkoły stanowi rezer
wę pod nową szkołę - powiedziała.

W uzupełnieniu wypowiedzi 
skarbnik radna Mariola Aiyegbusi 
(klub Bronsia) stwierdziła, że we
dług analiz w 2025 roku na Osiedlu 
Rataje będzie mieszkało około 1000 
dzieci w wieku szkolnym i budowa

„Atena”
ogłasza zapisy
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Jak wypadli uczniowie z Oleśnicy?
Opublikowanie wyników egzami
nów gimnazjalnego i ósmoklasi
sty pozwala na ich analizę.

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu 
Rady Miasta Oleśnicy zapoznała się 
z wynikami egzaminów szkolnych. 
Sprawę referowała kierownik Ze
społu Oświaty Samorządowej Gra- 
ż)ma Dłubakowska. - Nie odbiegamy 
strasznie od innych wartości - sko
mentowała wyniki egzaminu gim
nazjalisty w Oleśnicy, porównując 
je ze średnimi wynikami w powie
cie, województwie i kraju. W części 
humanistycznej Oleśnica uzyskała 
wynik 62%, przy wyniku powia
tu na poziomie 59, a województwa 
61%. Znacznie gorzej było jednak z 
częścią matematyczno-przyrodniczą 
- wynik Oleśnicy to 39, powiatu 38, 
województwa 41, a kraju 43%. Wy
niki z historii i wiedzy o społeczeń
stwie przedstawiają się następująco: 
Oleśnica - 58%, powiat - 56, woje
wództwo - 58, kraj - 63%.

Część humanistyczna wypadła 
najlepiej w SPl (jednak nie licząc 
OHP, które jest edukowane w ra
mach tej szkoły) - 76%. Wynik SP3 
to 70, a SP7 - 56°/o. Zwycięzcą części 
matematyczno-przyrodniczej została 
SP3 - 48%. SPl osiągnęła 42%, a SP7 - 
33%. Historia i WOS najlepiej wypa
dły w SP3 - 64%, przy średnich 60% 
w SPli53% w SP7.

Analizowano też wyniki egzami
nu ósmoklasisty. W zakresie języka 
polskiego średnia Oleśnicy to 61%, 
przy wyniku powiatu - 58,1, woje
wództwa - 61,2, a kraju - 63%. Ole
śnicka średnia z matematyki wyno-

Radna Adamczyk-Gajda zwróciła uwagę na różnice w wynikach szkół

WYNIKI EGZAMINU ÓSMOKLASISTY
szkoła j. polski matematyka J. angielski

KSP 54,6 37,3 64,3
SP l 47,8 32,5 49,0
SP2 61,5 37,2 52,0
SP3 75,2 57,5 76,3
SP4 57,0 40,3 54,7
SP6 58,5 41,5 69,0
SP7 60,9 39,4 50,2
SP8 77,3 54,7 74,2

si 43%, powiatu - 42, województwa
- 44, a kraju - 45. Język polski najle
piej wypadł w SP8 - 77,3%. Wyniki 
pozostałych szkół to: SP3 - 75,2% SP2
- 61,5%, SPl i 7 - 60,9%. Matematycz
ną rywalizację wygrała SP3 - 57,5%, 
przed SP8 - 54,7%, SPl - 32,5%, SP4 
40,3%, SP6 - 41,5%, SP2 - 37%.

Dyrektor Dłubakowska zauważy
ła, że egzaminy przeprowadzano w 
nietypowych warunkach - w czasie 
strajku nauczycieli. O wynikach po
wiedziała: „Na pewno chcielibyśmy, 
żeby były jeszcze lepsze, ale mamy 
takie, jakie mamy".

Radna Dorota Adamczyk-Gajda 
zauważyła duże różnice pomiędzy 
wynikami poszczególnych oleśnic
kich szkól. Radziła, by zwrócić na to 
uwagę. - Czy da się coś zrobić? - po
stawiła pytanie.

Dyrektor ZOS odpowiedziała, że 
w poprzednim roku wyniki były 
na podobnym poziomie. - Wszyscy 
życzylibyśmy sobie, żeby wyniki 
egzaminu wyglądały inaczej - sko
mentowała.

- Jak się mówi tak ogólnie o 
wszystkim, to się mówi o niczym. Z 
lotu ptaka wszystko wygląda bardzo 
ładnie... - tak podsumowała wyniki 
i ich omówienie radna Adamczyk- 
Gajda. Krzysztof Dziedzic

szkoła j. polski historia i WOS matematyka przyroda ang. podst. ang rozsz.*

SPl ( G ir 76 60 42 52 74 55
SP3 (G3) 70,4 64,0 48,4 53,5 79,8 63,3
SP7 (G2) 55,5 

1----------------- 53,2 33,2 43,6 72,3 49,6
*język angielski poziom podstawowy, język angielski poziom rozszerzony

**wyniki bez klas OHP

Jak wypadli uczniowie w powiecie!
Przedstawiam y w yn ik i egza
minu ósmoklasisty i egzaminu 
gimnazjalnego we wszystkich 
szkołach gmin z powiatu.

Ósmoklasiści napisali egzamin 
5 lipca. W jego skład w chodził 
sprawdzian z języka polskiego, 
matematyki i języka obcego, naj
częściej angielskiego.

W yniki poszczególnych szkół 
możemy porównać do trzech da
nych.

Pierwsze - średnie z dolnoślą
skiego. To: język polski - 61,2, mate
matyka - 43,5 i język angielski - 60.

Drugie - średnie z powiatu ole
śnickiego. To: język polski - 58,1, 
matematyka - 41,8 i język angielski 
-55,7.

Trzecie - średnie z miasta Oleśni
ca. To: język polski - 60,8, matema
tyka - 42,5 i język angielski - 60,3.

28 czerwca swój egzamin napi
sali gim nazjaliści. W jego skład 
wchodziły trzy części. Pierwsza
- humanistyczna - składała się z ję
zyka polskiego oraz historii i WOS. 
Druga - matematyczno-przyrodni
cza - z matematyki i przedmiotów 
przyrodniczych. Trzecia - języ
kowa, to język obcy (najczęściej 
angielski) na poziomie podstawo
wym lub rozszerzonym.

Do czego można porównać wy
niki poszczególnych szkół? Do 
trzech danych.

Po pierwsze do średniej dolno
śląskiej. To: język polski - 61,3, hi
storia i WOS - 58,0, matematyka
- 41,2, przyroda - 49,0, angielski 
podstawowy - 68,9 i rozszerzony
- 54,5.

Po drugie do średniej powiatwo- 
wej. To: język polski - 59,2, historia 
i WOS - 56,1, matematyka - 38,3,

WYNIKI EGZAMINU Ó S M O K LA S IS T Y ^
szkoła J. polski matematyka j. angielski

SP Bierutów 46,1 37,6 57,8
SP Wabienice 45,2 33,2 45,7
SP Zbytowa 51,8 51,8 0,0
SP Dobroszyce 56,2 41,2 56,9
SP Dobrzeń 64,4 56,9 46,7
SP Dziadowa Kłoda 50,6 34,5 60,4
ZP Miłowice 55,6 37,5 39,6
SP Międzybórz 53,3 43,9 ■ 39,4
SP Bukowina Syc. 39,0 27,0 30,5
SP Gm. Oleśnica 62,6 39,9 52,4 •
SP Smolna 64,0 39,2 60,3
SP Sokołowice 58,2 54,1 61,3
SP Ligota Mała 48,7 40,5 49,8
SP Ligota Polska 57.8 39,4 45,1
SP Wszechświęte 48,4 26,0 0,0
SPl Syców 60,2 50,0 61,2
SP2 Syców 58,2 46,9 56,5
SP3 Syców 60,0 42,3 59,9
SP Drołtowice 47,7 33,2 70,7
SP Działosza 62,9 49,4 67,4
SP Stradomia Wierz. 46,6 29,3 2 3,0
SP2 Twardogóra 68,2 45,4 53,1
SP Goszcz 44,2 27,4 39,5
SP Grabowno Wielkie 56,8 31,5 41,5

Ich wyniki są skrzętnie analizowane

przyroda - 45,9, angielski podsta
wowy - 65,7 i rozszerzony - 50,3.

Po trzecie do średniej szkół w 
Oleśnicy. To: język polski - 62,4, 
historia i WOS - 57,7, matematyka - 
39,3, przyroda - 48,6, angielski pod
stawowy - 72,1 i rozszerzony - 54,1.

(ror)

szkoła j. polski historia i WOS matematyka przyroda ang. podst. ang rozsz.*

SP Bierutów 55,0 54,6 34,0 41,9 47,5 76,2

SP Dobroszyce 59,7 59,0 37,1 45,9 65,5 48,6

Gim. Dziadowa Kłoda 57,4 53,4 34,2 42,8 57,3 63,2

SP Międzybórz 54,2 49,9 33,5 43,0 54,0 36,3

SP Gm. Oleśnica 54,5 56,1 35,6 40,9 61,2 43,0

SP 3 Syców 56,5 56,1 40,0 42,0 64,7 46,5
SP2 Twardogóra 60,9 54,4 42,3 51,4 67,7 49,5

L IS T Y  OO R E D A K C J I

Kto wyczyści 
Rynek po 
imprezach?

Pragnę podzielić się z redakcją 
Oleśnickiej moimi spostrzeżeniami po 
weekendowej imprezie Lotny Festiwal 
Piwa. Żeby było jasne, jestem całym 
sercem za organizacją plenerowych 
imprez, zwłaszcza podczas wakacji, 
kiedy nie wszyscy wyjechali z miasta 
i oczekują fajnej rozrywki. Chętnie 
z rodziną i przyjaciółmi uczestni
czymy w takich przedsięwzięciach, 
czy to na podzamczu, w Rynku, czy 
w amfiteatrze nad stawami. Chwała 
instytucjom kultury i samorządowi 
oraz wszystkim innym za organizację 
tego typu imprez.

Jest jednak uwaga, która nasunęła 
mi się po niedawnym pokazie food 
trucków oraz po Festiwalu Piwa. Kie
dy odjeżdżają przyczepy i nie ma już 
kolorowych straganów, na granitowej 
kostce pozostaje brud. Trudne do usu
nięcia tłuste plamy po zużytym oleju 
to niechlubna pamiątka po cieszącej 
się dużym powodzeniem imprezie. 
Ciekawi mnie, kto i jaką metodą wy
czyści kilkaset metrów kwadratowych 
granitowej kostki. Zapewniam, że 
polewaczka z tym problemem sobie 
nie poradzi. Drugie pytanie, jakie 
nasuwa się przy okazji, to jak jest 
skonstruowana umowa z wynajmu
jącymi miejski teren handlowcami?

Czy jest paragraf odnoszący się do 
czystości dzierżawionego miejsca?

Jako dobry przykład wskazuję 
pielgrzymów, którzy co roku licznie 
odwiedzają Oleśnicę. Jest dobrą 
tradycją, że chwilę po tym, jak zwinie 
się namiotowe miasteczko, pojawia się 
ekipa sprzątająca. Może to jest jakieś 
rozwiązanie?

Z poważaniem 
(imię i nazwisko do wiadomości 

redakcji)

•język angielski poziom podstawowy, język angielski poziom rozszerzony

CIieSiK£)\C/eC3ir£5(3B
Zapłacą dwa razy drożej
Niespodziewanie miasto roz
strzygnęło przetarg w ramach 
projektu e-Urząd III etap, który 
obejmował zakup, instalację i 
konfigurację hardware na dopo
sażenie serwerowni oraz softwa
re narzędziowego. Niespodziewa
nie, bo w budżecie przeznaczyło 
na ten cel 424 tysiące. Tym
czasem jedyna złożona oferta
- spółki z 0.0. Cocon z Wrocławia
- opiewała aż na 976 tysięcy.

Trzy - tak, jedna nie.
Udało się rozstrzygnąć trzy z 
czterech przetargów na wyko
nanie dokumentacji projektowej 
miejskich ulic. Projekt utwardzonej 
drogi z kanalizacją i oświetle
niem na Turkusowej za 55.350 zł 
wykona Trakt z Sędzisławia, taki 
sam projekt dla sięgacza ulicy 
Reymonta również Trakt za 45.510 
zł. Projekt utwardzenia i sieci dla 
ulicy Europejskiej, Holenderskiej, 
Greckiej oraz Niemieckiej i Fran
cuskiej na odcinku od Europejskiej 
do Włoskiej w Oleśnicy przygotuje 
Drogtim z Kątnej za 320.451 zł.
Nie udało sie wyłonić wykonawcy 
projektu budowa sieci wodociągo
wej w ulicy Stawowej na odcinku 
od Wiejskiej do Belgijskiej.

Kto osuszy biurowiec?
ZBK ogłosił przetarg na wykona
nie izolacji i osuszenia budynku 
biurowego przy ulicy Wojska 
Polskiego 13. To siedziba PUP, 
ZBK i MOPS.

 ̂WYNIKI EGZAMINU GIMNAZJALISTYfI
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Jest kasa, są zakupy Forsy jak lodu

Takim sprzętem przyjemnie jest robić porządki

32 miliony z GKN powodują, że 
miasto mogło wspomóc Atol w 
wielu sprzętowych zakupach.

Oleśnicka spółka Atol, dzięki 
wsparciu z budżetu miasta, zasilo
nego 32 milionami po sprzedaży 
działki GKN-owi, modernizuje 
swój park maszynowy. Kupiono 
dwa nowoczesne pojazdy świato
wego lidera w produkcji urządzeń 
rolniczych - amerykańskiej firmy 
John Deere.

Mieliśmy okazję obserwować, 
jak pracuje nowa kosiarka do pie
lęgnacji murawy stadionu, obsłu
giwana przez prawdziwego pa
sjonata w tej dziedzinie - Zenona 
Olewińskiego. Kiedy zapytaliśmy 
go, jak sprawdza się nowa kosiar
ka, powiedział krótko: „To praw
dziwy mercedes wśród tego typu

urządzeń i nie mam żadnych za
strzeżeń. Warunek jest jeden - musi 
być właściwie obsługiwana i kon
serwowana najlepiej przez jednego 
operatora".

- Atol rozszerzył swój park ma
szynowy o ciągnik kompaktowy 
John D eere, z w yposażeniem , 
w skład którego wchodzi pług 
składany z ruchomym modułem 
odśnieżania, urządzenie koszą- 
co-wertykulacyjne do pielęgnacji 
terenów zielonych, w tym boisk 
sportowych, szczotkę do pielęgna
cji boisk ze sztuczną nawierzch
n ią  oraz zam iatarkę. Ponadto 
zakupiono kosiarkę samojezdną 
John Deere do koszenia boisk z 
naturalną trawą - mówi Panoramie 
Adam Hrehorowicz, prezes Atola. 
- Urządzenia zakupiono z przezna
czeniem na utrzymywanie i pielę

gnację terenów zielonych będących 
pod zarządem Atola oraz boisk 
sportowych, trawiastych, sztucz
nych, bieżni lekkoatletycznej, a 
także ciągów komunikacyjnych na 
obiektach i terenach przyległych - 
dodaje.

Planowane jest jeszcze uzbroje
nie ciągnika w kabinę ocieplaną, a 
w dalszej perspektywie zakup do
datkowego urządzenia do spulch
niania, nacinania i aeracji murawy.

Kosiarka kosztowała 15.040 zł, a 
ciągnik 116.141 zł (kwoty netto)

Zakupione już są (będą monto
wane w trakcie przerwy technolo
gicznej) nowe wanny jacuzzi, a na 
stadionie jest nowe nagłośnienie za 
ok. 60 tysięcy. W tym roku plano
wana jest jeszcze wymiana oświe
tlenia w hali sportowej (na ledowe) 

Grzegorz Huk

Stara CEGŁA znika

To byt ciekawy przykład modernistycznego stylu
Gdzie? Na siedzibie Komendy 
Powiatowej Policji. Piękna cegła 
jest oklejana styropianem.

„Z krajobrazu miasta znika ko
lejny budynek z czerwonej cegły" 
- napisał do redakcji portalu olesni- 
ca24.com Krzysztof Kowalski.

Rzeczywiście, w ramach remon
tu Komendy Powiatowej Policji 
cegła nie jest oczyszczana i restau
rowana, ale zaklejana styropianem 
i oklejana imitacją cegły.

Jak tłumaczy to sam sobie czytel
nik?

„To są dylematy niedoinwesto- 
wanej policji. Notoryczny brak 
pieniędzy. W przeszłości, gdzieś w 
Polsce, byłem przy rozmowach, w 
trakcie których policjanci skarży
li się na brak środków na treningi 
strzeleckie, na... znaczki pocztowe, 
na oprogramowanie do służbowych 
komputerów, na benzynę. Docho
dziło do takich kuriozalnych sytu
acji, że policjanci instalowali opro

gramowanie przyniesione z domu. 
Mnie to irytuje, że ci, co nas mają 
chronić, muszą zmagać się z takimi 
prozaicznymi problemami. Całkiem 
możliwe, że tu w Oleśnicy dano do 
wyboru: albo oklejenie styropianem 
i ocieplenie budynku, albo marznie
cie zimą, bo pieniędzy na ogrzewa
nie więcej nie będzie. Coś za coś. 
Oklejono salę gimnastyczną przy 
SP 1, to i ten budynek zostanie okle
jony, chociaż wyróżnia się architek
turą" - napisał K. Kowalski. (OAI)

Ptaki zostały otrute?
w  ich organizmach znaleziono 
toksyczną substancję.

„Jestem pewna, że to człowiek 
jest przyczyną ich męki i śmierci. 
Trucizna albo zaniedbanie stawu, 
wyeksploatowanie go, niewłaści
we użytkowanie" - tak o śmierci 
kolejnych ptaków w Parku nad 
Stawami napisała Sylwia Urbanek, 
liderka ruchu ekologicznego w 
Oleśnicy.

Wyniki badań zmarłego łabę
dzia, które otrzymał Urząd Miasta 
Oleśnicy, wskazują, na obecność 
w jego organizmie substancji tok
sycznej Karbofuran. To owado
bójczy pestycyd stosowanym w 
uprawie tytoniu i kukurydzy, za
broniony w Unii Europejskiej od 
2008 roku.

Teraz wyniki te trafią do Woje
wódzkiego Inspektoratu Ochro
ny Środow iska, Regionalnego

Dyrektora Ochrony Środowiska i 
Powiatowego Lekarza Weteryna
rii. Samorząd ma poprosić Zakład 
Toksykologii Wydziału Weteryna
rii Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wrocławiu o opinię i komen
tarz wyników badań laboratoryj
nych.

Czy to była przyczyna śmierci 
ptaków? I w jaki sposób trująca 
substancja dostała się do ich orga
nizmów? (OAI)

Dzięki w ysok ie j nadwyżce z 
2018 roku i milionom od GKN-u 
budżet miasta jes t w świetnej 
kondycji.

Szerzej o sytuacji w kasie Oleśni
cy napisaliśmy przed tygodniem, 
relacjonując dyskusje na posie
dzeniach komisji Rady Miasta. W 
czwartek o wykonaniu budżetu w 
I półroczu rozmawiali radni na se
sji Rady Miasta.

Przypom nijm y, że dochody 
są na poziomie prawie 61 proc, a 
wydatki - 37 proc. Tak znaczące 
wykonanie dochodów to przede 
wszystkim 32 min zł uzyskane ze 
sprzedaży przygotowanej do niej 
w poprzedniej kadencji działki 
w strefie gospodarczej - kupił ją

GKN. Świetnie wyglądała też ścią
galność przez służby skarbowe 
państwa podatków, dzięki czemu 
do budżetu wpłynęły wyższe od 
zakładanych środki z PIT i GIT. 
Kasę miasta zasiliła też 14-milio- 
nowa nadwyżka wypracowana w 
roku 2018.

Oleśnica ma 11,2 min zadłuże
nia. To zaledwie niespełna 6 proc. 
dochodów. Zadłużenie gminy nie 
może przekroczyć 60 proc docho
dów.

N ajw ięcej środków  idzie na 
oświatę - 29 proc. budżetu.

12 radnych było za przyjęciem 
sprawozdania z wykonania bu
dżet za I półrocze, 6 przeciw, jeden 
radny wstrzymał się od głosu (2 
rajców było nieobecnych). (ror)

Wygrana po 6 latach
W łaścicie lka biura rachunko
wego wygrała z w łaścicielam i 
biurowca.

W Sądzie Apelacyjnym we Wro
cławiu zapadł prawomocny wy
rok w procesie, który właścicielom 
biurowca Feniks wytoczyła Beata 
Romaniuk, właścicielka Biura Ra
chunkowego Bilans. Kupiła ona lo
kal w biurowcu, ale zrezygnowała 
z niego, zarzucając inwestorowi 
odstępstwa od projektu, bardzo 
złe wykonanie budowli oraz wie
le błędów popełnionych podczas 
inwestycji.

Wyrok sądu i instancji był ko
rzystny dla bizneswoman. Apela
cję od niego złożyli właściciel Fe
niksa. Finał nastąpił dopiero po 6 
latach procesu.

„Spółka Feniks ma zwrócić mi 
pieniądze za zakup lokalu w biu
rowcu Feniksa, wydatki na jego 
adaptację, odsetki, koszta procesu 
i odszkodowawcze" - informuje 
Beata Romaniuk o prawomocnym 
rozstrzygnięciu sporu.

Wskazuje, że sędziowie w ust
nym uzasadnieniu wyroku „pod
kreślili naganne postępowanie za
rządu spółki, które spowodowało 
znaczące odstępstwa od projektu, 
bardzo złe wykonanie budowłi 
oraz wiele błędów popełnionych 
podczas budowy obiektu", a tak
że „nie ukrywali oburzenia co do 
zaistniałej sytuacji i zachowania 
zarządu spółki, który doprowadził

Satysfakcja po 6 latach procesu

do 6-letniego procesu, a co za tym 
idzie do mojej ogromnej szkody fi
nansowej oraz moralnej".

W łaścicielka Bilansu napisała 
na portalu społecznościow ym , 
że jest „bardzo dumna z tego, że 
jej determinacja doprowadziła do 
ujawnienia kłamstwa ludzi, któ
rzy za wszelką cenę, krzywdząc 
wielu uczciwych, ciężko pracują
cych, przedsiębiorców, zechcieli się 
wzbogacić". I dodaje, że „jest wielu 
pokrzywdzonych w tej sprawie, 
których nie było stać na proces, ale 
teraz na pewno wystąpią z rosz
czeniem przeciwko spółce, ponie
waż w tej sytuacji mają pewność 
wygranej". (OAI)

ProctoMed
SPECJAUSP«€ZNE GABINETY LEKARSKIE

BEZBOLESNE,
AMBULATORYJNE
LECZENIE HEMOROIDÓW 
- SPECJALIŚCI PROKTOLODZY

53-033 Wrocław • ul. Zwycięska 14E/4 
59-300 Lubin • ul. Konopnickiej 31B 

58-500 Jelenia Góra • ul. Druciana 2

www.proctomed.pl
RE.JESTRACJA: tel. 76 743 99 27
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Nazwa 
stadionu już 
funkcjonuje
Zadebiutowała nieoficjalnie, a 
od 29 sierpnia to już oficjaina 
nazwa.

24 sierpnia po raz pierwszy im
preza (Bieg Pełną Piersią) odbyła 
się na stadionie im. Mirosława Mu
larczyka. Taka zapowiedź znalazła 
się na plakacie. Ale to jeszcze było 
nieoficjalnie.

Od 29 sierpnia to już oficjalnie. 
18 radnych było „za", nikt nie był 
przeciw, jeden rajca wstrzymał się 
od głosu. Kto się wstrzymał? Nie 
wiadomo - na sesji nie działały 
wyświetlacz i mikrofony (2 rad
nych było nieobecnych) - takie były 
wyniki głosowania Rady Miasta 
Oleśnicy nad uchwałą o nadaniu 
stadionowi w Oleśnicy imienia Mi
rosława Mularczyka.

W ojciech B artn ik  w im ieniu 
klubu Oleśnica Razem „bardzo 
serdecznie podziękował Pogoni 
Oleśnica, środowisku Szkoły Pod
stawowej nr 1 oraz Panoramie Ole
śnickiej" za pomysł i realizację ini
cjatywy nadania imienia.

- Rodzina serdecznie dziękuje za 
podjęcie uchwały - powiedział rad
ny Marek Kamaszyło (klub Bron- 
sia). Za jej przyjęcie dziękowała też 
Maria Kaczmarek, dyrektorka SPl. 
- Mirek był w sporcie tygrysem, 
poza nim człowiekiem bardzo ła
godnym.

We wrześniu odbędzie się uro
czystość nadania imienia na stadio
nie, a 28 września I Turniej Imienia 
Mirosław Mularczyka. (ror)

Batalion 
w Garnizonie 
ze sztandarem?
Czy w kwietniu 2020 na placu 
Zwycięstwa nastąpi przekazanie 
sztandaru nowemu batalionowi 
Garnizonu Oleśnica?

„Podniesienie stopnia referen- 
cyjności jednostki Oleśnica", czyli 
ulokowanie w Garnizonie Oleśnica 
batalionu, a tym samym zwiększe
nie zatrudnienia to plan dowódcy 
ppłka Marka Sieberta.

W ramach garnizonu funkcjo
nuje około 10 jednostek. To łączne 
zatrudnienie na poziomie ok. 600 
osób.

Jak poinformował burm istrz, 
miasto wesprze zbiórkę środków na 
sztandar jednostki. - Planujemy, że 
jego przekazanie może nastąpić w 
kwietniu 2020 roku na placu Zwy
cięstwa - mówi Jan Bronś. (ror)

CD]C0u®\!Z7gC335®B
Centralne i modernizacja 
ZBK ogłosił zapytanie ofertowe 
na budowę wewnętrznej instala
cji gazowej i instalacji centralne
go ogrzewania oraz moderniza
cję lokalu użytkowego przy ulicy 
Kazimierza Wielkiego 8.

jD le s n ic a ^ c o m l
CODZIENNIE NOWE 
M IN FO RM ACJE

TRAGEDIA i co dalej?...

Kto był winny, zbadaj biegli

Ta tragedia wstrząsnęła Oleśni
cą. Co zrobić, aby nie doszło do 
kolejnych?

W sodę 28 sierpnia kierowca 
volkswagena passata na opolskich 
numerach potrącił na rogu ulicy 
Krzywoustego i Lotniczej w Ole
śnicy rowerzystkę. 72-Ietnia kobie
ta jechała na działkę. Przejeżdżała 
ścieżką rowerową z jednej na drogą 
stronę.

Starsza pani doznała złamania 
obu nóg i rak, w tym złamań otwar
tych. Pierwszej pomocy udzielali jej 
pracownicy Biobudu, pracujący na 
ulicy Limanowskiego. Na miejscu 
wylądował śmigłowiec LPR. Zabrał 
ciężko ranną do szpitala we Wrocła
wiu. Niestety, kobieta zmarła.

Ten tragiczny wypadek musi być 
przestrogą dla wszystkich tych, któ
rym wydaje się, że ich obecność na 
wyznaczonej, wymalowanej czer
woną farbą, ścieżce jest gwarancją 
bezpieczeństwa. Nie jest! Mylne

jest przeświadczenie rowerzystów, 
których jest coraz więcej, że osoba 
jadąca na rowerze po wyznaczonej 
liniami ścieżce zwolniona jest z za
chowania czujności.

N iebezpiecznie jest m.in. na 
ścieżce rowerowej przy ulicy Wi
leńskiej (skrzyżowanie z ulicą Pod
chorążych). Wielu rowerzystów 
bagatelizują znak informujący o 
końcu ścieżki w obrębie wspomnia
nego skrzyżowania. Kiedy pojawia 
się tam samochód, robi się niebez
piecznie. Często dochodzi do gorą
cej wymiany zdań. Podobne scenki 
możemy zobaczyć na ulicy Wojska 
Polskiego. Tu też mamy do czynie
nia z trieprzestrzeganiem przepi
sów, zwłaszcza przy Wyjazdach z 
osiedlowych uliczek.

Z kolei na Krzyw oustego, w 
trakcie oględzin miejsca wypadku, 
policjanci komentowali, że popro
wadzenie fragmentu ścieżki w po
przek niezwykle ruchliwej ulicy to 
rozwiązanie niefortunne i obarczo-

Znaku nie widać...
ne dużym ryzykiem, tym bardziej 
że mało kto z kierowców przestrze
ga tu przepisowej prędkości.

Ale - podkreślmy - inne rozwią
zanie wspomnianego traktu rowe
rowego z przyczyn technicznych 
nie było w tym miejscu możliwe. 
Pewne rozwiązanie jednak jest -

można zrobić podwyższony prze
jazd, połączony z przejściem dla 
pieszych. Administratorem woje
wódzkiej drogi nr 451, w obrębie 
której znajduje się przejazd, jest 
Dolnośląska Służba Dróg i Kolei.

Grzegorz Huk 
Fot. Autor

Celowa manipulacja?
No to jest ten neonatolog czy go 
nie ma w szpitalu w Oleśnicy?...

Neonatologia (łac. neonatus - no
worodek) -  to dziedzina medycyny 
zajmująca się schorzeniami, wadami 
wrodzonymi oraz prawidłowym 
rozwojem dzieci w okresie nowo
rodkowym.

Jeszcze w maju oddział neona- 
tologiczny w szpitalu w Oleśnicy 
był przez jeden dzień zamknięty. 
Tomasz Uher, wówczas p.o. dyrek
tora PZSz, informował nas wtedy, 
że przyczyną była „drobna awaria 
techniczna". Nasi informatorzy z 
kolei utrzymywali, że na oddziale 
miało brakować lekarza neonatolo-
ga-

Czy ten problem wciąż doskwie
ra w szpitalu w Oleśnicy? Nasz 
czytelnik w e-mailu do redakcji na
pisał, że od kilku miesięcy oddział 
neonatologiczny nie ma lekarza. W 
dodatku: „Pani ordynator nie ma, a

zastępujący ją doktor pokazuje się 
sporadycznie w szpitalu. Efekt jest 
taki, że dzieci rodzące się na od
dziale nie mają zabezpieczenia w 
postaci lekarza neonatologa, a jakie 
to delikatne istoty, to wiemy i o tra
gedię nietrudno".

Czy neonatologa rzeczywiście 
nie ma? Czy prawdą jest, że normy 
NFZ mówią o co najmniej jednym 
etacie specjalisty neonatologii, a je
śli go nie ma, oddział powinien być 
zamknięty? I jak dyrektor szpitala

skomentowałby powyższe słowa 
Czytelnika?

Zapytaliśmy o to wszystko dyrek
cję PZSz.

„Realizacja świadczeń z zakresu 
neonatologii w trybie hospitalizacji 
odbywa się zgodnie z umową za
wartą z NFZ-em oraz na podstawie 
rozporządzenia ministra zdrowia. 
Zgodnie z wymogami określonymi 
w ww. rozporządzeniu, świadcze
niodawcy przy udzielaniu świad
czeń gwarantowanych w trybie ho

spitalizacji w zakresie neonatologii 
musi zapewniać personel lekarski: 
„Równoważnik co najmniej 1 eta
tu - specjalista w dziedzinie neo
natologii lub pediatrii" Oddział 
Neonatologiczny był i jest w pełni 
zabezpieczony w obsadę lekarską 
i zapewnione jest bezpieczeństwo 
pacjentów przez lekarzy, którzy 
sprawują opiekę nad pacjentami" 
- napisał w odpowiedzi dyrektor 
Krzysztof Wywrót.

Słowa „neonatologii lub pedia
trii" są wytłuszczone. Czy to pod
kreślenie oznacza, że na oddziale 
jest pediatra, ale nie neonatolog (co 
ma być notabene zgodne z przepi
sami)?

Dyrektor dodał jeszcze: „Prze
kazana [redakcji] informacja jest 
celową manipulacją skierowaną w 
Oddział Neonatologiczny. Priory
tetem szpitala jest bezpieczeństwo 
pacjentów, które jest w pełni zabez
pieczone". (ror)

9 mianowanych
o  dziewięć pań wydłużyła się 
lista nauczycieli mianowanych w 
szkołach samorządu Oleśnicy. W 
oleśnickim ratuszu akty mianowanie 
odebrały i ślubowanie złożyły; Alina 
Jankowska, Joanna Kamzol (SP7), 
Anna Miller, Małgorzata Owczar- 
czak (SP6), Agata Ogrodowicz 
(SP4), Patrycja Bełza, Małgorzata 
Kozłowska (SP3), Katarzyna Pa
procka, Ewa Grzesik (SPl).

(OAI)

Jak doszło do tragedii?

http://www.olesnica24.com
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Starocie w odwrocie
Pomysł był dobry, ale realizacja 
coraz gorsza.

Zaledwie 10 skromnych stoisk 
ze starociami pojawiło się w nie
dzielny ranek w oleśnickim Ryn
ku. Sprzedających było niewielu, a 
kupujących prawie wcale.

Wymyślona przed kilkoma laty 
przez ówczesnego wiceburmistrza 
Piotra Pawłowskiego idea promu
jącej miasto O leśnickiej Giełdy 
Staroci początkowo rozwijała się, 
budząc entuzjazm i handlujących, 
i pasjonatów zabytkowych mebli 
i bibelotów. Początkowo pomysł 
wspierany był przez oleśnickie 
instytucje kultury w ramach pro

jektu Trzecia Niedziela. W Rynku 
pojawili się rękodzielnicy i miej
scowi artyści.

Ale potem, nie wiedzieć czemu, 
wszystko zaczęło szwankować, a 
symbolem organizacyjnej niemocy 
była kwestia niemożności udostęp
nieniem toalety dla przyjezdnych 
handlarzy.

Dziś giełda funkcjonuje bar
dziej na zasadzie przypadku, jak 
zorganizowanego przedsięwzię
cia. Właściciel stoiska z ceramiką 
mówi wprost: „Giełda, zam iast 
się rozwijać, zwyczajnie się zwija. 
Zero informacji o giełdzie, nikt się 
nami nie interesuje. Słowem lipa"...

Grzegorz Huk

Ruch coraz mniejszy...

Irena do filmu!
Oleśniczanka w polsatowskim 
serialu zagrała w odcinku po
święconym chorobie Alzheime
ra.

„Sprawdza się przysłowie: „Ni
gdy nie mów nigdy". Po kilku 
odmowach zagrania ponownie w 
filmie i powiedzeniu sobie, że koń
czę moją przygodę z aktorstwem, 
zdecydowałam, się po zapoznaniu 
ze scenariuszem, jednak przyjąć 
propozycję zagrania w serialu 
„Trudne sprawy" pt. „Intryga czy 
choroba (Alzheimer w rodzinie)" 
- informuje Irena Brylewska, dzia
łaczka UTW Oleśnica.

Oleśniczanka w odcinku połsa- 
towskiego serialu paradokumen- 
talnego zagrała rolę główną. „Jeżeli 
dzięki niej ludzie dowiedzą się, co 
to jest za choroba, jak postępować 
z bliskimi, którzy zachorują, to 
będę bardzo szczęśliwa i nie będę 
żałować, że zdecydowałam się po
wtórnie wrócić do pracy na planie

O le śn ica  43fi .com  c o d z ie n n ie  n o w i in fo rm a c je

Wskrzeszą Tarczownika

Wszystko wskazuje na to, że im 
się uda.

Jednym z nadrzędnych celów 
założonej w lutym tego roku Fun
dacji Kachny jest promowanie bo
gatej historii Oleśnicy oraz ratowa
nie jej historycznej spuścizny.

Prezes fundacji Krzysztof Bu
rzyński jako jeden z pierwszych 
celów wyznaczył poddanie grun
townej konserwacji wykonanej z 
piaskowca rzeźby Tarczownika, 
umieszczonej nad główną bramą 
wjazdową do oleśnickiego zamku.

W sobotę odbyło się robocze 
spotkanie, w którym uczestniczył 
prezes Kachny oraz w łaściciel 
znanej wrocławskiej pracownik 
konserwacji zabytków Piotr Pelc. 
Ostatnio pracownia wykonywała

kompleksowy remont wrocław
skiej Hali Targowej przy placu 
Nankiera.

Zanim  przystąpiono do oglę
dzin mocno nadwątlonej przez 
czynniki atm osferyczne i w an
dali rzeźby, prezes B urzyński 
przypomniał, że o wyjątkowości 
datowanego na rok 1380 obiektu 
świadczy fakt, że jest on zaliczany 
do najstarszych rzeźb i na Śląsku, 
i w Polsce.

- Rozpoczęliśmy zbiórkę pienię
dzy i szukamy firmy, która mogła 
by zabezpieczyć ten unikatowy, 
historyczny, obiekt - mówi Panora
mie Krzysztof Burzyński.

Piotr Pelc, po dłuższej chw ili 
przyglądania się rzeźbie, stwier
dził, że z pew nością w cześniej 
była ona z różnym skutkiem na

Rzeźba czeka na konserwację

prawiana. Przyklejana była głowa i 
przy pomocy żywicy sztukowana 
lewa noga rycerza. Konieczna jest 
solidna, strukturalna, konserwacja 
zachowawcza i gruntowne oczysz
czenie całości.

Są dwa rozwiązania czynności 
konserwatorskich, - albo zdjęcie 
rzeźby, oczyszczenie i odtworze
nie jej w pracowni, z ewentualnym 
wykonaniem repliki i umiejsco
wieniem jej w miejsce oryginału, 
albo wykonanie prac konserwator
skich na miejscu. - Ta druga wersja 
działań jest najbardziej prawdopo
dobna - mówi Krzysztof Burzuń- 
ski, który z dozą dużej ostrożności 
dodaje, że prace konserwatorskie 
powinny ruszyć wiosną przyszłe
go roku.

Grzegorz Huk

Można parkować auta

Pierwszy etap inwestycji został 
zakończony. Parking na pi. Fa
timskim jest gotowy.

Parking na placu Fatimskim w 
Oleśnicy, w sąsiedztwie kościoła 
pw. N ajśw iętszej M aryi Panny 
Fatimskiej, jest gotowy. Zakoń
czono I etap inwestycji, w ramach 
której wybudowano 23 miejsca 
postojowe. Docelowo tych miejsc 
ma powstać 77. Pozostała część 
powinna być zrealizowana w cią
gu kolejnych 3 lat dla zachowania 
ciągłości pozwolenia na budowę.

Parking wybudowała oleśnicka 
firma ZBOil Edward Kucułyma 
Sp. z 0.0. W trakcie realizacji in
westycji wykonawca natrafił na 
przeszkodę w postaci piaskow
ni, do której zwożono po wojnie 
śmieci. Teren należało oczyścić, a 
następnie zmienić podłoże par
kingu, by miał odpowiednią no
śność.

P ark in g  b y ł p rz e d m io te m  
sporu. Poniew aż o jego budo
wie ostateczn ie  zdecydow ały 
poprzednie władze, jej przeciw
nicy krytykow ali ją za to, uży
wając argum entu, jakoby m iał

to być parking „kościelny" czyli 
służący wyłącznie parafii rzym
skokatolickiej, Kościołowi. Tym
czasem plac Fatimski jest placem 
miejskim, z parkingu korzystać 
mogą wszyscy, a nie wyłącznie 
parafianie, i był potrzebny ze 
w zględu na brak dostatecznej 
liczby miejsc parkingowych dla 
pacjentów przychodni specjali
stycznej na ul. Ludwikowskiej. 
Potrzeby parafian i osób przyjeż
dżających do kościoła na różne 
uroczystości, na przykład śluby i 
pogrzeby, też nie są bez znacze
nia. Przeciwników Kościoła jed-

nak racjonalne argum enty nie 
przekonują.

Parking to nie jedyna zaplano
wana inwestycja w tym miejscu. 
W ład ze m iasta  p o d ch w y ciły  
pomysł Panoramy Oleśnickiej, by 
stworzyć park pomiędzy placem 
Fatim skim  i u licą Południową. 
Odkryliśmy ten dziki teren dla 
oleśniczan i wskazaliśmy na po
tencjał tego miejsca. Rozbudowu
jąca się dynamicznie dzielnica po
łożona za wiaduktem kolejowym 
nie ma swojego parku i terenu 
rekreacyjnego.

K rzysztof Dziedzic

D O M  P O G R Z E B
Oleśnica, ul. Armii Krajowej 1, www.chaber.eu ^ 5

teł. 71314-21-51, 601-77-13-69,661-954-167, 601-533-166 ^

C A Ł O D O B O W Y  M 
P R Z E W Ó Z  Ż !^ W lĄ R Ł Y C H p

Parkowanie w pobliżu ośrodka zdrowia i kościoła me stanowi już problemu

Oleśniczanka zagrała główną rolę

filmowym, a film ten spełni swoje 
zadanie"- dodaje seniorka. (ror)

Krzysztof Burzyński (z lewej) wierzy w realizację swojego pomysłu

http://www.olesnica24.com
http://www.chaber.eu
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Fantasmagorie czy fakty?
Fakty - tak uważa zajmujący się 
tematem internauta. Burmistrz 
jest odmiennego zdania. Uważa, 
że to urojenia...

Na sesji Rady Miasta Marek Ka- 
maszyło, radny z klubu Bronsia, 
zapytał burmistrza o sprawę Kolei 
Dużych Prędkości.

Przypomnijmy, że pochodzący 
z Oleśnicy Dawid Galik, podał, iż 
Oleśnica nie znalazła się na tra
sie projektowanych Kolei Dużych 
Prędkości. Jej przebieg znajduje 
się kilka kilometrów od Oleśnicy. 
Z kolei Panorama ujawniła, że wła
dze Oleśnicy nie wzięły udziału 
w czerwcowym spotkaniu w tej 
sprawie.

- Sprawa Kolei Dużych Pręd
kości jest rozpatrywana od mniej 
więcej 10 lat. Ostatnie spotkanie 
w tej spraw ie odbyłem  w 2013 
roku. Koncepcja Centralnego Por
tu Komunikacyjnego uruchomiła 
wcześniejsze plany i zamierzenia 
dotyczące KDP. Przyjęta koncepcja 
wydaje się być nie do podważenia.

Kolej ta łączy duże miasta woje
wódzkie, a przystanki mają być nie 
rzadziej niż osiemdziesiąt kilome
trów. To, że kolej stanie w każdym 
wybranym miejscu, to fantasmago
rie - tak Jan Bronś odpowiedział na 
pytanie swojego rajcy.

Dawid Galik stanowczo pole
mizuje z takim punktem widze
nia. „Przypominam, że na trasie 
pomiędzy Wrocławiem a Łodzią 
znajduje się Kępno, Wieruszów, 
Sieradz" - napisał i podał listę kil
kudziesięciu niedużych miast (z 5 
województw), „przez które prze
chodzi kolej do CPK, na których 
będą stawać pociągi InterRegio 
jeżdżące z prędkością 250 km/h 
(oczywiście nie wszędzie do takiej 
prędkości zdołają się rozpędzić ze 
względu na odległość pomiędzy 
przystankami)".

Zauważa on, że „powiat oleśnic
ki jest kompletnie pominięty", a 
„hipotetycznie można byłoby za
projektować trasę/Wrocław - Ole
śnica - Syców - Kępno - Wieruszów 
- Sieradz- Łódź dla pociągów IR, a

pociągi IG nie zatrzymywałyby 
się na stacjach pomiędzy Wrocła
wiem a Sieradzem". I podkreśla: 
„Nie musimy mieć orientacji wy
łącznie w kierunku aglomeracji 
W rocław ia. B urm istrz na sesji 
Rady Miasta, niestety, nazwał to 
fantasmagorią".

A tak skomentował uwagi Dawi
da Galika radny Paweł Bielański: 
„Nie miej jakichkolwiek złudzeń. 
Dziś na sesji klasyczny scenariusz
- tj. radny z klubu Jana Bronsia (tu 
Marek Kamaszyło), jak to mówią 
„ni z gruszki, ni z pietruszki" pyta
0 temat, który się pojawił w prze
strzeni publicznej dzięki twojej 
publikacji. Po czym burmistrz opo
wiada swoją wersję, podsumowu
jąc, że udział Oleśnicy w projekcie 
CPK to fantasmagorie (czyli uroje
nia, fantastyczne wizje). Dzisiejsza 
wypowiedź burmistrza potwier
dza tylko jedno - wizja Oleśnicy 
dla burmistrza Bronsia jest jedna
1 niezmiennie realizowana od lat
- Oleśnica ma być sypialnią Wro
cławia"... (ror)

Na rolkach w dzień i w nocy
Więcej zdjęć na olesnica24.com

Brawa dla zwycięzców!

Jeździć można przecież za
wsze!

W sobotę 31 sierpnia odbyła się 
Oleśnicka Rolka Nocą. Program 
wydarzenia obejmował: turniej 
hokeja na rolkach na boisku Ze
społu Placówek Specjalnych, po
kazy oraz warsztaty rolkarskie na 
parkingu Łidla i wspólny nocny

przejazd przez miasto na dystan
sie 10 km.

Turniej odbył się w kategoriach 
dzieci i dorośli. Towarzyszyły mu 
dodatkowe atrakcje, jak m.in..grill. 
Jego organizatorem był Klub Ho
kejowy „Orły Oleśnica".

Wieczorem 75 rolkarzy (z Ole
śnicy, Wrocławia, Jełcza-Laskowic, 
Międzyborza, Trzebnicy), hulajno
gi, rowerzyści, Oleśnica Bajk Stajl,

Służby Ratownicze, czyli razem 
około 150 uczestników  w zięło 
udział w kolejnej odsłonie Night- 
skatingu. Dodajmy jeszcze miesz
kańców, którzy w swoich oknach 
i ogródkach towarzyszyli jadącym 
na trasie.

Kolejne akcje organizatorów, 
czyli grupy Oleśnicka Rolka, już 
w planach.

(OAI)

W^dkorslio-Zoologiczny

WSZYSTKO 
DLA HODOWCÓW 

ZWIERZĄT 
I MIŁOŚNIKÓW 
WĘDKOWANIA

SLD zbiera podpisy

Partie polityczne w całej Polsce zbierają podpisy pod listami kandyda
tów do Sejmu i Senatu. Ugrupowania muszą zdobyć 5 tysięcy podpi
sów pod każdą listą do Sejmu i 2 tysiące za kandydaturą do Senatu.
W piątek na oleśnickim Rynku podpisy poparcia zbierali działacze 
lokalnego SLD: Michał Karaś, Marek Żmuda i Arkadiusz Sikora. Ten 
ostatni będzie kandydował do Sejmu. Dostał trójkę na liście lewicy we 
Wrocławiu. (ror)

Pełna integracja w CUS
Festyn integracyjny to nowa ini
cjatywa oleśnickiego Centrum 
Usług Społecznych.

Przedszkolne maluchy i senio
rzy - łączy ich wspólna siedziba w 
Centrum Usług Społecznych przy 
ulicy Armii Krajowej w Oleśnicy. 
A w piątek 30 sierpnia połączyła 
ich wspólna zabawa - na I Pikniku 
Integracyjnym CUS.

Impreza odbyła się na terenie 
zielonym placówki. Jest świetnie 
zagospodarowany i idealnie na
daje się na takie spotkania. Razem 
z seniorami i dziećmi wzięli w 
nim udział przedstawiciele lokal
nych władz. Najpierw po obiekcie 
oprowadziła ich dyrektor Danuta 
Szczepanik. Potem goście zeszli 
na teren otwarty. Do obecnych

przemówił burmistrz Jan Bronś. 
- Najważniejsze, żeby ten obiekt 
zaczął żyć integracją międzypo
koleniową, począwszy od malu
chów, skończywszy na seniorach - 
powiedział. Życzył seniorom, aby 
odnaleźli tutaj swój drugi dom, a 
tym, którzy przebywają tu na stałe 
[w mieszkaniach chronionych] - 
swój pierwszy dom.

Program artystyczny zaprezen
towali zarówno podopieczni CUS 
i MOPS, jak i dzieci z Przedszkola 
Publicznego „Zielone Ogrody".

Przygotowano animacje spor
towe i zabawy. Swoje stanowiska 
miały Polski Czerwony Krzyż i 
Służby Ratownicze.

Na wszystkich czekał poczęstu
nek.

(kad)

Przedszkolaki miały wdzięcznych widzów

CODZIEN N IE
NOWE

IN FORM ACJEolesnicaP.GOiii,
P IĄ T EK  - BADAN IE G R A TIS*  
TW ÓJ W IEK  = TW ÓJ RABAT!

O leśnica, ul. Okrężna 1-2, te l. 71 398 21 21 
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WOJEWÓDZTWO
DOLNOŚLĄSKIE W iadomości z regionu

PAUTNEB STRONY: URZĄD MARSZAŁKOWSKI WOJEWÓDZTWA DOLNOŚLĄSKIEGO

Jedną z atrakcji Dni Karpia Jest obserwacja ptaków podczas spacerów ornitologicznych. Doiina Baryczy słynie z karpia, który Jest tu hodowany od ponad 800 iat.

10 tygodni, ponad 
80 wydarzeń, rybne 
przysmaki oraz piękne 
rękodzieła, a do tego 
zawody wędkarskie, 
liczne atrakcje sportowe 
i imprezy muzyczne - tak 
w skrócie można opisać 
to, co przez najbliższe 
tygodnie będzie działo się 
w Dolinie Baryczy.
Od poczgtku września 
trwają tam 14. Dni Karpia!

Dni Karpia W Dolinie Barvczv
Od początku w rześnia 

do 10 listopada w Dolinie 
Baryczy będzie królował 
je j najlepszy produkt, czyli 
karp. Organizowane Już po 
raz czternasty Dni Karpia 
to impreza podczas której 
każdy znajdzie coś dla siebie. 
Miłośnicy sportu sprawdzą się 
w Biegu Karpia czy Rajdzie 
Rowerowym tropem karpia. 
Smakosze spróbują specjałów 
na Festiwalu Karpia Milickiego

oraz specjalnej degustacyjnej 
kolacji rybnej, natomiast 
na d zieci będą czekały  
rodzinne warsztaty z rybką, 
podczas których wykonają 
craftową gigantyczną rybę 
i upieką karpia z ciasta 
ch lebow ego . Głów nym i 
i ch a ra k te ry s ty cz n y m i 
punktami są jednak imprezy 
wędkarskie, na których będzie 
można złowić złotego karpia, 
powalczyć o Puchar Wójta

Gminy Sośnie czy wziąć udział 
w Maratonie Karpiowym 
o Puchar Karpiarza 2019.

Tegoroczna edycja Dni 
Karpia je s t wyjątkowa ze 
wzg ędu na nowe wydarzenia, 
m.in.: objazdowe wycieczki 
z przewodnikiem szlakiem 
w ie lk ich  rodów D oliny 
B a r y c z y ,  w a r s z t a t y  
kiszenia ze zwyciężczynią 
M asterchef Junior Ju lką 
C y m b a l u k  czy Dr z wi

Otwarte w Gospodarstwie 
Ruda Żmigrodzka Ośrodku 
E dukacji w K rośn icach . 
W tym roku każdy kto kupi 
bilet na imprezy płatne lub 
odbierze bon na wydarzenia 
bezpłatne, może wybrać 
w systemie internetowym 
nagrodę. Do wyboru są m.in. 
kubki, koszulki, breloczki 
czy słoiczki z przetworami 
rybnymi i owocowymi. Po 
raz pierwszy organizatorzy

o t wi e r a j ą  t akże  skl ep 
internetowy z pamiątkami 
z wydarzenia.

Tak ja k  w poprzednich 
latach, tegorocznym partnerem 
wspierającym imprezę jest 
Samorząd W ojewództwa 
D olnośląskiego. Program 
wydarzeń oraz wszystkie 
informacje dostępne są na 
stronie internetowej dnikarpia. 
barycz.pl.

Pomogą chorym na ciężkie 
schorzenie skóry

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny jest piątą na Dolnym Śląsku placówką, która zagwarantuje chorym na wrodzone pęcherzowe 
oddzielanie się naskórka pełne leczenie i opiekę medyczną.

- Wrodzone pęcherzowe 
oddzielanie się naslcórlca

- to rzadlco występujące, ale 
niezwylcle uciążliwe schorze
nie. Do placówelc świadczą- 
cycli pomoc cierpiącym na 
nie mieszlcańcom regionu 
dołączył właśnie Wojewódzlci 
Szpital Specjalistyczny przy

jjjj ul. Kamieńskiego we Wrocła- 
I wiu. Podległa samorządowi 

 ̂ województwa placówka jest 
i  piątą na Dolnym Śląsku, 
i która zagwarantuje chorym 
i  pełne leczenie i opiekę 
I medyczną.

P a c j e n c i  z c a ł e g o  
województwa dolnośląskiego 
d o t k n i ę c i  w r o d z o n y m  
pęcherzowym oddzielaniem 
się naskórka i będący pod 
opieką Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego, otrzymają 
opatrunki, wszelkie wyroby 
medyczne, opiekę lekarską 
i p ielęgniarską, co w ięcej
- w razie potrzeby - artykuły 
te zostaną dostarczone im do 
domu. Działalność szpitala w tym 
zakresie z pewnością przyczyni 
się do ułatwienia funkcjonowania 
chorych w codziennym życiu.

- C iesz y m y  s i ę ,  ż e  t a k i e  
d z ia łan ia  b ę d ą  p o d e jm o w a n e  
przez szpital prow adzony przez  
w ojew ództw o. J e s t  to ch o ro b a  
rzad ka , a l e  b a rd z o  d o tk liw a , 
więc wsparcie tych pacjentów  je s t

niezwykle ważne - mówi Marcin 
Krzyżanowski, Wicemarszałek 
Województwa Dolnośląskiego.

L e c z e n i e  w przypadku 
wrodzonego pęcherzow ego 
oddzielania się naskórka polega 
na szczególnej p ielęgnacji, 
s t o s o w a n i u  ś r o d k ó w  
dezynfekcyjnych, opatrunków 
czy leków miejscowych. Niestety 
nie ma leku, którego zażywanie 
prowadziłoby do wyleczenia 
schorzenia. Zastosować można 
jedynie leczenie objawowe.

Pęcherzowe oddzielanie się 
naskórka to choroba, która 
determinuje każdą aktywność 
człowieka i wszystko co związane 
je s t  z normalnym życiem:  
ubiór, sposób wypoczynku 
i aktywności fizycznej, bliskość 
z drugim człow iekiem  czy 
ak cep tację  samego sieb ie . 
Pacjenci zmuszeni są codziennie 
zab ezp ieczać sw oje c iało 
opatrunkami. Główną cechą 
choroby jest wybitna wrażliwość 
skóry na urazy. N ajcięższe 
postacie choroby związane 
z uszkodzeniem głętokich warstw 
skóry są śmiertelne w okresie 
płodowym, noworodkowym lub 
prowadzą do trwałego istotnego 
kalectwa, uniemożliwiającego 
jakiekolwiek funkcjonowanie. 
P os t a c i e  na j ł a g odni e j s z e  
stanowią d yskom fort, ale 
nie powoduj ą  wi ę ks zych 
og r a n i c z e ń  w nor mal ne j  
a k t y w n o ś c i .  P o m i ę d z y  
tymi ciężkim i i łagodnymi 
odmianami choroby najczęściej 
wy s t ę pu j ą  te o średnim 
nasileniu. Charakteryzuje je  
obecność pęcherzy, nadżerek, 
bliznowacenia, przykurczów, 
często na skutek błahych urazów.

DOLNY
SLĄSK

http://www.olesnica24.com
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Dnia 1 wrselnia, roku pamiętnego...
Mieszkaniec Oleśnicy wspomina dzień, w którym Niemcy napadły na Polskę.

- 1 września 1939 roku miałem 
10 lat i 4 miesiące. Mój brat Tadeusz 
był 14-latkiem, drugi brat Edward 
13-latkiem. Byliśmy sami z mamą. 
Tata po ogłoszeniu mobilizacji po
szedł do wojska. Mieszkaliśmy na 
wsi Rebielice Królewskie, gmina 
Popów, powiat Częstochowa, wo
jewództwo kieleckie - opowiada 
Panoramie Jan Kotowicz, 90-Ietni 
mieszkaniec Oleśnicy.

Jak zapamiętał ten pamiętny dla 
Polski i świata dzień?

- Wcześnie rano któryś z nas za
uważył tumany kurzu na drodze 
prowadzącej do wsi Iwanowice 
Duże w kierunku naszej wsi. Z 
ciekawości obserwowaliśmy, co 
to jest? Kiedy już opadły tumany 
kurzu, do naszej wsi wjechał wóz 
konny, zaprzężony w parę koni, i 
galopem pędził przez wieś. Woźni
ca krzyczał: „Wojna! Ludzie, ucie
kajcie! Niemcy napadli na Polskę!". 
Z wielkim hukiem przejechał koło 
nas i zatrzymał się koło braci Józe
fa i Aleksego Matyjów. Moi bracia

uszykowali wóz i spakowali jakieś 
toboły. Wszyscy pojechaliśmy w 
kierunku Popowa, a dalej do Wąso
szy. Jeszcze przed południem tego 
dnia usłyszeliśmy świst, a następ
nie wybuch. To Niemcy wystrzelili 
3 - 4  pociski armatnie, niedaleko 
naszych zabudowań przed wsią, 
a następnie za wsią, pod górą. Po 
południu od strony Dankowa w 
kierunku naszej wsi zaczęły je 
chać kolumny samochodów z nie
mieckimi żołnierzami. Przejechali 
przez wieś, zmierzając na Popowo. 
W czasie wystrzałów z armat dało 
się też słyszeć pojedyncze strzały 
karabinowe. Moja babcia Jadwiga 
Łyżniak w tym czasie jadła, stojąc 
w oknie, jakieś zacierki. W pew
nej chwili coś brzękło w okno. To 
kula karabinowa przebiła szybę i 
świsnęła babci koło ucha! W szybie 
został okrągły otwór, jakby wy
wiercony wiertłem. Tak, ten dzień 
zapamiętałem doskonale... - mówi 
Jan Kotowicz, mieszkający dziś na 
ulicy Sejmowej. Grzegorz Huk Pan Jan jest świadkiem historii

W 80. rocznicę agresji

Delegacja Katolickiej Szkoły Podstawowej zawsze jest obecna

Przedstawiciele społeczności 
Oleśnicy oddali hołd obrońcom 
naszej ojczyzny.

80 lat temu doszło do wybuchu 
II wojny światowej, czyli do agresji 
n i Rzeszy niemieckiej (1 września) 
i Rosji sowieckiej (17 września) na 
Polskę. W Oleśnicy obchody 80. 
rocznicy wybuchu wojny składa
ły się z patriotycznej mszy św. w 
kościele garnizonowym pw. NMP 
Matki M iłosierdzia oraz z uro
czystości złożenia wieńców pod 
Pomnikiem Kombatantów RP -  w 
asyście WP i z udziałem przedsta
wicieli m.in. organizacji społecz
nych, służb mundurowych, władz 
samorządowych.

Przypom nijm y. Do wybuchu 
wojny doprowadziło zawarcie 23 
sierpnia 1939 r. przez Niemcy i 
Sowietów paktu Ribbentrop-Mo- 
łotow. 1 w rześnia 1939 r. Weh
rm acht zaatakow ał Polskę bez 
wypowiedzenia wojny. Agresja 
niemiecka od początku miała cha
rakter ludobójczy. Była bowiem

skierowana nie tylko przeciwko 
Wojsku Polskiemu, ale również 
przeciwko ludności cywilnej, na 
której Niemcy popełnili w latach 
1939-1945 bezmiar zbrodni -  zgod
nie z nakazem Hitlera, wodza III 
Rzeszy, zdobywania „przestrzeni 
życiowej".

17 września 1939 r. nasze bro
niące się państwo zaatakowała 
Armia Czerwona. Napaść sowiec
ka przesądziła ostatecznie o wyni

ku wojny obronnej -  w kampanii 
wrześniowej. W walkach z Wehr
machtem poległo 70 tys. żołnierzy, 
w tym 3,3 tys. oficerów, a do nie
woli poszło 300 tys. żołnierzy. Stra
ty w starciach z Armią Czerwoną 
to 6-7 tys. poległych żołnierzy oraz 
230 tys. wziętych do niewoli, w 
tym 18 tys. oficerów -  bestialsko 
zamordowanych później w Katy
niu.

Andrzej Paweł Szachnowski

W ramach cyklu „Łączy nas muzyka” 
Starosta O leśnicki Pan Jan Dżugaj 

zaprasza w szystkich czyte ln ików  na

C3£[D3SD(5

w  dniu 12 września 2019 r. godz. 18:00 
Sala Rycerska Zamku Książęcego w  Oleśnicy. 

Wstęp wolny.

10 tysięcy 
gorących serc
z licy tac ji i kwesty uzyskano 
10.800 zł dla chorej mieszkanki 
Smardzowa.

W Parku Nad Stawami odbył 
się festyn charytatywny na rzecz 
ciężko chorej, samotnie wycho
wującej trójkę dzieci, mieszkanki 
Smardzowa Sylwii Romanowskiej.

W akcję pomocy włączyli się 
wolontariusze, instytucje, firmy, 
stowarzyszenia oraz przyjaciele i 
znajomi pani Sylwii.

W programie przygotowanego z 
dużym rozmachem festynu, które
go koordynatorem był Michał Ko
walczyk, znalazły się m.in.: loterie, 
prezentacje muzyczne, licytacja 
atrakcyjnych fantów, pokazy służb 
mundurowych i inne atrakcje. Była 
mała gastronomia, lody i zimne na
poje. Najsilniejsi walczyli w prze
ciąganiu liny.

Z licytacji i kwesty uzyskano 
10.800 zł.

Grzegorz Huk

Pani Sylwia i jej najbliżsi mogą liczyć na ludzi dobrej woli

LEKCJE GRY 
NA GITARZE
www.gitarowegranie.pl
kom. 608 488 874

http://www.olesnica24.com
http://www.gitarowegranie.pl
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Gazowa batalia obudziła opozycję
BIERUTÓW. Brak jednomyślności w kluczowej dla gminy sprawie.

W entylatory pracujące pełną 
parą podczas odbywającej sie w 
upale sesji Rady Miejskiej Bieruto
wa nie były w stanie schłodzić go
rącej atmosfery burzliwej debaty.

Budzącym  em ocje  tem atem  
była kw estia gazyfikacji gm i
ny. - Brak gazu w Bierutowie to 
problem cywilizacyjny, którego 
rozwiązanie od lat było w fazie 
mglistych życzeń - mówił Piotr 
Sawicki. - Dzisiaj nasza dyskusja 
to nie teoretyzowanie a konkre
ty. Istnieje duża szansa budowy 
now oczesnej stacji gazu LNG, 
będącego źródłem  paliw a dla 
mieszkańców Bierutowa - dodał 
burmistrz.

Musi powstać w  tym roku
Szczegółowo w tajniki przygoto

wywanego projektu wtajemniczy
ły zebranych reprezentujące Pol
ską Spółkę Gazowniczą kierownik 
działu LNG Danuta Hosa-Wlizło 
oraz doradca ds. rozwoju Katarzy
na Hołowińska.

- To ma być tzw. stacja wyspo
wa, taka jakich dziesiątki buduje
my w Polsce, w miejscach, gdzie 
budowla klasycznych magistrali 
gazowych jest nieopłacalna. Przy
pomnę, że najbliższa magistrala 
gazowa jest oddalona od Bieruto
wa o 16 kilometrów i póki co jej 
przedłużenie do gminy Bierutów 
jest ekonomicznie nieuzasadnio
ne. Takie stacje jak ta, którą pla
nujemy tu postawić, to szansa dla 
małych gmin. System składający 
się ze zbiornika kriogenicznego, 
parownicy i stacji redukcyjnej jest 
o wiele bardziej bezpieczny niż 
podobne instalacje na propan-bu
tan. Planujemy, że moduł o po
jemności około 9 m̂  zabezpieczy 
około 300 odbiorców indy widual- 
_t\ych i szkołę podstawową razem 
z przedszkolem. Instalacja jest cał
kowicie bezpieczna, a jej lokaliza
cję ustalono w projekcie na obręb 
ulicy Zielonej i Krasińskiego na 
obecnym trawiastym terenie obok 
boiska sportowego. Aby przejść 
do realizacji projektu, konieczna 
jest uchwała dotycząca możliwo
ści dzierżawy gruntu od miasta. 
Drugim warunkiem jest koniecz
ność ukończenia inwestycji jeszcze 
w tym roku. Stąd nasza wizyta w 
Bierutowie i wiara w podjęcie tej 
Ważnej dla rozwoju gminy decyzji 
- mówiła Anna Hosa-Wlizło.

Po przedstawieniu parametrów 
technicznych instalacji przyszedł 
czas na pytania.

Mariusz Karakuła dał burmistrzowi kontrę

Pytania, wątpliwości, 
priorytety

Całą serię pytań i wątpliwości 
wyartykułow ał radny M ariusz 
Karakuła. Nie krył on dezaproba
ty wobec pomysłu właśnie takiej 
lokalizacji zbiornika na skroplony 
gaz.

- Nie było żadnych konsultacji 
z Uczniowskim Klubem Sporto
wym, który jest gospodarzem wy
konanego w czynie społecznym 
boiska. Tu każdego dnia uprawia 
sport około 200 dzieci z Bierutowa 
i z całej gminy. Przypomnę, że był 
też projekt w tym miejscu budowy 
tzw. podwórka Nivea. Nikt spe
cjalnie tym projektem w Urzędzie 
Gminy się nie zainteresował - mó
wił z przekąsem radny.

- Ustalmy priorytety - odpowia
dał radnemu burmistrz Piotr Sa
wicki. - Podwórko Nivea to jedno, 
a gaz dla mieszkańców to drugie. 
Nie kwestionujemy prac związa
nych z budową boiska, jednak my 
walczymy, aby strategiczny obiekt 
pojawił się w naszej gminie. Bli
sko jest duże osiedle mieszkalne i 
szkoła. Kładziemy na szali boisko i 
coś, na co czekaliśmy od dziesiątek 
lat - taki jest dylemat - mówił go
spodarz gminy. - Z całym szacun
kiem panie radny, partnerem do 
dyskusji na tym polu nie jest UKS, 
a całe społeczeństwo Bierutowa - 
kontynuował Sawicki.

- Może najpierw zapytamy spo
łeczeństwa, czy chcą tego gazu 
- nie dawał za wygraną Karakuła.

Do polemiki włączył się zastęp
ca burmistrza Rafał Nowowiejski, 
który przekonywał radnych o naj
bardziej optymalnej i bezpiecznej

Piotr Sawicki nie spodziewał się takiego oporu

lokalizacji stacji skroplonego gazu 
oraz o tym, że podjęcie wyzwania 
gazyfikacji gminy to pierwszy, a 
zarazem kluczowy, moment do 
rozwoju Bierutowa. - Bez gazu nie 
ma rozwoju - akcentował, pod
kreślając, że nie będzie nowych 
inwestorów bez kompleksowego 
uzbrojenia terenu. Poirytowany 
zarzutami Mariusza Karakuły Sa
wicki mówił też: „Rozpoczął pan 
z wysokiego „C"... A ja się pana 
pytam nie jako działacza UKS, ale 
jako sołtysa, czy jest pan zaintere
sowany w gazem w Solnikach Ma
łych i Bierutowie?

Do dyskusji włączyła się też rad
na M arianna Jarząb. - Nie kwe
stionuję potrzeb gazyfikacji gminy, 
ale o czynionych w tym względzie 
konkretnych działaniach dowie
dzieliśmy się dopiero w ubiegłym 
tygodniu. Byłam tym faktem bar
dzo zaskoczona. Druga wątpliwość 
to lokalizacja stacji. Czy nie będzie 
problemu z wjazdem cystern w 
obrębie szkoły? Powiem tak: Gaz 
oczywiście tak, ale wcześniej de
bata a nie stawianie nas wobec 
faktów - powiedziała.

Temperaturę dysputy próbowa
ła nieco schłodzić przedstawicielka 
PSG.

- Tempo przygotowywania pro
jektu to nasza wina, albowiem 
mamy bardzo mało czasu, a umo
wa dzierżawy gruntu to pierwszy 
krok do jego realizacji - mówiła 
Danuta Hosa-Wlizło.

A ile  to  będzie 
kosztowało?

- Przy stacji musi być wykonana 
droga dla cystern. Jakie są koszty

Gaz czy boisko?
BIERUTÓW. To pierwszy poważny spór w tej kadencji samorządu.

„Burmistrz Bierutowa Piotr Sa
wicki podjął decyzję o likwidacji 
naszego boiska treningow ego 
przy Szkole Podstawowej w Bie
rutowie. Siedmiu radnych poparło 
decyzję i na naszym boisku stanie 
butla z gazem. Decyzja została 
podjęta bez konsultacji społecz
nych, które obiecywał pan bur
mistrz przed wyborami.

Wielu rodziców oraz zaprzyjaź
nionych ludzi zaangażowało się 

powstanie tego boiska. Firma 
Osadkowski S.A ufundowała tra
wę, niezbędne środki chemiczne 
praz nawozy do utrzymania tere

nu. Po dwóch latach użytkowania 
tego boiska pan burmistrz posta
now ił postawić tam butle z ga
zem. Apelujemy do władz miasta 
o zmianę lokalizacji tej instalacji. 
Wszystkich, którzy mogą wpły
nąć na zmianę tej złej dla naszej 
społeczności decyzji prosimy o 
aktywne wsparcie".

Taki post zamieścił w Interne
cie Przemysław Przybylski, na
uczyciel z Bierutowa. Udostępniał 
go na portalu społecznościowym 
radny Mariusz Karakuła, nieofi
cjalny lider protestu w tej sprawie. 
Rajca na Fb dodaje, że „projekt po

parł komitet burmistrza Tak dla 
Zmian".

Ten apel nauczyciela, przedsta
wiciela UKS-u, to pokłosie debaty 
o gazyfikacji gminy, która miała 
m iejsce na sesji (czytaj wyżej) i 
decyzji o tym, że w miejscu bo
iska ma stanąć stacja regazyfikacji 
gazu.

Co na to władze gminy?
- Lokalizacja stacji regazyfikacji 

gazu skroplonego ziemnego na 
tererue przy budynku hali gimna
stycznej jest optymalna z punktu 
widzenia opłacalności, zarówno 
dla gminy jak i dla spółki PSG -

jej budowy, kto ją  wybuduje, czy 
w budżecie na ten rok są zabezpie
czone środki na ten cel, jaka będzie 
stawka dzierżawy gruntu? - pytał 
Mariusz Karakuła. - Zgadzamy się 
na dostawę gazu przez monopoli
stę - co o tym mówi ustawa o za
mówieniach publicznych?

Burm istrz Sawicki uspokajał, 
że w tej kwestii nie ma żadnych 
haczyków i znaków zapytania. - 
Drogę zaprojektuje dostawca gazu, 
gmina pokryje koszty jej budowy, 
a dostawcą paliwa jest państwowa 
sprawdzona spółka, a nie wątpli
wy podmiot prywatny. Stawiamy 
na szali cywilizacyjny argument. 
A jeśli ktoś mówi o protestach spo
łecznych, to powiem wprost, że są 
one nieuzasadnione - stwierdził. 
I kontynuował: - Odpowiadając 
na pytanie radnej Jarząb, że jest 
zaskoczenie, powiem: Ja nie strze
lam ślepakami! Kiedy więc nie 
było konkretnych informacji o pla
nach gazyfikacji, nie były one upo
wszechniane. Teraz przechodzimy 
do konkretów - powiedział.

Ważnym argumentem artykuło
wanym przez referujące temat 
gazyfikacji przedstawicielki PSG 
były koszty eksploatacyjne. Kilku
krotnie zapewniały one, że cena 
gazu dla odbiorców prywatnych, 
jak i instytucji samorządowych, 
będzie na takim samym poziomie 
jak gaz dostarczany przez PGING.

Poważne oszczędności pojawić 
się m ają się w ogrzew anej do
tychczas olejem opałowym szkole 
podstawowej. Tam rocznie na opał 
gmina wydawała około 200 tysięcy 
złotych. Nie będzie konieczności 
zmiany instalacja ani kotła c.o.

w yjaśniał na portalu olesnica24. 
com P io tr Saw ick i, burm istrz 
Bierutowa. - Lokalizacja została 
wybrana po analizie wielu innych 
wariantów. Sam a stacja będzie 
niewielką instalacją - zajmie tyl
ko fragment tej łąki, która dzisiaj 
jest zaadaptowana na boisko. Jest 
to absolutnie bezpieczna instala
cja! Ma bardzo niewielkie strefy 
zagrożenia. Zresztą spółka PSG 
nie dostałaby zgody na wybudo
wanie, gdyby te strefy nie zosta
ły zachowane - mówi gospodarz 
gminy.

Powtórzył on podnoszony na 
sesji argument, że stawiając na 
szali szansę na gaz ziem ny w 
Bierutowie i boisko dla UKS-u, w 
interesie mieszkańców gminy jest 
stacja, bo taka szansa może się nie 
powtórzyć. - Nie było intencją za
bieranie nikomu żadnego placu! -

Wątpliwości co do lansowanego 
przez władze Bierutowa projektu 
wyrażali także radni Józef Ławni
czak i Teresa Fleiszer.

Z kolei radny Jakub Matuszczyk 
poparł pomysł gazyfikacji gminy i 
zaproponował kompromisowe roz
wiązanie dotyczące boiska, które 
można byłoby zlokalizować w in
nym miejscu i doinwestować z bu
dżetu gminy.

Opozycja dostała 
paliwo?

Tuż przed samym głosowaniem 
swoją krytyczną opinię na temat 
om awianego projektu w ygłosił 
jeszcze raz Mariusz Karakuła. - 
Apeluję do radnych, aby zastano
wili się przed głosowaniem, bo jak 
mówi przysłowie - pośpiech nie 
jest dobrym doradcą - powiedział.

W głosowaniu nad udostępnie
niem w formie dzierżawy gruntu 
pod budowę stacji LNG 7 radnych 
było „za" (Piotr Baranowski, Ma
rek Lisow ski, Joanna Lyskawa, 
Jakub M atuszczyk, M ałgorzata 
Mikoś, Ryszard Woźniak, Łukasz 
Zmarzły), 4 w strzym ało się od 
głosu (Teresa Fleiszer, Józef Ław
niczak, Urszula Zadka, Irena Wy- 
socka-Przybyłek), a 3 było przeciw 
(Mariusz Karakuła, Małgorzata Za
krzewska i Marianna Jarząb).

Czy taki rozkład głosów może 
świadczyć o rodzącej się opozycji 
w łonie Rady? W kuluarach sesji 
jeden z radnych powiedział Pano
ramie tak: „Opozycja cały czas jest, 
ale teraz dostała paliwo i wiatr w 
żagle". Zaskoczeniem był też fakt, 
że przewodnicząca Rady nie po
parła projektu... Grzegorz Huk

dodaje stanowczo burmistrz. - Po
zostały plac będzie wystarczający, 
żeby mogły odbywać się tam róż
nego rodzaju rozgrywki sportowe.

Saw icki tłum aczy też, że na 
konsultacje społeczne nie było 
czasu, bo PSG naciskała, by in
westycja zakończyła się do końca 
roku 2019. Nie wyklucza też zor
ganizowanie, w porozumieniu z 
Płocką Spółką Gazowniczą, spo
tkania edukacyjno-informacyjne
go-

- Mam nadzieję rozwiać wszel
kie w ątpliwości. Szefów klubu 
sportowego też zapraszam do zor
ganizowania takiego spotkania. 
Jesteśmy do dyspozycji. Będziemy 
to wyjaśniać. Jest to lepsza forma 
komunikacji niż oświadczenia na 
Facebooku - konkluduje Piotr Sa
wicki.

(hag, ror)

http://www.olesnica24.com
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Dzień gorącego lata

Na ludowo, dożynkowo...

K IJO W IC E  •  Upalne bierutow
skie święto plonów.

Tym razem gospodarzem doży
nek gminy Bierutów były Kijowi-

ce. Na specjalnie przygotowanym 
na tę okazję placu organizatorzy 
- Ośrodek Kultury i Sportu oraz 
miejscowe sołectwo - zadbali o na
mioty z punktami gastronomicz

nymi, okazjonalne stoiska z ręko
dziełem, stoliki pod parasolkami 
oraz estradę z nagłośnieniem.

Święto plonów rozpoczął barw
ny korowód z wieńcami. Pochód

prowadził zespół Zbytowianki, a 
za nim podążali przedstawiciele 
bierutowskiego samorządu oraz 
starostowie dożynek - Małgorzata 
Bączek i Roman Zwarycz.

Okolicznościowe nabożeństwo 
odprawił młody bierutowski ka
płan, ksiądz Dawid Haszczuk. 
W itał rolników , sadowników, 
pszczelarzy i ogrodników. - Do
brze, że jesteście, bo dzięki wam 
mamy co jeść. Mamy świadomość, 
że wasza praca nie jest łatwa, ale 
w tym życiowym pędzie nie zapo
minajmy, że to praca jest dla czło
wieka, a nie człowiek dla pracy. 
Pamiętajmy, że jest czas pracy, ale i 
czas odpoczynku oraz radości i za
bawy - mówił w homilili. Po mszy 
odbyła się ceremonia poświęcenia 
wieńców oraz przekazanie sym
bolicznego bochna chleba gospo
darzowi gminy i 16 bierutowskm 
sołectwom.

Dożynki były okazją do uhono
rowania wyróżniających się rolni
ków medalami ministra rolnictwa. 
W imieniu wojewody Pawła Hre- 
niaka wręczył je burmistrz Piotr 
Sawicki. Otrzymali je: Michał Har- 
buziak, Roman Porażka i Przemy
sław Samulski.

Wśród gości bierutow skiego 
święta plonów znaleźli się m.in. 
senator Jarosław Obrembski (PiS), 
Zarząd Powiatu reprezentował 
Jarosław Polański (PO), obecni 
byli radni powiatowi - Stanisław 
Stępień (PiS) i Czesław Teleszko 
(PSL).

Atrakcją imprezy był poczęstu
nek przygotowany przez koła go
spodyń wiejskich. Furorę z uwagi 
na upal robiły zimne napoje i lody, 
a z gastronom icznych atrakcji: 
pierogi z Zawidowie, znane w ca
łej gminie golonki z Solnik Wief- 
kich oraz bursztynowa nalewka 
ze Stroni.

Grzegorz Huk

Lepsza wódka niż taka wolność...
B IE R U T Ó W  •  „Gdzie ta wol
ność, bo k... nie widzę”  - to je 
den z napisów na obrazie. Czy 
warto wybrać się na te w ysta
wę? Oto refleksje naszego czy
telnika.

Sztu ka w Polsce, zdaw ać by 
się m ogło, ma się dobrze. Jest 
minister kultury, ministerstwo z 
niemałym budżetem, w każdym 
mieście i miasteczku są urzędni
cy zajmujący się kulturą, są do
tacje, jest m nóstw o artystów, a 
wydarzeń artystycznych jest tak 
wiele, że nie sposób tego zliczyć. 
Ale tak naprawdę sztuka, w tej 
naszej biednej Polsce, zbyt często 
jest albo lew acką propagandą, 
albo ma być ładna, barwna, żeby 
pod obała  się naw et n a jm n ie j 
skomplikowanym osobnikom. Z 
dwojga złego wolę to drugie.

Inaczej przedstawia się dzia
łalność „Sztuki Alternatywnej" - 
grupy skupiającej anonimowych 
artystów. Niezależnie od pozio
mu tw orzonych przez nich ob
razów, można powiedzieć, że re
alizują, wcale nie nowy, postulat, 
iż w m alarstwie powinno o coś 
chodzić. Bo inaczej staje się tylko

kolorową ozdobą na ścianę. Naj
nowsza wystawa grupy „Lepsza 
wódka niż taka wolność", której 
wernisaż odbył się 11 sierpnia w 
Bierutowie, zwraca uwagę na bar
dzo aktualny problem w naszych 
czasach -  braku wolności.

Trzeba pokreślić, że prezentacja 
obrazów odbyła się w niezw y
kłym  m iejscu - budynku, który 
powstał przed I wojną światową 
jako stajnia dla koni niemieckich 
dragonów. Za Gomułki tuczono 
w nim świnie, a za Gierka funk
cjonowała filia Jelczańskich Za
kładów Samochodowych. Przez 
ostatnie lata gmaszysko stało pu
ste. Niedawno zostało podpalone 
i częściowo zawaliło się. Obecnie 
jest ruiną, w której przebywanie 
raczej nie jest bezpieczne. Dodaj
my, że właściciel terenu o wysta
wie nie został poinformowany. 
Wybór takiej przestrzeni nie był 
fanab erią  m alarzy, ale konse
kwencją i realizacją idei grupy. 
D zięki urządzeniu ekspozycji 
w budynku nie należącym  do 
władz, ani organizacji utrzymy
wanej przez władzę, bez wiedzy 
właściciela obiektu, uniknęli czy
jejkolwiek kontroli.

Na wystawie zaprezentowano 
16 obrazów (graffiti na murach 
n ie  z o sta ły  w y k o n an e p rzez 
Sztukę Alternatywną, najwyraź
niej w daw nej stajn i pojaw iają 
się i inni twórcy.) I osoby, które 
mają rzadko kontakt ze sztuką, 
mogą być zaskoczone. Nie są to 
bowiem ani pejzaże, ani portrety, 
ani nawet abstrakcje, ale bardzo 
często litery, słowa, hasła, a na
wet napisany farbą wiersz. D o
w iedziałem  się, że wybór prac 
został ściśle podporządkowany 
tematowi.

Wystawa zwraca uwagę na je 
den z podstawowych problemów 
współczesnej cywilizacji - braku 
wolności, ograniczania tej warto
ści, czy istnienie pozornej wolno
ści. Mówią o tym napisy umiesz
czone na obrazach, m.in.: Gdzie ta 
wolność, bo k... nie widzę. Na terenie 
całego kraju obowiązuje całkowity 
zakaz myślenia. Lepsza śm ierć niż 
taka wolność. Nadmiar wolności nie 
powoduje sraczki. Nie bądź jak  pies 
Pawłowa, Tylko cham jest szczery, 
Tylko gów no jest  praw dziw e, W 
Auschwitz też obowiązywało prawo. 
Dzieła umieszczone na wystawie 
można uznać za przekonującą

Wystawa w imię wolności

diagnozę sytuacji, w jakiej zna
lazł się dzisiejszy świat.

Poważną wadą wystaw y jest 
org anizacy jna „partyzantka". 
Część budynku jest zwalona, wa
lał się gruz, jakieś rupiecia, tynk, 
który opadł z sufitów  i ścina, 
resztki produkowanych tu kiedyś 
przedmiotów. A do tego namalo
wane na papiarze obrazy zostały 
przyczepione do tektur klamer
kami, takim i do wieszania pra

nia. Te „konstrukcje" nie okazały 
się stabilne, parę obrazów już na 
wernisażu przewróciło się i było 
przenoszonych w inne miejsca. 
Można to wybaczyć, tylko biorąc 
pod uwagę przesłanie tej impre- 
zy.

I pytanie na koniec: Czy war
to odw iedzić wystawę? Byłem, 
zobaczyłem, nic na głowę mi nie 
spadło i nie żałuję.

M ichał Pluta

O G ŁO SZEN IE O W YW IESZEN IU  W YKAZU NIERUCHOM OŚCI
Wójt Gminy Oleśnica

zgodnie z art. 35 ust.1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 2204 z późn. zm.) podaje 
do publicznej wiadomości informację, że w dniu 03.09.2019 r. w siedzibie Urzędu Gminy przy ul. 11 Listopada 24 w Oleśnicy oraz stronie inter
netowej http://www.olesnica.nowoczesnagmina.pl/ został wywieszony wykaz nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży w trybie przetargu 
ustnego nieograniczonego: działka nr 140/7 o pow. 0,1623 ha położona w obrębie Poniatowice.
Pełną informację dotyczącą w/w nieruchomości zawiera wykaz wywieszony na tablicy ogłoszeń w budynku Urzędu Gminy Oleśnica, ul. 11 
Listopada 24, 56-400 Oleśnica,
oraz stronie internetowej http://www.olesnica.nowoczesnagmina.pl/.
Dodatkowe informacje uzyskać można w pokoju nr 2 Urzędu Gminy Oleśnica -  tel. (71) 314-02-02. Marcin Kasina

tlesiiicâoiii|
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Jak kończyć, 
to z przytupem!
Wyjątkowo ciepła końcówka wakacji przyciągnęła tłumy nad wodę.

Więcej zdjęć na 
olesiijca24.com

Następna taka impreza za rok!

W ostatni dzień sierpnia nad 
zalewem w Stradomi Wierzchniej 
zorganizowano wielką imprezę 
na zakończenie lata. W jej przy
gotowaniu wzięło udział wiele 
instytucji m.in. Centrum Kultury 
rM OSiR oraz lokalne kluby spor
towe. Szczególne znaczenie miał 
Klub Turystyki Wodnej „Szekla", 
który obchodził swoje 15-lecie. Z 
tej okazji przygotował konkuren
cje wodne z przymrużeniem oka: 
wyścig na byle czym (pontony, 
materace itp.), zawody dwójek 
kajakowych oraz regaty „Wielcy 
O ptym iści", w którym  dorośli 
musieli rywalizować na małych 
żaglóweczkach klasy optymist. 
Nazywane żartobliwie „mydel-

niczkami" z trudem mieściły peł
nowymiarowych żeglarzy, mimo 
wszystko nikt nie wypadł za bur
tę. Zdarzały się jednak zabawne 
sytuacje, jak zmagania z boją na 
środku jeziora.

Po raz kolejny mieszkańcy gmi
ny Syców mogli też wziąć udział 
w Eksplozji Kolorów, czyli wspól
nym w yrzucaniu w pow ietrze 
barwnego pudru. Po chwili ciała 
wszystkich uczestników były nim 
pokryte. Dzieci i dorośli chętnie 
robili sobie wówczas zdjęcia, a po 
chwili mogli zmyć z siebie puder, 
wchodząc pod strumienie usta
wionej przez strażaków kurtyny 
wodnej. D ruhow ie z OSP oraz 
przedstaw iciele Grabowskiego

Centrum Ratownictwa pokazy
wali też, jak ratować życie w sy
tuacjach zagrożenia. M iłośnicy 
aktywnego wypoczynku zarów
no pluskali się w (nagrzanej przez 
całe lato) wodzie oraz korzystali 
z boisk do siatkówki i piłki noż
nej, a ci, którzy wolą spokojnie 
się relaksow ać, w ylegiw ali się 
na piasku albo biesiadowali przy 
stołach pod wielkim drewnianym 
wigwamem.

Kulminacyjnym punktem im
prezy był wieczorny koncert disco 
polo Bartosza Jagielskiego.

W czasie całego zakończenia 
lata po raz kolejny zbierano też 
datki na leczenie Hani Próby.

Zbigniew N ow ak

...........................................            II ...iiiii,,,

Jak w wielkiej wannie
Organizatorzy przygotowali dla 
dzieci coś nowego.

W tym roku 1 września dzieci 
nie musiały jeszcze iść do szkoły, 
a zatem w Wiosce pod Sycowem 
zorganizow ano dla nich zaba
wę. Na rodzinnym pikniku nie 
zabrakło też starszych, ale prym 
w harcach w iedli oczyw iście  
najmłodsi. Do dyspozycji mieli 
stałe wyposażenie placu zabaw, 
a także specjalnie sprowadzoną 
dmuchaną zjeżdżalnię, koloro
wy puder, którym mogli się ob
rzucać, i kurtynę wodną, którą 
chętnie opryskiwali koleżanki i 
kolegów (przy panującym upale 
nikt się za to nie obrażał). Naj
więcej radości wzbudziła jednak 

^ y tw o rn ica  piany. Najpierw nie
wielki teren ogrodzono parawa
nami, tak aby piana nie ucieka
ła, ale gromadziła się w środku. 
Wastępnie dzieciaki wbiegły do

Więcej zdjęć na olesiijca24.com
Ktoś się naprawdę nieźle spienit...

środka i po chwili całe zniknęły małych, lokalnych, a widać, że jej 
w buzujących białych bąblach. Ta wykorzystanie było strzałem w 
atrakcja jeszcze rzadko pojawia dziesiątkę.

.się na festynach,.szczególnie ta k __________________ Zbigniew  N ow ak

Wybij grosllc na szczęście

Dzieci mogą liczyć na wiele atraKcji

8 września sycowianie spotykają 
się na Jarmarku Regionalnym.

To będzie już 10., a więc jubile
uszowy, Jarmark Regionalny. Za
powiadają się wyjątkowe atrakcje 
dla publiczności oraz wystawców, 
którzy pojawią się na Jarmarku. 
Wydarzenie rozpoczyna się 8 wrze
śnia od godziny 12.

W programie m.in. wybicie mo
nety „Sycowski grosz na szczęście".

występy Namysłowskiej Orkiestry 
Dętej, Radzowiczanek, Sycowia- 
ków, Zawadiaków, grupy Assol i 
podopiecznych Warsztatów Tera
pii Zajęciowej. Będą rękodzielnicy, 
warsztaty garncarskie i lepienia w 
glinie, rzut workiem z kolczugą, 
wyścigi smoków, wojskowe stoisko 
z grochówką.

Zapraszają burmistrz Sycowa, dy
rektor Centrum Kultury, stowarzy
szenie LGD Dobra Widawa. (OAI)

Z okazji zakończenia lata (choć pogoda wcale jeszcze na to nie 
wskazuje!) Centrum Kultury, Good Food i gmina Syców zaprosili 
mieszkańców na skwer przed restauracją Good Food. W programie 
były koncerty: Popielnica - Gdańsk, Seed Holden - Chorwacja, pokaz 
kulinarny, animacje dla dzieci, stoiska gastronomiczne. (OAI)

Szkolenie w  biznesie

W środę odbyły się szkolenia dla 
osób, które chcą rozwijać własną 
działalność gospodarczą. Były skie
rowane zarówno do tych startujących 
w roli przedsiębiorców, jak i tych, 
którzy chcieli uzyskać dodatkowe 
wsparcie w już funkcjonującym 
biznesie. Szkolenie zorganizowała 
w Urzędzie Miasta i Gminy Lokalna 
Grupa Działania Dobra Widawa.

„Wnuczki”  nie posłuchała
Oleśniccy policjanci po raz kolejny 
ostrzegają przed oszustami 
wyłudzającymi pieniądze od osób 
starszych. Dzwoniąca, zrozpaczona 
wnuczka, w sposób bardzo suge- 

. stywny opisała wypadek drogowy, w .

również sygnały od internautów, 
którzy dowiedzieli się o zaginięciu.

Po kilku dniach wnikliwa i żmudna 
praca policjantów przyczyniła się 
do szczęśliwego finału. Dziewczyna 
ukrywała się w jednym z mieszkań 
na terenie powiatu oleśnickiego.
Cała i zdrowa została przekazana 
pod opiekę rodzicom. (OAI)

którym uczestniczyła jej matka. Aby 
uniknąć więzienia, potrzebowała 
natychmiast dużej sumy pieniędzy... 
Taką historię usłyszała w minionym 
tygodniu mieszkanka Sycowa. Na 
szczęście nie uwierzyła w nią i 
w prawidłowy sposób przerwała 
rozmowę. „Gratulujemy postawy” - 
informuje policja. I prosi o zachowa
nie czujności.

Teatrzyk zawędruje na 
podwórka
Trwa kolejna edycja Wędrującego 
Teatru Podwórkowego. W tym roku 
dzieci będą miały okazję zobaczyć 
bajkę pt. „Bajkę o dwóch królewnach” 
Osiedla w Sycowie aktorzy odwiedzą 
według takiej kolejności: 3 września - 
os. Matejki, 4 września - os. Komo- 

. rowska, 5 września - os. Kaliska. ..

Nastolatka na gigancie
Odnaleziona po kilku dniach...

Do Komisariatu Policji w Sycowie 
zgłosili się rodzice niespełna 16-let- 
niej dziewczyny, którzy zawiadomili 
o jej zaginięciu. Policjanci rozpo
częli poszukiwania. Sprawdzali

Zegnaj lato na rok!

http://www.olesnica24.com


3-9 września 2019 Panorama Oleśnicka nr 35 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m PANORAMA GMIN I 17

Dynów partnerem Uratowali konia!

Widok na Dynów

O ZIAO O W A  K ŁO O A  •  Gmina 
nawiąże współpracę z Dynowem 
w powiecie rzeszowskim.

Rada Gminy w Dziadowej Kło
dzie podjęła uchwałę w sprawie na
wiązania współpracy partnerskiej z 
gminą Dynów.

- Pod koniec kwietnia miałem 
przyjemność wraz z mieszkańca
mi Radżowie i Miłowic odwiedzić 
gm inę Dynów -  przypom niał 
radnym wójt Robert Fryt. -  Wie
lu naszych mieszkańców ma tam 
swoje rodzinne korzenie. Niestety, 
w wyniku rzezi urządzonej przez 
UPA ich przodkowie utracili tam 
życie lub musieli te tereny opuścić. 
W trakcie rozmowy z tamtejszym 
wójtem ustaliśmy, że chcielibyśmy 
nawiązać współpracę partnerską. 
Myślę, że byłoby to miłe. Wiem, że 
mieszkańcy Radżowie chcieliby tu
taj zaprosić mieszkańców miejsco
wości Dylągowa z gminy Dynów 
- dodał.

Dynów to miasto w wojewódz
twie podkarpackim, w powiecie 
rzeszowskim, nad Sanem. Przed 
1945 r. Dynów należał do woje
wództwa lwowskiego, po zakoń
czeniu II wojny światowej miasto

weszło w skład nowo utworzone
go województwa rzeszowskiego. 
Według danych z 1 stycznia 2018 
Dynów liczył 6.146 mieszkeińców.

Dynów w marcu 1945 r. został 
zaatakowany przez NKWD. Do 
obrony przystąpili żołnierze pod
ziemia antykomunistycznego i wy
parli siły agresorów z miasteczka. 
Akcja zakończyła się pacyfikacją 
Dynowa przez Sowietów. Miejsco
wi nazwali tę sowiecką operację 
„czarną niedzielą". Sowieci zatrzy
mali 320 -  500 osób. Ok. 200 osób 
zostało zwolnionych, a 282 osoby 
zabrano na dalsze przesłuchania 
do aresztu w Sanoku. Z tego kil
kadziesiąt osób wywieziono na 
Syberię.

Z kolei w listopadzie 1946 r. Dy
nów zaatakował przemyski kureń 
(batalion) UPA, wzmocniony przez 
bojówki Służby Bezpieczeństwa 
nadrejonu „Chołodny Jar" i podod
dział z ZSRS.

Dylągowa to wioska, która do
znała represji ze strony obydwu 
okupantów w II wojnie światowej. 
W kwietniu 1944 r. gestapo, oddzia
ły żandarmerii niemieckiej i policji 
ukraińskiej dokonały jej pacyfika
cji. Zbigniew Nowak, ror

By tradycja nie zginęła

sposób, aby sama odrywała się od 
miski i ręki. Należy także uważnie 
pilnować proporcji składników, 
aby zapobiec powstaniu zakalca i 
cierpliwie, nawet przez godzinę, 
pilnować, jak chleb się wypieka. 
Znacznie szybciej powstawały 
ciastka z migdałem, ale i tutaj ko
nieczna była zręczność, np. przy 
zbijaniu jajka w ten sposób, by od
dzielić białko od żółtka.

Młodzi adepci kuchni wszyst
kich tych czynności sami spróbo
wali, a dzięki fachowym radom 
nie było to aż takie trudne, jak po
czątkowo się wydawało. Wielkim 
finałem  całego wydarzenia, na 
który wszyscy z niecierpliwością 
czekali, była oczywiście wspólna 
degustacja przygotowanego wcze
śniej pieczywa i łakoci.

Zbigniew N ow ak

L IG O T A  P O L S K A  •  Szkoła 
w Ligocie Polskiej nagrodzona 
przez Klub Gaja.

Szkoła Podstawowa w Ligocie 
Polskiej otrzym ała zaszczytny 
tytuł Pegaza - pierwszego konia 
uratowanego przez Klub Gaja z 
transportu na rzeź. Placówka zaję
ła pierwsze miejsce w kategorii naj
ciekawszych przeprowadzonych 
działań w krajowym programie 
„Zbieraj makulaturę, ratuj konie". 
Nagrody zostaną wręczone pod
czas październikowej uroczystej 
inauguracji siedemnastej edycji 
programu Święta Drzewa w War
szawie. Na uroczystość wyruszy 
grupa najbardziej zaangażowa
nych uczniów wraz z koordynato
rem akcji Aleksandrą Paris.

W m inionym  roku szkolnym 
uczniowie z Ligoty Polskiej bar
dzo aktywnie włączyli się w akcje

zbierania makulatury. Z pomocą 
ruszyło również wielu rodziców, 
znajomych i sąsiadów uczniów. 
Makulatura spływała z przydo
mowych piwnic, strychów, za
przyjaźnionych zakładów pracy 
i sklepów. Dodatkowo uczniowie 
wzięli udział w wielu atrakcyjnych 
przedsięwzięciach, które uświado
miły im potrzebę zadbania o czte- 
rokopytnych przyjaciół.

Dzięki pomocy uczniów z całej 
Polski udało się Klubowi Gaja ura
tować przeszło sześćdziesiąt koni, 
które kiedyś służyły ludziom, były 
wybitne sportowo, a gdy stały się 
niechciane, w potwornych warun
kach jechały po swoją śmierć. Ura
towane konie zostały wyleczone 
i trafiły do wielu szkół, fundacji i 
stowarzyszeń, w których pomaga
ją chorym ludziom, pracując jako 
terapeuci.

(OAI) W Ligocie Polskiej kochają zwierzęta

D O B R O SZY C E  •  1 września niedawno powstały Dobroszycki Klub Strzelecki Wilk zaprosił na kolejną 
imprezę. Tym razem był to piknik strzelecki, który odbył się na strzelnicy stowarzyszenia Dobroszycka 
Grupa Strzelecka. Dla uczestników przygotowano też wystawę sprzętu i broni, była mała gastronomia, a dla 
chętnych przejażdżki hummerem. Jednym z gości imprezy był wójt Artur Ciosek. (OAI)

Usuną obelisk?
D ZIA D O W A  K Ł O D A  •  Zade
cydują mieszkańcy.

Dyrektor Szkoły Podstawowej 
im. Jana Pawła U w Dziadowej Kło
dzie zwrócił się go gminy o usu
nięcie stojącego przed budynkiem 
betonowego obelisku.

- On właściwie niczego nie upa
miętnia -  stwierdził podczas dys
kusji na sesji samorządu Antoni 
Mierzwa, popierając postulat dy
rektora. -  Pojechałem to obejrzeć. 
Dobrze, że rosnące tam tuje zakry
wają to od drogi, bo szkoła z nową 
elewacją wygląda ładnie, a ten 
obiekt tylko szpeci.

- Usuwanie pomnika to delikat
na sprawa. Nie można sobie o tak 
pstryknąć palcem i wyburzyć, bo 
my zlikwidujemy jakiś pomnik, a 
potem sprawa pójdzie na całą Pol
skę -  przestrzegał Grzegorz Wój
cik. - Trzeba omówić to na zebra
niu wiejskim -  proponował.

Niektórzy radni wyciągnęli tele
fony i zaczęli oglądać zdjęcie wspo
mnianego obelisku, próbując od
czytać napis widniejący na tablicy.

- Ale ta tablica już odpadła i 
gdzieś tam leży -  dodał Antoni 
Mierzwa.

- Niebawem, we wrześniu, bę
dzie rozdysponow yw any fu n
dusz sołecki i wówczas można

zapytać mieszkańców, co sądzą 
na ten tem at -  podsum ow ała 
wymianę poglądów przewodni
cząca Rady Gminy A gnieszka 
Bębenek.

Zbigniew Nowak
Czym skorupka za młodu nasiąknie...

D Z IA D O W A  K Ł O D A  •  Druga 
część kulinarnych lekcji.

Po raz  d ru g i w G m innym  
Ośrodku Kultury w Dziadowej 
Kłodzie członkinie zespołu folk
lorystycznego Radzow iczanie 
przekazywały młodszemu poko
leniu sekrety domowej kuchni. Po
przednim razem chodziło o lepie
nie pierogów, tym razem padło na 
wypiek własnego chleba i ciastek.

Wokół stołu zgrom adziło się 
sporo zainteresowanych tematem 
dzieciaków, które po poprzedniej 
lekcji miały już pewną wprawę w 
wyrabianiu i wałkowaniu ciasta, 
jednak ciasto chlebowe przedsta
wiało wyższy poziom trudności. 
Jak tłumaczyły i pokazywały do
św iadczone gospodynie, masę 
trzeba zagniatać w odpowiedni

ł62|caod 650 zł

http://www.olesnica24.com


t s  I PANORAMA GMIN w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m Panorama Oleśnicka nr 35 3-9 września 2019

Świat widziany z rowera
TW AR D O G Ó RA •  Malownicze 
tereny Doliny Baryczy zachęca
ją do takich inicjatyw.

W niedzielne popołudnie 25 
sierpnia odbył się Rajd Rowerowy 
na trasie Twardogóra- Bukowinka. 
Organizatorem plenerowej im 
prezy był twardogórski GOSiR, 
a współorganizatorami Sołectwo 
Bukowinka, OSP Twardogóra, OSP 
Domasławice oraz Stowarzyszenie 
Twardogórskie Motocyklistów Ce
ber i Policja. Całość nadzorował 
Robert Orlikowski, a Aneta Wę- 
drak była kierownikiem trasy.

Na start przy GOSiRze stawiło 
się 107 miłośników pedałowania, 
którzy w cześniej zgłosili swój 
udział. Osoby poniżej 15. roku ży
cia mogły wziąć udział w rajdzie 
pod opieką rodzica łub opiekuna, 
a powyżej 15. roku do 18 łat za pi
semną zgodą rodzica łub opieku- 
n-a. Uczestnicy zostali podzieleni 
na osiem grup - oprócz twardogó- 
rzan były grupy z Jutrosina, Du- 
bina, Oleśnicy oraz Namysłowa. 
Każda miała swojego opiekuna. 
Odległość między grupami wyno
siła minimum 200 metrów. 23-kilo-

metrowa trasa prowadziła wzdłuż 
m alow niczych terenów Doliny 
Baryczy, w większości po polnych 
drogach. Z Twardogóry grupy 
udały się w kierunku Goszcza. 
Następnie trasa wiodła przez Trzy 
Chałupy, Olszówkę, Grabowno 
Małe i Grabowno Wielkie. Pierw
szy postój był w Olszówce, gdzie 
strażacy czekali z kurtyną wodną. 
Ponad dwugodzirma jazda zakoń
czyła się w Bukowince. Oprócz 
jednej małej kolizji wszyscy cali 
dojechali do celu. Na najmłodszych 
uczestników czekały dmuchańce, 
gry i zabawy z nagrodami, a na 
wszystkich uczestników grill, na
poje i lody. Rajdowców przywitał 
radny Andrzej M oczulski oraz 
Henryk Górkowy. Organizatorzy 
dobrze przygotowali się do rajdu, 
angażując wyspecjalizowanych 
opiekunów, zapewniając bezpie
czeństwo i pomoc medyczną.

Dla niektórych uczestników raj
du do pokonania nie było tylko 23 
kilometrów. Grupa z powiatu ra- 
wickiego przyjechała na rowerach 
i powrotną trasę też zaplanowała 
przebyć pedałując - w sumie około 
100 km. Andrzej G łowacz

Więcej zdjęć na ęlęsnica24.com
Rowerkiem wzdłuż Baryczy

Odebrali inwestycje
TW AR D O G Ó R A  9 z  robotami 
zdążono przed rozpoczęciem 
nowego roku szkolnego.

W czwartek 29 sierpnia w Twar
dogórze odebrano ukończone 
inwestycje. Od początku wakacji 
przez okres 45 dni trwała przebu
dowa sali gimnastycznej przy ul. 
Jadwigi na dodatkowe dwie sale 
l^cyjne. Dzięki temu uczniom za
pewni się lepsze warunki do nauki 
i rekreacji oraz spożywania posił
ków, unikając jednocześnie dwu- 
zmianowości. W sumie do klas I-III 
na ul. Jadwigi uczęszczać będzie 
286 uczniów. Usunięto również 
usterki przy budynku. Inwestycję 
wykonał Zakład Budowlano-Mon
tażowy Krzysztof Lentka. Wartość 
inwestycji to 76.653,59 zł.

W odbiorze udział wzięli; bur
mistrz Paweł Czułiński, kierownik 
Referatu Infrastruktury Technicz
nej Aleksander Król, p.p. dyrektora 
CUW Wioletta Cijka, wicedyrektor 
SP 2 Maria Lidia Gerus, wiceprze
wodniczący Rady Miejskiej Jerzy 
Chrzan, radni Mateusz Szczepa
niak, Mirosław Adamczyk oraz 
wykonawca Krzysztof Lentka.

W tym samym dniu nastąpił 
odbiór ulicy Jadwigi prowadzą
cej do szkoły. Zakończono także 
rem ont dróg gm innych - ulic: 
Staszica (dł. 160 mb). Szkolnej (dł. 
230 mb) i Kołłątaja (dł. 110 mb) w 
Twardogórze. Wykonawcą prac 
był Berger Bau Polska Sp. z o.o., 
a koszt inwestycji w yniósł 498 
222,46 zł brutto.

Andrzej G łowacz

TW AR D O G Ó R A. Mieszkańcy przyszli poskarżyć się na llpeę, ale do
wodów na zatruwanie przez nią powietrza nie ma.

Sołtysi byli uczestnikami sesji

Na sesji Rady Miejskiej w Twar
dogórze, która odbyła się 28 sierp
nia, wręczono nowo wybranym 
sołtysom zaświadczenia o wybo
rze. Przewodniczący Mieczysław 
Kowalski oraz burm istrz Paweł 
Czułiński pogratulowali wyboru. 
Zwrócili uwagę na zaufanie spo
łeczne oraz na zaangażowanie w 
działalność na rzecz swojego śro
dowiska.

Projekty uchwał omawiane na 
posiedzeniu Komisji Strategii i Roz
woju zostały podjęte jednogłośnie, z 
wyjątkiem uchwały w sprawie za
ciągnięcia pożyczki długotermino
wej na zadanie „Zakup drona wraz 
z aparaturą pomiarową oraz zakup 
czujników jakości powietrza" - za 
było 14 radnych, 1 się wstrzymał.

Przybyli na sesję mieszkańcy 
Tomasz Janiewicz, Janina Zaba
wa, Daniel Pik, jak również radni, 
poruszyli sprawę jakości powie
trza. Postulowano, aby zbadać, czy 
nie zanieczyszcza go zakład Ilpea. 
Padały pytania, jak będzie wyko
rzystany dron, czy przewiduje się 
kary za spalanie odpadów, czym 
mieszkańcy pałą, czy mają udoku
mentowany zakup opału, czy moż
na te sprawę regulować uchwałą

Rady Miejskiej? Mieszkańcy ulic 
sąsiadujących z Iłpeą skarżyli się, 
że nie mogą w nocy otwierać okna. 
Domagali się konkretnych działań.

Przewodniczący M ieczysław  
K o w alsk i zaproponow ał, aby 
uwagi dotyczące jakości powietrza 
skierować do Rady na piśmie. Im 
więcej będzie zgłoszeń, dokumen
tów, materiałów zebranych przez 
drona, tym większa będzie podsta
wa, aby burmistrz wystąpił do od
powiednich organów o zbadanie, 
czy są zachowane normy związane 
z ochroną środowiska. Obecnie w 
Twardogórze i w innych miejscach 
umieszczone są czujniki jakości po
wietrza. Burmistrz poinformował, 
że obecnie już wiele zrobiono w za
kresie poprawy jakości powietrza, 
udzielając dotacji na wymianę pie
ców na ul. Ratuszowej.

Radny Przem ysław Paprocki 
zasugerował, aby stolarze z terenu 
gminy oddawali odpady do firmy 
Siłva w Dobroszycach. Padła pro
pozycja, aby wystawiać raz w roku 
kontenery na odpady wielkogaba
rytowe, mając na uwadze często 
osoby starsze. Burmistrz odpowie
dział, że nie ma takiej możliwości ze 
względu na wysokie koszty takiego

przedsięwzięcia. Radny Witold Szy
dełko zauważył, że na Zachodzie 
wystawia się niepotrzebne przed
mioty na chodniku i często są na 
nie chętni, a reszta odwożona jest 
na śmietnik.

W związku ze zbliżającym się po
czątkiem roku szkolnego poruszono 
temat bezpiecznych przejazdów. W 
tym celu należałoby zrobić porzą
dek z zarośniętymi poboczami, po- 
przycinać drzewa na ul. Prusa.

Poruszona sprawa wysokości 
dodatków motywacyjnego i za wy
chowawstwo dla nauczycieli zosta
nie rozpatrzona przy opracowaniu 
budżetu. Radny Witold Szydełko 
zwrócił uwagę na rażącą różnicę, 
jaka występuje w tej kwestii w za
leżności od miejsca zatrudnienia w 
placówkach oświatowych.

Mając na uwadze bezpieczeństwo 
mieszkańców, radni zgłosUi wnioski 
dotyczące zmiany oznakowania w 
rynku, bezpieczeństwa pieszych 
w rynku oraz interwencji policji, 
gdy w godzinach nocnych w miej
scach publicznych zakłócana jest 
cisza nocna. Przewodniczący Rady 
Mieczysław Kowalski przypomniał 
o 39. rocznicy Wydarzeń Sierpnio
wych. Andrzej Głowacz

Panna Franciszka i inne
TW AR D O G Ó R A •  Twardogra- 
je dali koncert na głównym placu 
stolicy gminy.

\A^tęgi nie ma, ale robota wykonana..

W upalny ostatni poniedziałek 
sierpnia Biblioteka Publiczna Mia
sta i Gminy im Wł. St. Reymonta w 
Twardogórze zaprosiła mieszkań
ców na występ kapeli podwórkowej 
„Twardograje". Kapela powstała w 
tym roku przy twardogórskiej bi
bliotece. Był to jej czwarty występ, 
a pierwszy na twardogórskim Ryn
ku. Widzów przywitała i podzięko
wała za przybycie Irena Gołowacz. 
Konferansjerem był Jan Bernacki. 
Przedstawił skład kapeli, a grają 
w niej i śpiewają: Mieczysław Franc
- akordeon, Jerzy Piskozub - bę
ben, Dariusz Miśkiewicz - klarnet, 
Grzegorz Sulimko - tamburyn, Jan 
Bernacki -  gitara basowa, Henryk 
Jankowski - perkusja, Krzysztof Jan
kowski - banjo, Zbigniew Mieszała
-  gitara akustyczna. W repertuarze 
były piosenki biesiadne, ludowe 
oraz popularne szlagiery i przebo
je okresu międzywojennego kapel 
lwowskich, jak choćby „Do dnia 
chłopcy", „Głęboka studzienka", 
„Tylko we Lwowie", „Czy wiesz

Wyszli z muzyką do twardogórzan

mała miss" (te dwie ostatnie wyko
nane przez Henryka Jankowskiego). 
Krzysztof Jankowski pięknie zaśpie
wał, akompaniując sobie na banjo, 
romantyczną „Apasjonatę".

Jan Bernacki w poniedziałkowy 
wieczór wspominał Ryszarda Gno- 
ińskiego, który tworzył piosenki 
o Twardogórze i przyczynił się do 
rozwoju kultury muzycznej w gmi
nie w łatach sześćdziesiątych. W ka
peli gra jego były uczeń Mieczysław

Franc. Wykonał on dla publiczności 
wiązankę piosenek biesiadnych w 
rytmie walczyka.

Chociaż rynek wyłożony jest ko
cimi łbami, nie przeszkadzało to 
Irenie Gołowacz z Janem Wieczor
kiem zatańczyć w rytm „Ballady o 
pannie Franciszce".

Przyjęty ciepło i nagrodzony bra
wami premierowy występ był zapo
wiedzią kolejnych.

Andrzej Głowacz

Skarżą się na llpeę, ale

http://www.olesnica24.com


3-9 września 2019 Panorama Oleśnicka nr 35 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m PANORAMA GMIN 19

Politycy na dożynkach
GMINA TWARDOGÓRA. Święto plonów przebiegało zgodnie z tradycją. Niezwyczajna była 
aktywność polityków.

Tegoroczne Dożynki Gminy 
Twardogóra odbyły się w sobotę 
31 sierpnia w Grabownie W iel
kim. Uroczystości rozpoczęły się 
przemarszem korowodu dożyn
kowego. W pierwszym szeregu 
starostom dożynek Renacie i Ja
rosławowi Koziełom towarzyszy
li starosta Jan Dżugaj, burmistrz 
Paweł Czuliński, przewodniczą
cy Rady M iejskiej M ieczysław  
Kowalski. W korowodzie oprócz 
delegacji poszczególnych sołectw 
i ogródków działkowych z pięk
nymi wieńcami szli radni miejscy, 
powiatowy, kierownicy gminnych 
jednostek, członkowie zespołów 
ludowych Skorynianki, Wodni- 
czanki. Czarne Jagódki, przedsta
wiciele związków pszczelarskie
go, wędkarskiego, łowieckiego. 
Drogę umilała muzyka orkiestry 
dętej z Chocianowie. Na święto 
plonów zjechali parlamentarzyści: 
Joanna Augustynowska, Ryszard 
Czarnecki, Agnieszka Soin, Bog
dan Zdrojewski. Ich obecność ma 
związek z kampanią wyborczą do 
parlamentu.

Rozpoczęto połową mszą świę
tą koncelebrowaną przez ks. pro
boszcza z Twardogóry Krzysztofa 
Bucyka, której przewodniczył i ho
milię wygłosił ks. proboszcz z Gra- 
bowna Wielkiego Sylwester Krzy- 
wański. Poświęcił on też wieńce 
złożone pod ołtarzem. Na orga
nach grał Dariusz Misikiewicz.

Więcej zdjęć na olęsnica24.CQm

Zboże zasianie, więc jest się z czego cieszyć

B ezp o śred n io  po m szy św. 
w szystkich zebranych pow itał 
burm istrz Paweł Czuliński. Od
czytał życzenia od marszałka wo
jewództwa dolnośląskiego Cezare
go Przybylskiego oraz wojewody 
dolnośląskiego Pawła Hereniaka. 
Życzenia w imieniu Beaty Kempy 
przekazała pracownik biura posel
skiego.

Burmistrz zaprosił na scenę par
lamentarzystów, którzy złożyli po
dziękowanie rolnikom i producen
tom rolnym za trudną pracę oraz 
życzenia, a także przedstawicieli 
władz powiatowych, gminnych, 
sołtysów, kapłanów.

Obrzędy dożynkowe, przygoto
wane przez Bibliotekę Publiczną 
M iasta i Gminy pod kierownic

twem Ireny Gołowacz, wykona
ły: Skorynianki, W odniczanki i 
Czarne Jagódki. W finale obrzędu 
starostowie dożynek przynieśli 
chleb wypieczony z tegorocznych 
plonów. Burm istrz, przyjmując 
dożynkow y chleb, ze czcią go 
pocałował, a następnie przekazał 
bochenki chleba dożynkowego 
sołtysom oraz przedstawicielom

społeczności rolniczych i samorzą
dowych, zaproszonym gościom, a 
następnie z koszami pełnymi kro
mek chleba wyruszył do przyby
łych na sobotnie świętowanie.

Był konkurs na najlepszą ciasto 
dożynkowe - zwyciężyło sołec
two Grabowno Wielkie, drugie 
miejsce zajęła Olszówka, trzecie 
Bukowinka. Nagrody finanso
we postanowiono przekazać na 
cel charytatywny. W konkursie 
bicia piany najlepsze były sołec
twa Drągów, Grabowno Wielkie, 
Bukowinka, Olszówka. Najlepsze 
dekoracje dożynkowe nagrodził 
sołtys Grabowna Wielkiego An
drzej Bednarski.

Organizatorzy na święto plo
nów zaprosili zespół Daj To Gło
śn ie j. W ykonany przez niego 
przebój Mama ostrzegała, który ma 
ponad 41 milionów wyświetleń na 
Youtube, cieszył się powodzeniem 
zarówno wśród najmłodszych, 
jak i wśród starszych słuchaczy. 
Po występie był czas na wspól
ną fotografię. Drugim zespołem, 
który w upalną sobotę podrywał 
publiczność do wspólnej zabawy 
byli Lachersi, czyli przedstawicie
le Lachów Sądeckich. Grali trady
cyjne melodie we współczesnych 
aranżacjach, nawiązując świetny 
kontakt z publicznością.

Dla dzieci przygotowane zostały 
plac zabaw z dmuchańcami oraz 
konkursy. Na zakończenie odbyła 
się zabawa z DJ Maciejem.

Andrzej Głowacz

olesniea-.com
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Klasa A

Współliderujemy
Lotnik i Zenit na pudle tabeli.

Dwie nasze drużyny odniosły 
drugie zwycięstwa.

Po dwóch bramkach Sylwestra Pło
cha i jednej Jakuba Budzowskiego 
Zenit Międzybórz pokonał w Kró
lewskiej Woli 3:1 Dąb Dobroszyce.

Lotnik Twardogóra 5:0 wygrał z 
MKS Siechnice. Gk)le dla gospodarzy 
strzelili; Rusiecki, Nowak, Stępień, 
Wlazło i Fajkowski.

Widawa Bierutów zremisowała na 
wyjeździe, a Pogoń Syców przegrała 
u siebie. (ws)

WYNIKI
Międzybórz - Dobroszyce 3:1
Bystrzyca - Bierutów 2:2

Syców - Nadolice 
Twardogóra - Siechnice 
Kiełczów - Długołęka

0:1 
5:0 

. 1:1
Siedlce - Wratislavia 
Marcinkowice II - Chwałowice

0:7
3:0

TABELA
1. Wratislavia 2 6 ,11-1
2. Twardogóra 2 6 8-2
3. Międzybórz 2 6 - 6-1
4. Marcinkowice II 2 6 6-2
5. Bystrzyca 2 4 3-2
6. Nadolice 2 3 3-3
7 Chwałowice 2 3 4-6
8. Kiełczów 2 2 5-5
9. Bierutów 2 . 2 6-6

10. Długołęka 2 1 3-4
11. Syców 2 0 3-5
12. Dobroszyce 2 0 1-4
13. Siechnice 2 0 '1 -9
14. Siedlce 2 0 0-10

Klasa B
1

GRUPA III 3. Gręboszyce 2 4 7-2
AP Oleśnica - Ujeżdziec W. 4:1 4. Krzeczyn 2 4 3-1
Szczodrów - Ujeżdziec M. 3:1 5. Borowa 2 3 9-6
Komorów - Koniowo 4:4 6. Dziadowa Kłoda 2 3 7-3
Bukowinka - Grabowno W. 4:0 7. Grunwald Wr. 2 3 3-6
Kaszowo - Cieszków 4:0 8. Byków 2 3 1-2
Krośnice - Postolin 2:0 9. Pawłowice II 2 3 6-4 ^
Łazy - Stradomia 1:3 10. Dobrzeń 2 3 4-7

11. Sołtysowice 2 3 4-10
TABELA 12. Kątna 2 0 2-5
1. AP Oleśnica 2 6 12-2 13. Wabienice 2 0 4-9
2. Bukowinka 2 6 10-2 14. Pruszowice 2 0 0-5
3. Krośnice 2 6 6-0
4. Stradomia 2 6 5-1 GRUPA V
5. Kaszowo 2 4 6-2 Zbytowa - Wójcice 1:3
6. Szczodrów 2 4 3-1 Chrząstawa - Wojnowice 4:1

' 7. Ujeżdziec Mały 2 3 3-4 Miłocice - Solniki Małe 1:4
8. Komorów 2 1 5-6 Śliwice - Kopalina 4:0
9 Koniowo 2 1 6-10 Wratislavia II - Wilczyce 4:0

10. Ujeżdziec W. 2 1 1-4 Kotowice - Grędzina 1:8
11. Grabowno 2 1 2-6 Miłoszyce - Ścinawa 2:0
12. Łazy 2 0 1-7
13 Cieszków 2 0 0-6 TABELA
14. Postolin 2 0 1-10 1. Grędzina 2 6 20-1

2. Solniki Małe 2 6 9-2
GRUPA IV 3. Miłoszyce 2 6 8-1
Kątna - Sołtysowice 2:3 4. Chrząstawa 2 6 6-1
Krzeczyn - Gręboszyce 1:1 5. Wójcice 2 6 7-4
Byków - Grunwald Wr 0:2 6 Wratislavia II 2 3 7-4
Pruszowice - Dobrzeń 0:3 7. Wojnowice 2 3 4-4
Dziadowa Kłoda - Węgrów 0:2 8. Śliwice 2 . 3 5-6
Wabienice - Pawłowice II 3:6 9. Wilczyce 2 3 6-4
Serowa - Różanka 1:5 10. Zbytowa 2 0 1-5

11. Ścinawa 2 0 0-5
TABELA 12. Kopalina 2 0 1-9

1. Różanka 2 6 7-1 13. Kotowice 2 0 1-14
2. Węgrów 2 6 5-1 14. Miłocice 2 0 1-16

Sportowe echc%min)H
W niedzielę 1 września w oleśnic

kiej gminie wznowiono rywalizację 
w Mistrzostwa gminy Oleśnica w 
piłce nożnej seniorów. W sezonie 
2019/2020 o Puchar Wójta walczy 9 
drużyn: Boguslawice, Boguszyce, 
Boguszyce Osiedle, Cieśle, Dąbrowa, 
Ligota Polska, Nieciszów, Świerzna 
oraz Zarzysko.

Do rozgrywek w nowym sezonie 
dołączyła reprezentacja z Świerznej, 
a wycofały się drużyny Poniatowie 
oraz Smardzowa.

Wyniki I kolejki: Boguszyce-Bo- 
guszyce Os. 1:4, Zarzysko - Cieśle 
3:3, Ligota Polska - Nieciszów 3:2, 
Świerzna - Dąbrowa 3:0 wo.

TABELA
1 Boguszyce Os. 1 3 4:1

2. Świerzna 1 3 3:0
3. Ligota Polska 1 3 3:2
4. Cieśle 1 1 3:3
5. Zarzysko 1 1 3:3
6. Nieciszów 1 0 2:3
7. Boguszyce 1 0 1:4
8. Dąbrowa 1 0 0:3
9. Bogusławice -

II kolejka zostanie rozegrana w 
niedzielę 8 września. Grają: o godz. 
12 Nieciszów - Bogusławice i Bo
guszyce Os. - Zarzysko, a o godz. 
15 Cieśle - Ligota Polska i Świerzna 
- Boguszyce.

W sobotę 7 września na orliku 
przy Wileńskiej przeprowadzone 
zostaną turnieje w piłce nożnej mło
dzików - o 11 i juniorów młodszych 
o 12.

Artur Koziara

IV liga

Zbili lidera
Nareszcie! Pierwsze punk^ 
ty Wiwy w IV lidze to zw y| 
cięstwo nad liderem, który 
być nim przestał.

W iw a  
So kó ł

3(1) 
1 (1)

WIWA: Rogala - Rafał Mikła (46. Kubot),
J. Wojciechowski (80. A. Szczypkowski), F. 
Szczypkowski, Żak, Sitek, Śląski, Moskwa 
(86. P. Wojciechowski), Dąbrowski, Barto
siak (60. Makowczyński Ż), Kotwa Ż.

Po trzech porażkach chyba tylko 
najwięksi optymiści Uczyli, że zespół 
Józefa Klepaka przełamie się właśnie 
w meczu czwartym, skoro w nim 
przyszło się Wiwie zmierzyć z liderem.

Jednak od początku spotkania z 
Sokołem Marcinkowice gospoda
rze prezentują się bardzo dobrze. 
Widać, że dotychczasowe porażki 
nie zdeprymowały ich i będą wal
czyć o zwycięstwo. Ale czyżby znów 
dopadł gospodarzy pech? Już w 6. 
min prostopadłe podanie i goście 
wykorzystują pierwszą dogodną 
sytuację w meczu!

To był jednak dzień Wiwy, która 
nie składa broni. W 11. min dobrą 
akcję kończy strzałem Szczypkow
ski, ale uderzenie z ostrego kąta jest 
niecelne. Miejscowi atakują, raz po 
raz piłka ląduje w okolicy pola kar
nego Sokoła. W 30. min strzał Mikły 
zza pola karnego nieznacznie mija 
poprzeczkę bramki Sokoła. Kilka 
minut później po dośrodkowaniu z 
rzutu różnego główkuje Śląski i piłka 
o centymetry mija słupek. Potem z 16. 
metra strzał oddaje Moskwa - golkiper 
Sokoła nie bez problemów skutecznie 
interweniuje.

Klasa okręgowa

Trener Józef Klapak potrafił zmotywować swój zespół

Dogonić wynik udaje się goszcza- 
nom dopiero w doliczonym czasie I 
połowy. Sędzia dolicza do niej dwie 
minuty. I w 46. min arbiter za zagranie 
piłki ręką w szesnastce dyktuje rzut 
kamy dla miejscowych. Na bramkę 
zamienia go Filip Szczypkowski.

Po zmianie stron obraz gry się nie 
zmienia się. Wiwa dłużej utrzymuje 
się przy piłce i stwarza kolejne sytu
acje. Ale znów niewiele brakuje, aby 
goście wyszb na prowadzenie - w 72. 
min poprzeczka ratuję Wiwę przed 
utratą gola.

Ostatni kwadrans to popis rozpę
dzonych gospodarzy. W 75. min trafia 
Mateusz Moskwa, a w 83. min Piotr 
Kotwa! Wiwa (nareszcie) wygrywa 
i udowadnia, że potrafi sobie dawać 
radę w IV lidze.

(ws)

TAK GRALI INNI
Bardo - Wielka Lipa 0:3
Bielawa - Dzierżoniów 0:1
Ząbkowice - Świdnica 0:1
Bystrzyca - Trzebnica 3:2
Oława - Pieszyce .■ ; 1:0
Żerniki - Mirków 3:2
Prusice - Nowa Ruda 0:2
TABELA

1. Wielka Lipa 10 10:2
2. Nowa Ruda 9 7:4
3. Marcinkowice 9 10:4
4. Świdnica 9 6:2
5. Żerniki 9 9:7
6. Bielawa 7 6:4
7. Oława 7 6:9
8 Mirków 6 7:6
9. Dzierżoniów 6 4:5

10. Bardo 5 5:7
11. Prusice 4 8:6
12. Bystrżyca 3 4:7
13. G o szcz 3 7:11
14. Trzebnica 2 8:11
15. żąbkowice 2 1:4
16. Pieszyce 0 0:9

Historyczny remis
To był pierwszy oficjalny mecz na stadionie imienia Mirosława Mularczyka. 
Szkoda, że go nie wygraliśmy...

Pogoń 1 (0)
C zarn i 1 (1)

POGOŃ: Salamaga - Karga (66. Rafalski), 
Łada, Siódmiak, Korcik, Hałapacz, B. 
Ciszewski, Kopek (80. Sikora), Smyrski (61. 
Aludawri), Jendryca, Świerczyński.

W czwartek Rada Miasta Oleśnicy, 
realizując pomysł naszej gazety, pod
jęła uchwałę, że stadion na Brzozowej 
będzie nosił imię Mirosława Mular
czyka, w przeszłości wieloletniego 
piłkarza Pogoni, oddanego całym 
sercem swojemu klubowi.

W sobotę odbył się pierwszy 
oficjalny mecz na obiekcie imienia 
popularnego Mira. Pogoń zmierzyła 
się z Czarnymi Jelcz-Laskowice.

Gra rozpoczęła się od odważnych 
ataków z obu stron. Już w 3. min Jen
dryca znalazł się w dogodnej sytuacji, 
ale uderzył za lekko. W odpowiedzi 
z 18. metra Dumański po rykoszecie 
posyła piłkę nad bramką, a z kolei 
Sokal z Hiska oddaje zbyt lekko strzał, 
by zaskoczyć Salamagę. Pogoń też 
nie próżnuje - B. Ciszewski po ze
społowej akcji wpada w pole akme i 
z 15. metra trafia piłką w gąszcz nóg 
gości, a za chwilę z bliska niecelnie 
strzela Hałapacz.

Mimo upału kibice oglądają cieka
wą grę, toczoną w szybkim tempie. 
Jedna i druga drużyna konstruuje 
groźne akcje, zakończone strzała
mi. Okazje mają Sokola i Florek oraz 
Kopek i dwukrotnie B. Ciszewski. 
Piłkarze uderzają jednak zbyt słabo 
lub niecelnie, aby na Brzozowej padły 
pierwsze bramki.

Wydaje się, że piłka musi ugrząźć w 
siatce w 37. min. Jendrycy popisuje się 
rajdem przez niemal połowę boiska, 
drybluje kolejnych rywali, uderza, 
piła trafia w słupek, przelatuje po 
poprzeczce, spada na drugi słupek 
i... wychodzi w pole.

A minutę później mamy bramkę! 
Niestety, dla gości... Padła ona w 
bardzo kontrowersyjnych okolicz
nościach. W dużym zamieszaniu na 
polu karnym gospodarzy pada jeden 
z graczy Jelcza. Asystent podnosi 
chorągiewkę. Spalony? Symulka? 
Niestety, po konsultacji z asystentem 
sędzia główny dyktuje rzut karny. 
Zaskoczeni pogoniarze protestują, 
ale doświadczony Florek ustawia 
piłkę na wapnie i posyła ją w lewy 
róg bramki Salamagi. Jest 0:1, ale 
protesty miejscowych i ich trene
ra wciąż trwają. Marcina Jurasika 
arbiter karze żółtą kartką...

Po przerwie okazuje się, że goście 
ani myślą o obronie wyniku, tylko 
chcą go podwyższyć! Atakują, strze
lają groźnie Florek - dwukrotnie i 
Tarasewicz. Wynik nie ulega jednak 
zmianie, również dlatego, że arbiter 
nie dyktuje - tym razem ewidentnego 
- rzutu karnego dla Czarnych. Pogoń 
ma słabszy okres. Tempo gry siada, 
bo upał daje się powoli we znaki po 
szybkiej I części.

W 66. min na boisku pojawia się 
Rafalski. Trener MKS-u miał nosa. To 
właśnie ten zawodnik w 80. min po 
podaniu z głębi pola podciąga akcję 
lewą flanką, idealnie dośrodkowuje

do Jendrycy, a ten z głowy w pełnym 
biegu trafia na 1:1.

W końcówce meczu Pogoń ma kil
ka szans, ale marnują je Hałapacz i 
Siódmiak oraz dwukrotnie Sikora. 
Ten ostatni w 90. miał piłkę meczową. 
Niestety, spudłował...

Remis jest sprawiedliwy, ale to już 
drugi podział punktów oleśniczan na 
starcie sezonu. Odnotujemy jeszcze 
wsparcie gości przez sporą grupę ki
biców i incydent z II połowy, kiedy na 
boisku wbiegł mężczyzna w krótkich 
spodenkach. Bez problemu został 
nakłoniony do zejścia. Tak, upał w 
tym dniu dawał się wszystkim we 
znaki... Krzysztof Kupczyk

T A K  G R A L I INNI 
Środa - Sobótka 
Wierzbice - Sułów 
Malczyce - Wołów 
Pawłowice - Kobierzyce 
Parasol Wr. - Siechnice 
Żórawina - Marszowice 
Podgaj - Brzezina

3:3
0:1
1:3
2:1
0:0
1:5
2:4

TABELA
1. Brzezina 3 9 11-5
2. Wołów 3 9 8-2
3. Sułów 3 6 2-1
4. Pawłowice 3 6 5-4
5 . W ierzb ice 3 6 6-2
6. Oleśnica 3 5 10-4
7. Jelcz-Laskowice 3 4 6-5
8. Sobótka 3 4 4-7
9. Środa 3 4 9-8

10. Parasol Wr. 3 4 3-3
11. Marszowice 3 3 7-8
12. Malczyce 3 3 9-4
13. Żórawina 3 3 3-8
14. Siechnice 3 2 4-7
15. Kobierzyce 3 0 2-10
16 Podgaj 3 0 3-14

Radość kibiców, radość piłkarzy Lotnika
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Ostatni bieg Majstra...
w  wieku 86 lat zmarł Wiesław Kiryk, ikona polskich biegów długody
stansowych.

Czesi gromią Barcelonę

- : - Urodziłem się 12 stycznia 1933 
roku we wsi Rożdżałów, w powiecie 
chełmskim, w lubelskim. Pochodzę 
z rodziny chłopskiej. Tato uprawiał 
rolę, ukończył liceum rolnicze w 
Chełmie i później był agronomem 
powiatowym. Mama razem z nim 
prowadziła gospodarstwo rolne. 
Szkołę podstawową skończyłem w 
rodzinnej wsi, średnią w Chełmie 
w 1949 roku, a po niej rozpocząłem 
studia w Akademii Wychowania 
Fizycznego w Warszawie. Nawet 
w czasie studiów przyjeżdżałem i 
pomagałem rodzicom. Jesienią 
pracowałem przy wykopkach 
buraków cukrowych, bo rodzi
ce utrzymywali się z głównie 
z buraków - tak o swojej dzie
ciństwie i młodości opowiadał 
nam Wiesław Kiryk.

, Jeszcze na studiach trener 
Zygmunt Kuraś dostrzegł w 
Kiryku i utalentowanego bie
gacza, i zdolnego szkoleniow
ca. To on ukształtował przy
szłego Majstra lekkiej atletyki. 
Kiedy Kiryk skończył studia, 
od razu dostał nakaz pracy do 
wojska. Wtedy obowiązywały 
takie nakazy. Został przeszko
lony i skierowany do szkoły 
lotniczej w Zamościu. Potem 
trafił do Oleśnicy.

‘ - Praktycznie od 1955 roku 
zająłem się lekkoatletyką i 

.przygotowywałem zawod
ników do mistrzostw uczelni 
wojskowych. Ich inicjatorem 
był legendarny Jan Mulak. A Oleśni
ca co roku zdobywała mistrzostwo 
uczelni... - wsjwminał.

W 1957 roku Kiryk jest jednym ze 
współzałożycieli Wojskowego Klubu 
Sportowego Oleśniczanka. Zostaje 
kierownikiem sekcji lekkiej atletyki. 
- Początki były trudne, byłem kie
rownikiem sekcji, mag£izynierem i 
trenerem jednocześnie - opowiadał 
Panoramie.

W wojsku wyłapuje biegowe ta
lenty. Potrafi dostrzec w przyszłym 
mistrzu coś, czego inni nie widzą. 
Henryk Nogala w biegu, który Kiryk 
obserwuje, nie wypada rewelacyjnie. 
Ale twórca polskiej szkoły biegów 
długodystansowych dostrzega w 
nim przyszłego mistrza.

- Wiesław Kiryk, którego nazy
waliśmy nie bez przyczyny Maj

strem, miał takie oko, że potrafił 
wyłowić utalentowanego człowieka 
- wspomina Zdzisław Hildebrandt, 
zawodnik, potem trener, działacz i 
komentator. - Pamiętam, jak Psujek 
się pojawił w klubie. To był chyba 
1971 rok. Zobaczyłem stojącego 
chudego dryblasa na stadionie. 
A Kiryk mówi: „Zobacz na tego 
chłopaka, on się Psujek nazywa, 
to będzie przyszły mistrz". Takie 
miał wyczucie...

Miał jeszcze jeden sposób.
Kiedy w 1963 roku Stanisław Śmit-

kowski przyjechał na egzaminy 
do szkoły oficerskiej w Oleśnicy, 
w  biegu na 1000 metrów po kost
ce w koszarach uzyskał 2 minuty 
52 sekundy! Biegł na bosaka(!), 
bo zabrał ze sobą tylko półbuty... 
To był rewelacyjny czas - obecny 
rekord Polski Marcina Lewandow
skiego to 2:14. Po biegu Wiesław 
Kiryk zawołał przyszłego żołnierza 
i  biegacza. „Pokaż ręce!" - zadyspo
nował. „Po co?" - dziwił się wtedy 
młody chłopak. No właśnie, po co? 
W ten sposób trener sprawdzał od 
razu, czy potencjalny zawodnik 
pali papierosy - miał wtedy żółte 
od tytoniu pałce. Palił, odpadał...

Smitkowski nie palił. I to właśnie 
on, krakus z pochodzenia, zdoby
wa dla Oleśniczanki 4 lata później

Zostań tygrysem

Judo to bardzo efektowny sport

K lub  Judo  T lge rs  re k ru tu je  Od nowego roku szkolnego dzieci
następców  Rafała Kubackie- w wieku 4 -16 lat mają szansę spró- 
go. bować swoich sił w judo. Klub Judo

pierwszy medal - brązowy - na Mi
strzostwach Polski.

Dołącza do niego Henryk Nogala, 
który w 1974 roku zdobywa dwa 
złote medale dla Oleśniczanki - w 
biegach na 5000 i 10000 m. To był 
efektowny start do prawdziwej 
złotej ery lekkoatletów ze „stajni" 
Wiesława Kiryka...

To w Oleśnicy powstaje polska 
szkoła maratonu. To tu przed igrzy
skami w Atlancie powstał ośrodek 
przygotowań do olimpiady, za który 
był odpowiedzialny właśnie Wie

sław Kiryk.
N ie sposób w ym ienić 

w szystkich znakom itych 
biegaczy, którzy w latach 
70., 80. i 90. reprezentowali 
barwy oleśnickiego klubu, 
zdobywali medale MP, wy
grywali biegi na całym świę
cie i wyszli spod ręki Majstra. 
Wymieńmy w telegraficznym 
skrócie: Stanisława Śmitkow- 
skiego, H enryka Nogalę, 
W łod zim ierza M atosza, 
Bogumiła Kusia, Bogusława 
Mamińskiego, Leszka Bebło, 
Grzegorza Gajdusa, Karola 
Dołęgę, Mirosława Plawgo, 
Jana Zakrzewskiego, Henry
ka Szósta, Adama Dracz)m- 
skiego, Krzysztofa Bałdygę, 
Arkadiusza Sowę, Tomasza 
Kozłowskiego, Dariusza Kle
ina, Mariusza Kiełpińskiego, 
Leszka Zblewskiego, a także 
Leszka Witkowskiego, Kazi

mierza Gębusia, Jacka Malczew
skiego, Mariusza Ługowskiego. 
Oleśnicki klub i Wiesław Kiryk 
wychowali aż 6 olimpijczyków: 
Mamiński - Moskwa, Bebło i Gaj- 
dus - Atlanta, Zakrzewski - Ateny, 
Sowa - Pekin i Szost - Londyn.

- Myślę, że z nich najbardziej uta
lentowany był Mamiński - zwierzył 
się kiedyś Panoramie Majster.

On sam od wielu lata zmagał 
się z problemami zdrowotnymi 
po ciężkim  udarze. Nie podda
wał się, walczył, do końca swoich 
dni zachował jasny umysł, a jego 
wspomnień i cennych przemyśleń 
można było słuchać godzinami. 
Tę walkę przegrał w niedzielę 1 
września.

Odszedł w wieku 86 lat.
Roman Rybak

Tigers zaprasza na zajęcia, oferując 
nowym zawodnikom pierwszy mie
siąc treningów gratis. Rekrutacja 
potrwa do 31 października. Na nowe 
tygrysy czekać będzie spora dawka 
sportowych treningów, tematyczne 
wyjazdy i mnóstwo dobrej zabawy 
w ponad 20 lokalizacjach, w tym 
w Oleśnicy.

- Tworzymy zaangażowaną spo
łeczność zawodników, rodziców, 
trenerów i wszystkich sympatyków 
judo. Spędzamy razem czas podczas 
licznych integracji, tworzymy naj
bardziej dopingującą strefę kibica 
podczas turniejów i przenosimy 
się do różnych światów podczas 
tematycznych wyjazdów sporto
wych. Stawiamy na naukę poprzez 
świetną zabawę i zdrową rywaliza
cję - mówi Michał Zamęcki, trener 
i założyciel klubu Judo Tigers. Na 
zajęcia można zapisać się poprzez 
internetowy formularz rejestracji 
dostępny na stronie klubu.

(ws)

FK Era-Pack Chrudlm pokonuje 
3:0 Barcelonę B I wygrywa Aca- 
na Futsal Master 2019.

Od 27 do 30 sierpnia trwały roz
grywki w ramach turnieju Acana 
Futsal Masters. Imprezę zorgani
zował klub Orzeł Jelcz Laskowice. 
Grupa A grała w Jelczu, grupa B 
w Oleśnicy.

Turniej otworzyli pierwszego dnia 
w hali Atoła prezes KS Acana Orzeł 
Futsal Sebastian Bednarz (mieszka
niec gminy Oleśnica), prezes Atola 
Adam Hrehorowicz i wiceburmistrz 
Oleśnicy Edyta Małys-Niczypor.

W hali Atola zaprezentowały się: 
FC Barcelona B, Sokil Khmelnitsky 
z Ukrainy, FK Era-Pack Chrudim i 
NEC Uragan Ivano Frankivsk. Na 
otwarcie oleśnickich rozgrywek

obejrzeliśmy mecz FC Barcelona B 
vs Sokil Khmelnitsky. Zwyciężyła 
Barca 2:1.

Niestety, frekwencja na widowni 
była słaba, co może dziwić z uwagi na 
obecność reprezentacji legendarnego 
hiszpańskiego klubu, nawet jeśli była 
to drużyna B. Słabe zainteresowa
nie sprzedażą biletów przez inter
net spowodowało, że organizatorzy 
wpuszczali wszystkich za darmo. 
Doszło więc do tego, że część za bilet 
zapłaciła, część zasiadła na widowni 
gratis. Skoro zabrakło widzów, to 
znaczy, że turniej był w Oleśnicy 
za słabo zareklamowany. Ci, którzy 
przyszli, obejrzeli futsal na najwyż
szym poziomie.

Turniej wygrała ekipa z Chrudmia, 
która w finale pokonała Barcelonę 3:0.

(kad)

Barca B jednak nie wywalczyła pucharu

Byli w Awilli
Trenowali I odpoczywali w Ust
ce.

Zawodnicy Wojskowy Klubu 
Sportowego Oleśniczanka od 17 
do 27 sierpnia przebywali na obozie 
szkoleniowo - wypoczynkowym dla 
młodzieży. Bazą była Ustka i Ośrodek 
Wypoczynkowy Awilla.

Zajęcia sportowo-treningowe odby
wały się dwa razy dziennie, na plaży 
i terenach kompleksów leśnych oraz 
na stadionie lekkoatletycznym. W 
wolnych chwilach młodzież chętnie

korzystała z kąpieli morskiej oraz 
zwiedzała okoliczne atrakcje tury
styczne.

Czołowi zawodnicy i zawodniczki 
przygotowywali się do drugiej częśd. 
sezonu startowego. Czekają nich: 
Międzynarodowy Meczu Młodzików 
Niemcy - Czechy - Polska w Zittau, 
Międzywojewódzkie Mistrzostwa 
Młodzików we Wrocławiu, Między
narodowy Bieg Uliczny B. Psujka w 
Oleśnicy oraz Mistrzostwa Polski 
Młodzików.

(is>

Najciekaw le j zapowiada się 
mecz w Królewskiej Woli.

Zenit Międzybórz - w Królew
skiej Woli - podejmie w ramach 
rozgrywek Pucharu Polski ole
śnicką Pogoń.

Pozostałe drużyny z powiatu ole
śnickiego zagrają:
Lotnik Twardogóra - Orzeł Pawłowice 
Orla Korzeńsko - Wiwa Goszcz 
Pogoń Syców - Barycz Sułów 

Mecze odbędą się 4 września o 
godzinie 17:30. (ws)

Nasi w Pucharze
Trenlnggi mają zaprocentować w sezonie

Baala

http://www.olesnica24.com
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PRACA

■ Szkoła Podstawowa z 
Oddziałami Integracyjnymi 
nr 6 im. J, Korczaka w Ole
śnicy zatrudni psychologa w 
wymiarze 22 godz. tygodnio
wo. Tel.71 314 75 71, e-mail: 
sp6@olesnica.pl
■ Zatrudnimy RECEPCJO
NISTĘ. Praca lekka, łatwa, 
przyjemna i bardzo ciekawa. 
Oferujemy umowę o pracę 
oraz dobre wynagrodzenie. 
CV na adres: hotel@hote- 
lamber.pl
■ Zatrudnię pracowników z 
Ukrainy - mężczyzn. Tel. 601- 
951-678.
■ Prima tapicerska w Twar
dogórze pilnie zatrudni: 
HANDLOWIEC (do pozy
skiwania nowych klientów) 
-1 osoba, KIEROWCA - 2 
osoby, prawo jazdy kat. C, 
Krawcowa - 3 osoby. Bar-

,,dzo dobre warunki wyna
grodzenia do uzgodnienia, 
umowa o pracę. Tel. 661- 
476-393,661-607-839.
■ Szukam emeryta do pracy 
- 20 godzin tygodniowo. Tel. 
791-898-712.
SP R ZED AM

■ Pralki, lodówki, zmywar
ki z Niemiec - 220 zł/szt. 
Tel. 790-883-249.
■ Sprzedam lub wynajmę 

ta b licę  reklamową przy 
ruchliwej trasie Oleśnica 
- Spalice. Tel. 606-874-272.
■ Sprzedam okazyjnie ba
sen ogrodowy, rozporowy 
3.50 m średnicy, 90 cm głę
bokość, filtr, drabinka, 400 
zł. Tel. 601-785-163.
■ Sprzedam nowy zestaw 
garnków niermieckiej firmy 
Millerhaus, 3.000 zł. Tel. 697- 
550-893 po godz. 21.

■ Kupię książki, płyty. Do
jazd, gotówka 509-675-586,

508-245-450.
U S Ł U G I

■ Remonty mieszkań, do
mów, malowanie, gładzie, 
panele, regipsy. Tel. 603- 
795-542.

■ Pranie dywanów i tapicerki 
meblowej. Tel. 604-511-683.
■ Pranie dywanów, kanap, 
aut. Tel. 535-679-346.

Pn^ c ł«  y  ln» 

T«l. 602-459-919.

W ESELA 18-TKI
komunie, przyjęcia, noclegi. 

Kryształowy Dwór 
Tel. 602-459-919

■ Naprawa pralek Waldemar 
Płaneta, ul. Chopina 7. Tel. 
314-49-33, 0-601-78-86-87.
■ Nowoczesne instalacje 
grzewcze, gazowe i wod
no-kanalizacyjne, montaż 
i serw is ko lektorów s ło 
necznych renomowanych 
firm. Klimatyzacja i wenty
lacja oraz roboty ziemne. 
Tel. 604-406-519.
■ Awaryjne otwieranie sa
mochodów i mieszkań. Tel. 
601-76-12-82.

BTIHL

■ ELEKTRYK. Tel. 537- 
393-225.
■ Malarz. Tel. 730-325-737.
■ Naprawa okien. Tel. 730- 
325-737.
■ Nawiążę współpracę: to
czenie, wiercenie, frezowa
nie, gwintowanie, wykrawanie 
otworów. Tel. 721-193-414.
■ Tapicer. Oleśnica. Tel. 
696-390-683.
F IN A N S E

■ B iu ro  R a ch u n ko w e  
„Dekret”. Oleśnica, ul. Wi
śniowa 5. Dla nowych firm 
1. miesiąc gratis. Tel. 605- 
418-580.

■ Okna PCV, żaluzje. RATY. 
Wykonujemy posadzki z 
mixokreta. Oleśnica, ul. Wro
cławska 30B. Tel. 71/314-95- 
49,606-874-272.

Tel. 71 788 91 50

T U R Y S T Y K A

■ Centrum Międzynarodo
wych Przewozów Autoka
rowych, wyjazdy codzien
nie z Oleśnicy, Sycowa, 
Wrocławia. BILETY LOTNI
CZE, PROMOWE-zniżki do 
90 %. OPAL-Rzemieślnicza 
10, tel. 71-398-14-06, Kiliń
skiego 4 (koło Biedronki). 
Tel. 71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Egzotyka-przedsprzedaż 
2019. Rabat do 1000 zł. 
OPAL Oleśnica Rzemieślni
cza 10 (obok PKS,w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego4 
(koło Biedronki), Tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Wyspy Zielonego Przy
lądka 3700 zł. OPAL Ole
śnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS,w Galerii, przy

postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4, 
(koło Biedronki). Tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Lato 2019, 40% zniż
ki,parking za 1 zł, zaliczka 
10%, dziecko 690 pin. OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS w Galerii, przy 
postoju taksówek). Tel. 71 
398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki), tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl
■ Codziennie last minutę - 
tydzień 999 zł, wszystko w 
cenie. OPAL Oleśnica, Rze
mieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71-398-14-06,Ki
lińskiego 4 (koło Biedronki), 
Tel.71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Gruzja 1999 zł. OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS,w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4 
(koło Biedronki). Tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Rejs po Karaibach - Bar
bados, Dominikana, Mar
tynika, Saint Lucia 4463 zł 
wszystko w cenie OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS, w Galerii, przy 
postoju taksówek). Tel.71 
398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki), tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Pielgrzymka do Ziemi 
Świętej 1999 zł, bilety wstę
pu w cenie. OPAL Oleśnica, 
tel. 71-398-14-06,71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■ A lban ia , C horw acja , 
Czarnogóra 12 dni z Oleśni
cy, 1659 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS, w Galerii, przy postoju

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godziny! Oleśnica, ul. Kopernika 10 G 

(teren byłego POM-u).
TOL602-771-432.71-396-39-53. W gMb.M6.

M IE S Z K A N IA

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują 

1 zł/słowo
■ Sprzedam mieszkanie w 
kamienicy w Nieciszowie, 
60,6 m .̂ Tel. 665-692-509. 
KU PIĘ

■ Kupię kawalerkę w Ole
śnicy do 150.000 zł. Tel. 668- 
322-021.
W Y N A JM Ę

■ Do wynajęcia mieszkanie 
40 m  ̂w Oleśnicy. Tel. 734- 
478-571.
■ Do wynajęcia pokój dla 
pana. Tel. 731-212-869.
L O K A L E

■ Do wynajęcia hala 150 
m^ Oleśnica, ul. Reymon
ta. Tel. 797-285-641.
D O M Y

■ Sprzedam dom o pow. 
ok. 130 m^ przy ul. Przy
jaźni w  Oleśnicy na dział
ce 611 m^, po generalnym 
rem oncie w  środku, po
dzielony na 2 mieszkania 
ze wspólnym wejściem, z 
możliwością połączenia w 
1. Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam stary dom w 
Solnikach Małych na działce 
24 ary, 32.000 zł. Tel. 509- 
898-210.
D ZIAŁKI BUDOWLANE
■ Kupię działkę budowlaną 
w Oleśnicy. Tel. 603-848- 
915.
■ Sprzedam działkę bu
dowlaną w  Oleśnicy przy 
ul. Przyjaźni/Krzywouste
go o pow. 1008 m^ Tel. 661- 
895-195.
■ Sprzedam działkę bu
dowlaną, 20 arów uzbro
joną, Białe Błoto. Cena 
85.000 zł. Tel. 506-023- 
066.
■ S p r z e d a m  d z i a ł k ę

budowlaną 10 arów, osada 
Bystre, ul. Chryzantemowa. 
Tel. 881-682-881.

■ Kupię garaż w okolicy ulicy 
Skłodowskiej lub Kochanow
skiego. Tel. 506-947-312.
R O LN IC Z E

■ Sprzedaż młodych kur 
niosek. Ferma Drobiu Kolonia 
Strzelce. Tel. 601-934-459.
■ Sprzedam kaczki mulard 
duże, gm. Zawonia. Tel. 664- 
208-373.
■ Sprzedam prosiaki. Tel. 
666-252-820.
nsnjsmmmmm
m  Znaleziono pewną kwotę 
pieniędzy na terenie Oleśni
cy. Informacja w redakcji Pa
noramy Oleśnickiej.

■ Chcesz mieć czworonoż
nego przyjaciela? Zaadoptuj 
jednego z bezdomnych psów 
lub kotów wyłapanych z tere
nu powiatu oleśnickiego na 
zlecenie Urzędu Miasta. Tel. 
71-798-21-90.
Z D R O W IE

■ Psychodietetyk. Tel. 887- 
048-156.
L E K A R S K IE

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 
Specjalista chirurg-onkolog

- pełna diagnostyka gruczołu 
piersiowego, USG piersi, biopsje, 
zabiegi operacyjne

- USG tarczycy, węzłów chłonnych, 
ślinanianek, jęder-biopsje

- badanie znamion 
barwnikowych - dermatoskopia

- konsultacje onkologiczne 
i ogólnochirugiczne

Q-Med Oleśnica ul. Daszyńskiego zA 
Środy godz. 16 -18 . Rej tel. 71)396-21-70

■ ZBIG NIEW  OLEJNIK 
specjalista chirurg ortopeda- 
-traumatolog, Oleśnica, ul. 
Krzywoustego 3c, wtorek i 
czwartek 16-18, Twardogó
ra, ul. Krzywoustego 2, piątek 
9-11. Rejestracja tel. 71-398- 
60-23.
■ Maria Tarnawska - pedia
tra, neonatolog, poniedziałek, 
czwartek 17-19. Ul. Ceglana 
Ib.Tel. 314-99-55,601-459- 
308.
■ GABINET STOMATOLO
GICZNY - lekarz dentysta 
Grzegorz Masternak. Ole
śnica, ul. Żytnia 28. Tel. 503- 
155-095.

N A R ZĘD ZIO W N IA  ZA TR U D N I 
■ Tokarza ■ Frezera  

I O peratora  m aszyn konw encjona lnych  
Możliwość zatrudnienia na pół etatu. 

Mile widziany emeryt. Praca w Oleśnicy. 
Warunki pracy do uzgodnienia.

Tel. 606 930 757

Znasz język niem iecki?  
Szukasz pracy jako  

opiekunka osób starszych?
W yjazdy na umowę 

Opieka koordynatora na miejscu

B iu ro  czynne pn-pt. godz. 9-16 
ul. Lwowska 2 3 ,1 p.

(wejście naprzeciwko przedszkola) 
Tel. 690-967-999

NOWASIEDZiBA  
O leśnica, 

ul. Rzemieślnicza 
11 a ^

• Z D J Ę C IA  DO  D O W O D Ó W , 
PA S ZP O R TÓ W , L E G IT Y M A C J I

• Z D J Ę C IA  W E S E L N E
• Z D J Ę C IA  O K A Z J O N A L N E

im m u . 
. m m m u im ijm sM  m  m M om .

S U P E R  JA K O Ś Ć , S U P E R  C EN A  
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

‘ / V  w i -  , : ; ■ ' '

G ra w e ro w a n ie  
i c ięc ie  la se re m  CO2

MA M A T E R f  A ł  A C H  
I A R T Y K U ł - A C H  W t A S M Y C M j  

— O R A Z  R O W I E R Z O M Y C H  Ą
- papier - aluminium anodowe
-sk ó ra  -sz k ło  .ą
-gum a -p teksi ^
- drewno - lam inaty graw erskie ;J
-długopisy - oraz w iele innych

p£i .^ontii!zowane pjezealy na każi^a

K O M P U T E R Ó W ^

taksówek). Tel. 71 398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), 
tel. 71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olenica.pl.
■ Bułgaria-wszystko w 
cenie, 7 dni, 886 zł. OPAL 
Oleśnica Rzemieślnicza 10 
(obok PKS w Galerii, przy po
stoju taksówek). Tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.

^ 1 . 71 399 96 96

I K U P IE

http://www.olesnica24.com
mailto:sp6@olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olenica.pl
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NFZ, LUXMED - bezpłatnie  
oraz w izyty prywatne  

Dermatolog bez kolejki
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71 -3 9 8 -3 3 -2 3 , 511 -459-089 . 
hipokrates-olesnica.pl

■ K A T A R Z Y N A  HO R- 
NUNG - lekarz chorób we
wnętrznych, specja lista  
reum ato log przyjmuje w 
poniedziałki i czwartki od 16 
do 18 przy ulicy Wschodniej 
7. Tel. 314-43-53.
■ Lek. med. Andrzej Bana
szak - specjalista ginekolo- 
g-położnik, w torki - piątki 
od godz. 16; USG - ponie
działki 16-17. Centrum Me
dyczne Qmed. Oleśnica, 
ul. Krzywoustego 2 a. Tel. 
71-396-21-70, 602-131-992.

Daszyńskiego, Oleśnica, ul. 
Daszyńskiego 2 A, tel. 71- 
396-21-70, kom. 603-953- 
465.
■ Lek. med. TADEUSZ 
MACIEJCZYK - prywatny 
gabinet internistyczny, w i
zy ty  domowe. Oleśnica, 
ul. Kopernika 12. Tel. 506- 
213-536.

KARDIO-DENTAL 
SPECJALISTYCZNA STOMATOLOGIA 

I KARDIOLOGIA 
P E ŁN A D IA G N O S TY K A  

K A R D IO LO G IC ZN O -N A C ZY N IO W A  
• ORTODONTA
• CHIRURG STO M ATO LO G IC ZN Y na N ? Z
• P R O TE TY KA na N ffZ

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 56e/5 
Tel. 888-148-930, www.kardio-dental.com .pl

DOKTOR

GABINET UROLOCICZNO- 
-CHIRURCICZNY 

lek. med. Tomasz Piskozub
y ę ę ;  środy 15.30-18.30 ' ,  | ę -  

sobioty 10.00 • 13.00
Oleśnica Bystre, ul. Wrzosowa 2. 

Rejestracja: 71-7575-210,500 22 28 28, 
www.urologolesnica.pl

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia WAMED) 

czwartki 15:30-17:30

Oleśnica-.com

■ UROLOG - lek. Stani
sław Pawlak, konsultacje, 
USG we wtorki i czwartki od 
godz. 17 Centaim Medyczne

REJESTRACJA - 71 3143111 
PN-PT 9:00-18:00

K A R D IO LO G
W ioletta Braciszewicz 

przyjm uje 
w  poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-31+47-01, 0-603-740-985

OGŁOŚ SIĘ 
NA CAŁY POWIAT!

dr n med Andrzej Janeczko 
USG-CHIRURGIA-ZABIEGI

lek med Jacek Kowalski 
ORTOPEDIA - TRAUMATaOGIA

lek med. Zbigniew Pussak 
CHIRURGIA-ZABIE0

lekmed Katarzyno Janeczko-Pussak 
USG - MEDYCYNA RODZINNA

lekmed, Eukasz Janeczko 
USG-BIOPSJE

MEDYCYNA RODZINNA 
UDRASONOGRAFIA 

BIOPSJE CIENKOI6LOWE 
TRAUMATOLOGIA 

ORTOPEDIA 
CHIRURGIA

OLEŚNICA, u l.Łqkow Q l5

- uprawnienia 
SEP,
paiaczyCO,

- szkoienia 
bhp
- kursy 

operatorów 
wózków 
widłowych 

Tel. 507-823-846

BOB- starszy ko
cur, który w życiu 
nie miał lekko. Na 
cie le  nosi liczne 
ślady walk z innymi 
kocurami. Jego ulu
bionym zajęciem 
jest leżakowanie.

PUSIA I MUKU- 
SIA- roczne siostry, 
nieśmiałe w kontakcie 
z człowiekiem. Będą 
idealnymi towarzyszka
mi dla osób starszych. 
Mają aktualne szczepie
nia, wysterylizowane.

FADO- młody i 
energ iczny pies. 
Poszukujemy mu ak
tywnych opiekunów. 
Fado nie toleruje 
wszystkich psów. 
Zdrowy, będzie pod
dany kastracji.

PINI- grzeczny i 
cierpliwy. Idealny dla 
rodziny prowadzącej 
spokojny tryb życia. 
Świetnie zachowuje 
się w obecności innych 
zwierząt. Jest zdrowy, 
wykastrowany.

JAY- pięcioletni psi 
kawaler. Jest mądry 
i szybko się uczy. 
Kontaktowy w relacji 
z człowiekiem, z psa
mi nie zawsze się do
gada. Zaszczepiony i 
zachipowany.

FABIAN-kocu- 
rek z cudownym 
umaszczeniem. 
Fab ianek jest 
małym łasuchem, 
który rośnie jak na 
drożdżach. Zdro
wy, zaszczepiony.

KONTAKT W SPRAW IE ADOPCJI: 531-111-336, 517-076-620

Ukazuje się od
29 marca 1990 
r. II nagroda w 
III Konkursie dla

Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta 
Oleśnicy 1998, nagroda w IV Konkursie 
dla Prasy Lokalnej 1998, III nagroda w 
V Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. 
Wydawca: ,OLPRESS" Adres redakcji: 
„Panorama Oleśnicka", ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel,/fax 71 314-94- 
28. e-mail: panorama@dyskietka.pl, pa- 
noramaolesnicka@poczta.onet.pl, www. 
olesnica24.com. Redaguje kolegium: 
Krzysztof Dziedzic (redaktor naczelny), 
Andrzej Furmanek (redaktor techniczny). 
Grzegorz Huk. Roman Rybak oraz ze
spół. Redakcja nie odpowiada za treść 
ogłoszeń, reklam i nie zwraca materia
łów nie zamówionych, zastrzega sobie 
prawo skracania i adiustacji tekstów, 
opracowań redakcyjnych^raz zmiany 
tytułów. Publikowane listy i stanowiska 
nie muszą być zgodne z poglądami 
redakcji. Druk: Drukarnia Agora Tychy.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro 
Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 
4B. Czynne od poniedziałku do 

piątku 
w  godz. 10-13,15-17.

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

AUTO-MOTO

P O M O C
D R O G O W A

Tel.601-936-766.

FIAT
■ Punto, 2,0, 2001, srebr
ny, alufelgi, elektroniczne 
wspomaganie kierownicy, 
poduszka powietrzna, okoli
ce Dobroszyc, 2.200 zł. Tel. 
609-021-958.

OGŁOŚ SIĘ NA CAŁY POWIAT!

U R ZĘD O W E  
ZŁOM OW ANIE POJAZDÓ W

w ys ta w ia m y  zaśw ia dcze n ia  do w y d z ia łó w
k o m u n ika c ji o raz  firm  u be zp ieczen iow ych
przy odbiorze pojazdu
za każdy pojazd płacimy gotówką
pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATIS
Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy. 

Tel. 601-725-681, 726-202-020.

Wędkarsko-Zoologlczny
Oleśnica, ul. 3 Maja 22/11

O Kylion www.oxylion.pl

superszybki

INTERNET 
w Oleśnicy

od 3711
J  7 1 7 1 5  68 78

! Biuro: Podróży Wratislavia fra^ ^
zaprasza na pielgrzymki, ^ 

w ycieczki lotnicze i autokarowe
■ PIELGRZYM KA LOTNICZA DO FATIMY 

Z wybtem z Wrocławia

■ PIELGRZYMKA LOTNICZA DO ZIEMI ŚW IĘTEJ 
z wybtem z Wrocławia

■ W YCIECZKA LOTNICZA JORDANlA-IZRAEL 
z wybtem z Wrocławia

■ W YCIECZKA LOTNICZA SYCYLIA  
z wybtem z Wrocławia

■ PIELGRZYM KA AUTOKAROWA NA UKRAINĘ 
Lwów, Żółkiew, Stanisławów.
Kamieniec Podolski, Tarnopol, Chocim

i , 50-231 Wrocław, ul. Słowiańska 8,
tel. 71 372 73 59 t

- e-mail: bluro@wtr.pl www.wtr.pl

LG aESN IC K IElBID YJ

http://www.olesnica24.com
http://www.kardio-dental.com.pl
http://www.urologolesnica.pl
mailto:panorama@dyskietka.pl
mailto:noramaolesnicka@poczta.onet.pl
http://www.oxylion.pl
mailto:bluro@wtr.pl
http://www.wtr.pl
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grzejnik aluminiowy
moc 1120 W, 10 elementów 
20 lat gwarancji

a  Castoram a W rocław Korona 
: 51*421 Wrocław, ul. Krzywoustego 126A 
I  tel.: 7132 08100, fax: 71 32 08 200 

Sklep czynny w godzinach:
 ̂ Pon-sob: 6:30 - 21:00, Nd: 9:00 - 20:00*

Tylko w niedzielo handlowe. Zoprossomy do naszego skłepw Internetowego czynnego 34/7

KUPUJON LIN E  
RÓWNIEŻ W  

W OLNE NIEDZIELE

castomma.pj^

http://www.olesnica24.com

